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اقتصادی
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وزیر اقتصاد در دیدار با دستیار ارشد رئیس جمهور روسیه:
اجراییشدنکریدورشمال-جنوب

موردتاکیددولتایراناست

معاون اول رئیس جمهور:
دغدغهرسانههایمعاندایجادتفرقهاست

رئیس سازمان بورس:
منافعمستقیموغیرمستقیمبازارسرمایه
درلایحهبودجه۱۴۰۴پیگیریمیشود

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی:
دهکهاییکتاسهخانهدارمیشوند

وزیـر نیرو مطرح کرد
ناترازیاقتصادی،اشکالبزرگصنعتبرق
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زخمکاری؛زخمشمشیرهمبودتاامروز
خوبمیشد

بزرگ مردانی،  منتقد سینما  اســتاندارد رایــج دنباله سازی در بسیاری 
از کشورهای صاحب صنعت سینما بر این منوال اســت که آنها با توجه به نیاز 
و ظرفیت قصه، جاســازی های نقاط عطف در پروسه داســتانی و البته عطش 

مخاطبان، نسبت به تولید فصول بعدی یک اثر موفق همت می کنند. 
البته که این پارامترها، به تنهایی مکفی نیســت و اســتودیوها، موارد دیگری 
چون تهیه بودجه و وجود تضمین هایی مبنی بر بازگشــت ســرمایه، پروسه 
ســخت افزاری تولید و... را هم در نظــر می گیرند تا در نهایــت، تصمیم غالب 

جمعی حرفه ای، بر این می شود دنباله یک سریال یا فیلم موفق، ساخته شود.

یادداشت

موضوعامتاسلامیبههیچوجهنبایدفراموششود

صفحه صفحه 22

محمد آگاهی مند  - شهردار صالحیه

آگهی مناقصه عمومی شماره آگهی مناقصه عمومی شماره ۱۱  
یک خدماتیک خدمات

 نوبت دوم

شماره  به  شهر  سطح  معابر  چینی  خشکه  و  سازی  پیاده رو  پروژه  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  صالحیه  شهرداری  بدینوسیله 
)۲۰۰۳۰۱۶۰۱۸۰۰۰۰۱۵( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس )www.setadiran.ir( برگزار نمایید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه با ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت ۰9:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲۰

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت ۱۲:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲7
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت با ساعت ۱۲:۰۰ روز یک شنبه مورخ ۱4۰۳/۰7/۰۸

زمان بازگشایی ساعت ۱۲:۳۰ روز یک شنبه تاریخ ۱4۰۳/۰7/۰۸ 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها آدرس تهران، شهرستان 

بهارستان، شهر صالحیه، خیابان سی متری ولیعصر)ع(، خیابان شهید جهان آزاده ساختمان مرکزی شهرداری صالحیه
شماره تلفن ۵۶۶۲۵۰۵۱- ۰۲۱ فکس ۵۶۶۵۰9۰- ۰۲۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه
نام ۸۸9۶97۳7 و  نام ۸۸9۶97۳7 و ۸۵۱9۳7۶۸ مرکز تماس: 4۱9۳4-۰۲۱ - دفتر ثبت  مرکز تماس 4۱9۳4-۰۲۱ دفتر ثبت 

۸۵۱9۳7۶۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲7

علی گلرخی  - شهردار مِهستان

آگهی مزایدهآگهی مزایده
شهرداری شهر مهستان در نظر دارد به استناد مجوز صادره از سوی شورای اسلامی شهر در خصوص اجاره واحدهای تجاری به شرح جدول ذیل با برگزاری مزایده اقدام نماید.

۱( مهلت فروش اسناد از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۰۱ ساعت ۱4:۳۰
۲( مهلت بارگذاری پیشنهادات در سامانه تدارکات: از مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۱4:۳۰ با احتساب ایام تعطیل اصل سپرده تضمین شرکت در مزایده ضمانت نامه بانکی/

فیش واریزی پاکت »الف« در پاکت در بسته، لاک و مهر شده( تا پایان وقت اداری ساعت ۱4:۳۰ مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ به امور قراردادها تحویل نمایند.
۳( زمان گشایش پیشنهادات : روز ۱4۰۳/۰7/۱4 ساعت ۱4:۰۰

۴( زمان بازدید از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۸:۰۰ لغایت پایان وقت اداری
۵( سایر شرایط در اسناد مزایده درج گردیده است.

6( کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
7( جهت کسب اطلاعات بیشتر با واحد امور قراردادها به شماره 44۲۶۶4۰۰-۰۲۶ داخلی ۳۰4 تماس حاصل فرمائید.

۸( شماره سامانه ردیف ۱: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲7 ردیف ۲ و ۳: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲۸ ردیف 4: ۱۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۲ ردیف ۵: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲9 ردیف ۶: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۳۰

مبلغ پایه ماهیانه متراژ )متربع(موضوعنوع مزایدهردیف
)ریال(

مدت اجاره 
5% سپرده شرکت مبلغ پایه کل )ریال()سال(

شماره مورد اجارهدر مزایده )ریال(

22/8922/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000056اجاره غرفه 5 ارتشتجدید1

اجاره تجاری 8 تجدید2
2427/000/0002648/000/00032/400/0005103005750000057نیکان

اجاره تجاری 23 تجدید3
1322/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000058نیکان

تجدید مزایده فروش اموال اسقاطی با پایه مزایده به مبلغ 5/654/900/000 ریال و 5 درصد سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 282/745/000 ریالتجدید4

اجاره نانوایی شماره عمومی5
7 ارتش

37/5 متر بنا 
200190/000/00024/560/000/000228/000/0005103005750000059 متر بالکن

اجاره نانوایی آپیدر عمومی6
تحلیل

50 متر بنا150 
30/000/0002720/000/00036/000/0005103005750000060متر بالکن

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱

 نوبت دوم

شهرداری شهر قدس در نظر دارد نسبت به  بازسازی و اجاره فروشگاه سابق رفاه از طریق مزایده عمومی و 
عقد قرارداد مشارکت به روش R.O.L.T ) بازسازی،بهره برداری، اجاره ،انتقال ( اقدام نماید.

برآورد اولیه : مبلغ ۱۲۲/۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت بازسازی ) 4 ماه بابت بازسازی و تجهیز فروشگاه ( 
مدت اجرای پروژه: مدت قرارداد ۶ سال ) پس از بازسازی و تجهیز فروشگاه ( می باشد و در صورت افزایش 
هزینه های بازسازی مطابق نظر سرمایه گذار و بیش از نظر کارشناسی ) حداکثر ۱۵ درصد( طول مدت قرارداد 

حداکثر به میزان ۱۲ ماه متناسب با میزان افزایش هزینه قابل افزایش می باشد.
میزان اجاره : میزان اجاره ۱/۲۵ درصد از فروش خالص فروشگاه ) درآمد فروش روزانه پس از کسر هزینه ضایعات 
( تعیین می گردد . میزان اجاره پرداختی در سال اول نباید ماهیانه از مبلغ ۲/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال و سالیانه 
۳۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال کمتر باشد و در سال های آتی حداقل اجاره پرداختی بر اساس نظر کارشناس رسمی 

دادگستری تعیین می گردد. 
تضمین شركت در مناقصه:  7/۶۰۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال  می باشد که به صورت واریز نقدی یا ضمانتنامه معتبر 

بانکی مورد پذیرش خواهد بود.
ارائه هر نوع چك اعم از بانكي یا تضمیني و یا سایر موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هیچ عنوان قابل 

قبول نمي باشد.
 پرداخت تضمین شركت در مزایده بصورت نقدي از طریق شماره حساب ۰۱۰۵7۰۸۳۲7۰۰۳ نزد بانک ملی 

بنام شهرداری شهر قدس 
مناقصه گران می بایستی ضمانتنامه شرکت در مزایده را پیش از پایان مدت تحویل پیشنهادات به امور قرارداد 

های شهرداری قدس تحویل نمایند. 

قیمت اسناد و نحوه واریز وجه :
قیمت اسناد مناقصه ۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هشت میلیون ریال( مي باشد كه به حساب شماره ۰۱۰۵7۰۸۲9۸۰۰۰ 
به نام شهرداری شهر قدس نزد بانک ملی و بصورت الکترونیکی از طریق سامانه تدارکات دولت به نشانی 

WWW.SETADIRAN.IR  قابل پرداخت می باشد.
مهلت خرید اسناد :

مهلت خرید اسناد مزایده از روز سه شنبه مورخ  ۱4۰۳/۰7/۰۳ لغایت ۱4۰۳/۰7/۰۵بوده و  اسناد و مدارك 
مناقصه ظرف مهلت مندرج  در سامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد.

مهلت تحویل و مدت اعتبار پیشنهادات :
مهلت تحویل ضمانتنامه تاساعت ۱4 روز سه شنبه مورخ  ۱4۰۳/۰7/۱7 و آخرین مهلت بارگذاری اسناد تا ساعت 

۱4 همانروز از طریق بارگذاری در سامانه تدارکات دولت www.setadiran.ir  می باشد
مجوز مورد نیاز جهت شرکت در مزایده :

اشخاص حقیقی و حقوقی
هزینه تجهیز فروشگاه با برنده مزایده است

پرداخت هزینه اگهی و کارشناسی مزایده بعهده برنده می باشد
شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است 

در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود 
سایر شرایط در اسناد مناقصه قید شده است .

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰7/۰۳

  آگهی  تجدید مزایده عمومی  آگهی  تجدید مزایده عمومی

روابط عمومی شهرداری شهر قدس

نوبت اول

آگهي مناقصه عمومي نوبت دوم 
 یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی

شهرداری اهواز در نظر دارد پروژه مشروحه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرکت های دارای صلاحیت مدیریت و برنامه ریزی واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین 5% شرکت مبلغ برآورد / ریال عنوان مناقصهردیف
در مناقصه 

رتبه مورد نیاز و 
شرایط اختصاصی

احداث ایستگاه پمپاژ )سپتیک( مربوط به جمع آوری و دفع آبهای 1
حداقل رتبه 4 آب555.910.418.20427.796.000.000سطحی در محدوده زون W12 در حوزه منطقه 5 شهرداری

 از پیمانکاران واجدشرایط دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ ۱4۰۳/۶/۲7 لغایت  ۱4۰۳/7/۱ ساعت ۱9 به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
)ستاد( به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 
 در شرایط یکسان اولویت با پیمانکاران بومی خواهد بود.

 آخرین مهلت قبول پیشنهادهای مناقصه گران از آخرین روز دریافت اسناد به مدت ۱4 روز کاری در سامانه ستاد است. حداکثر مهلت بارگذاری اسناد در سامانه ستاد 
تا روز دوشنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱۶ ساعت ۱9 میباشد. ضمنا آخرین مهلت تحویل پاکات فیزیکی تا قبل گشایش پاکت ها روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱7 به اداره 

قراردادها واقع در ساختمان شماره ۳ شهرداری می باشد.
)ستاد( دولت  الکترونیک  تدارکات  سامانه  درگاه  از  میبایست  قیمت  پیشنهاد  ارائه  تا  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه  است  ذکر  به  لازم   

 www.setadiran.ir به آدرس مذکور صورت پذیرد و مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام را در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء 
الکترونیکی )توکن( را جهت شرکت در مناقصه را محقق سازند.

 پرداخت هزینه انتشار آگهی و وجوه قانونی سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه می باشد.
 پیشنهاد قیمت ها در صورتی قابل بررسی می باشند که اسناد فیزیکی قبلا در سامانه ستاد بارگذاری و مورد تایید باشند.

 شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار می باشد.
 مبلغ ضمانتنامه شرکت در مناقصه پنج درصد مبلغ اولیه می باشد که می بایست به یکی از دو طریق ذیل ارائه شود.

الف- فیش واریز مبلغ فوق به حساب ۰۲۰۳994۳9۸۰۰۱ شهرداری اهواز نزد بانک ملی به نام شهردار اهواز
ب – به صورت ضمانتنامه بانكي به نام شهرداری اهواز و به مدت سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها.

تبصره: محل اعتبارات این مناقصه از بودجه جاری شهرداری )منابع داخلی( می باشد.
 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 تاریخ برگزاری کمیسیون مناقصه روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱7 ساعت ۱۱ صبح در محل ساختمان شماره ۳ شهرداری )اداره قراردادها( می باشد.
 نتیجه کمیسیون مطابق آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها( اعلام خواهد شد.

 به استناد بند ۵ ماده ۱۱ آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها(، میزان تضمین حسن انجام تعهدات قرارداد معادل ۱۰% مبلغ قرارداد می باشد.
 شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف سازمان موضوع ماده ۱۰ آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها( 

 به برنده مناقصه پیش پرداخت داده نخواهد شد.
 کلیه شرکت های محروم از اجرای کار، حق شرکت در این مناقصه را ندارند.

 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج شده است.

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز 

شناسه آگهی:  1788941

محمد آگاهی مند  - شهردار صالحیه

آگهی مناقصه عمومی شماره آگهی مناقصه عمومی شماره ۱۱  
یک خدماتیک خدمات

 نوبت دوم

شماره  به  شهر  سطح  معابر  چینی  خشکه  و  سازی  پیاده رو  پروژه  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  صالحیه  شهرداری  بدینوسیله 
)۲۰۰۳۰۱۶۰۱۸۰۰۰۰۱۵( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس )www.setadiran.ir( برگزار نمایید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه با ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت ۰9:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲۰

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت ۱۲:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲7
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت با ساعت ۱۲:۰۰ روز یک شنبه مورخ ۱4۰۳/۰7/۰۸

زمان بازگشایی ساعت ۱۲:۳۰ روز یک شنبه تاریخ ۱4۰۳/۰7/۰۸ 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها آدرس تهران، شهرستان 

بهارستان، شهر صالحیه، خیابان سی متری ولیعصر)ع(، خیابان شهید جهان آزاده ساختمان مرکزی شهرداری صالحیه
شماره تلفن ۵۶۶۲۵۰۵۱- ۰۲۱ فکس ۵۶۶۵۰9۰- ۰۲۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه
نام ۸۸9۶97۳7 و  نام ۸۸9۶97۳7 و ۸۵۱9۳7۶۸ مرکز تماس: 4۱9۳4-۰۲۱ - دفتر ثبت  مرکز تماس 4۱9۳4-۰۲۱ دفتر ثبت 

۸۵۱9۳7۶۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲7

علی گلرخی  - شهردار مِهستان

آگهی مزایدهآگهی مزایده
شهرداری شهر مهستان در نظر دارد به استناد مجوز صادره از سوی شورای اسلامی شهر در خصوص اجاره واحدهای تجاری به شرح جدول ذیل با برگزاری مزایده اقدام نماید.

۱( مهلت فروش اسناد از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۰۱ ساعت ۱4:۳۰
۲( مهلت بارگذاری پیشنهادات در سامانه تدارکات: از مورخ ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۱4:۳۰ با احتساب ایام تعطیل اصل سپرده تضمین شرکت در مزایده ضمانت نامه بانکی/

فیش واریزی پاکت »الف« در پاکت در بسته، لاک و مهر شده( تا پایان وقت اداری ساعت ۱4:۳۰ مورخ ۱4۰۳/۰7/۱۱ به امور قراردادها تحویل نمایند.
۳( زمان گشایش پیشنهادات : روز ۱4۰۳/۰7/۱4 ساعت ۱4:۰۰

۴( زمان بازدید از روز ۱4۰۳/۰۶/۲4 لغایت روز ۱4۰۳/۰7/۱۱ ساعت ۸:۰۰ لغایت پایان وقت اداری
۵( سایر شرایط در اسناد مزایده درج گردیده است.

6( کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
7( جهت کسب اطلاعات بیشتر با واحد امور قراردادها به شماره 44۲۶۶4۰۰-۰۲۶ داخلی ۳۰4 تماس حاصل فرمائید.

۸( شماره سامانه ردیف ۱: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲7 ردیف ۲ و ۳: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲۸ ردیف 4: ۱۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۲ ردیف ۵: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۲9 ردیف ۶: ۵۰۰۳۰۰۵7۵۰۰۰۰۰۰۳۰

مبلغ پایه ماهیانه متراژ )متربع(موضوعنوع مزایدهردیف
)ریال(

مدت اجاره 
5% سپرده شرکت مبلغ پایه کل )ریال()سال(

شماره مورد اجارهدر مزایده )ریال(

22/8922/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000056اجاره غرفه 5 ارتشتجدید1

اجاره تجاری 8 تجدید2
2427/000/0002648/000/00032/400/0005103005750000057نیکان

اجاره تجاری 23 تجدید3
1322/500/0002540/000/00027/000/0005103005750000058نیکان

تجدید مزایده فروش اموال اسقاطی با پایه مزایده به مبلغ 5/654/900/000 ریال و 5 درصد سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 282/745/000 ریالتجدید4

اجاره نانوایی شماره عمومی5
7 ارتش

37/5 متر بنا 
200190/000/00024/560/000/000228/000/0005103005750000059 متر بالکن

اجاره نانوایی آپیدر عمومی6
تحلیل

50 متر بنا150 
30/000/0002720/000/00036/000/0005103005750000060متر بالکن

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲۱

 نوبت دوم

شهرداری شهر قدس در نظر دارد نسبت به  بازسازی و اجاره فروشگاه سابق رفاه از طریق مزایده عمومی و 
عقد قرارداد مشارکت به روش R.O.L.T ) بازسازی،بهره برداری، اجاره ،انتقال ( اقدام نماید.

برآورد اولیه : مبلغ ۱۲۲/۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت بازسازی ) 4 ماه بابت بازسازی و تجهیز فروشگاه ( 
مدت اجرای پروژه: مدت قرارداد ۶ سال ) پس از بازسازی و تجهیز فروشگاه ( می باشد و در صورت افزایش 
هزینه های بازسازی مطابق نظر سرمایه گذار و بیش از نظر کارشناسی ) حداکثر ۱۵ درصد( طول مدت قرارداد 

حداکثر به میزان ۱۲ ماه متناسب با میزان افزایش هزینه قابل افزایش می باشد.
میزان اجاره : میزان اجاره ۱/۲۵ درصد از فروش خالص فروشگاه ) درآمد فروش روزانه پس از کسر هزینه ضایعات 
( تعیین می گردد . میزان اجاره پرداختی در سال اول نباید ماهیانه از مبلغ ۲/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال و سالیانه 
۳۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال کمتر باشد و در سال های آتی حداقل اجاره پرداختی بر اساس نظر کارشناس رسمی 

دادگستری تعیین می گردد. 
تضمین شركت در مناقصه:  7/۶۰۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال  می باشد که به صورت واریز نقدی یا ضمانتنامه معتبر 

بانکی مورد پذیرش خواهد بود.
ارائه هر نوع چك اعم از بانكي یا تضمیني و یا سایر موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هیچ عنوان قابل 

قبول نمي باشد.
 پرداخت تضمین شركت در مزایده بصورت نقدي از طریق شماره حساب ۰۱۰۵7۰۸۳۲7۰۰۳ نزد بانک ملی 

بنام شهرداری شهر قدس 
مناقصه گران می بایستی ضمانتنامه شرکت در مزایده را پیش از پایان مدت تحویل پیشنهادات به امور قرارداد 

های شهرداری قدس تحویل نمایند. 

قیمت اسناد و نحوه واریز وجه :
قیمت اسناد مناقصه ۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هشت میلیون ریال( مي باشد كه به حساب شماره ۰۱۰۵7۰۸۲9۸۰۰۰ 
به نام شهرداری شهر قدس نزد بانک ملی و بصورت الکترونیکی از طریق سامانه تدارکات دولت به نشانی 

WWW.SETADIRAN.IR  قابل پرداخت می باشد.
مهلت خرید اسناد :

مهلت خرید اسناد مزایده از روز سه شنبه مورخ  ۱4۰۳/۰7/۰۳ لغایت ۱4۰۳/۰7/۰۵بوده و  اسناد و مدارك 
مناقصه ظرف مهلت مندرج  در سامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد.

مهلت تحویل و مدت اعتبار پیشنهادات :
مهلت تحویل ضمانتنامه تاساعت ۱4 روز سه شنبه مورخ  ۱4۰۳/۰7/۱7 و آخرین مهلت بارگذاری اسناد تا ساعت 

۱4 همانروز از طریق بارگذاری در سامانه تدارکات دولت www.setadiran.ir  می باشد
مجوز مورد نیاز جهت شرکت در مزایده :

اشخاص حقیقی و حقوقی
هزینه تجهیز فروشگاه با برنده مزایده است

پرداخت هزینه اگهی و کارشناسی مزایده بعهده برنده می باشد
شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است 

در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود 
سایر شرایط در اسناد مناقصه قید شده است .

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۶/۲7 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰7/۰۳

  آگهی  تجدید مزایده عمومی  آگهی  تجدید مزایده عمومی

روابط عمومی شهرداری شهر قدس

نوبت اول

آگهي مناقصه عمومي نوبت دوم 
 یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی

شهرداری اهواز در نظر دارد پروژه مشروحه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرکت های دارای صلاحیت مدیریت و برنامه ریزی واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین 5% شرکت مبلغ برآورد / ریال عنوان مناقصهردیف
در مناقصه 

رتبه مورد نیاز و 
شرایط اختصاصی

احداث ایستگاه پمپاژ )سپتیک( مربوط به جمع آوری و دفع آبهای 1
حداقل رتبه 4 آب555.910.418.20427.796.000.000سطحی در محدوده زون W12 در حوزه منطقه 5 شهرداری

 از پیمانکاران واجدشرایط دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ ۱4۰۳/۶/۲7 لغایت  ۱4۰۳/7/۱ ساعت ۱9 به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
)ستاد( به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 
 در شرایط یکسان اولویت با پیمانکاران بومی خواهد بود.

 آخرین مهلت قبول پیشنهادهای مناقصه گران از آخرین روز دریافت اسناد به مدت ۱4 روز کاری در سامانه ستاد است. حداکثر مهلت بارگذاری اسناد در سامانه ستاد 
تا روز دوشنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱۶ ساعت ۱9 میباشد. ضمنا آخرین مهلت تحویل پاکات فیزیکی تا قبل گشایش پاکت ها روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱7 به اداره 

قراردادها واقع در ساختمان شماره ۳ شهرداری می باشد.
)ستاد( دولت  الکترونیک  تدارکات  سامانه  درگاه  از  میبایست  قیمت  پیشنهاد  ارائه  تا  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه  است  ذکر  به  لازم   

 www.setadiran.ir به آدرس مذکور صورت پذیرد و مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام را در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء 
الکترونیکی )توکن( را جهت شرکت در مناقصه را محقق سازند.

 پرداخت هزینه انتشار آگهی و وجوه قانونی سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه می باشد.
 پیشنهاد قیمت ها در صورتی قابل بررسی می باشند که اسناد فیزیکی قبلا در سامانه ستاد بارگذاری و مورد تایید باشند.

 شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار می باشد.
 مبلغ ضمانتنامه شرکت در مناقصه پنج درصد مبلغ اولیه می باشد که می بایست به یکی از دو طریق ذیل ارائه شود.

الف- فیش واریز مبلغ فوق به حساب ۰۲۰۳994۳9۸۰۰۱ شهرداری اهواز نزد بانک ملی به نام شهردار اهواز
ب – به صورت ضمانتنامه بانكي به نام شهرداری اهواز و به مدت سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها.

تبصره: محل اعتبارات این مناقصه از بودجه جاری شهرداری )منابع داخلی( می باشد.
 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 تاریخ برگزاری کمیسیون مناقصه روز سه شنبه مورخ ۱4۰۳/7/۱7 ساعت ۱۱ صبح در محل ساختمان شماره ۳ شهرداری )اداره قراردادها( می باشد.
 نتیجه کمیسیون مطابق آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها( اعلام خواهد شد.

 به استناد بند ۵ ماده ۱۱ آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها(، میزان تضمین حسن انجام تعهدات قرارداد معادل ۱۰% مبلغ قرارداد می باشد.
 شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف سازمان موضوع ماده ۱۰ آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها( 

 به برنده مناقصه پیش پرداخت داده نخواهد شد.
 کلیه شرکت های محروم از اجرای کار، حق شرکت در این مناقصه را ندارند.

 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج شده است.

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز 

شناسه آگهی:  1788941

صفحه 3

پـزشکیان در نشست خبری:

برایرفعتحریمهابرایرفعتحریمها
ووFAFTFAFTبهمجمعتشخیصبهمجمعتشخیص

نامهخواهمزدنامهخواهمزد



پزشکیان در نشست خبری:

برایرفعتحریمهاوFAFTبهمجمعتشخیصنامهخواهمزد

رهبرمعظم انقلاب در دیدار جمعی از علمای اهل سنت: 

موضوعامتاسلامیبههیچوجهنبایدفراموششود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      27 شهریور 1403    شماره 1682

پهپادجاسوسیآمریکاشکارنیروهاییمنیشد
پدافند هوایی یمن یک پهپاد جاسوسی دیگر آمریکا را در حریم هوایی 

این کشور ساقط کرد.
 به نقل از المیادین، پدافند هوایی یمن موفق شــد یک پهپاد آمریکایی 

دیگر را در حریم هوایی این کشور ساقط کند.
بر اســاس این گزارش، پهپاد مذکور حین پرواز در حریم هوایی استان 

ذمار یمن توسط پدافند هوایی این کشور ساقط شد.
چند روز قبل یحیی سریع ســخنگوی نیروهای مسلح یمن اعلام کرد: 
پدافند هوایی یمن موفق شــد یک پهپاد آمریکایی از نوع ام کیو ۹ را در 
حین اجرای عملیات جاسوســی و رزمی در حریم هوایی صعده ساقط 

کند.
وی در ادامه افزود: این پهپاد دومین پهپاد طی ۲ روز گذشــته و نهمین 
پهپاد طی نبرد مقدس ما با دشمن به شمار می رود که ساقط شده است.

 
گروهدوستیپارلمانیایرانوآلمان،برزیل

وافغانستانتشکیلشد
گروه دوســتی پارلمانی ایران و آلمان، برزیل و افغانســتان در مجلس 
دوازدهم تشــکیل و احمد نادری به عنوان رئیس این گروه دوســتی 

پارلمانی انتخاب شد.
 با تشکیل »گروه دوستی پارلمانی ایران و آلمان، برزیل و افغانستان در 

مجلس دوازدهم«، انتخابات هیئت رئیسه آن انجام شد.
بر این اســاس احمد نادری، نماینــده مردم تهران، ری، شــمیرانات، 
اسلامشــهر و پردیس به عنوان رئیــس این گروه دوســتی پارلمانی 

انتخاب شد.
عباس قدرتی، نماینده مردم شــیروان و مریم عبداللهی، نماینده مردم 
میانه نیز نواب رئیس گروه دوســتی پارلمانی ایــران و آلمان، برزیل و 

افغانستان شدند.

گروسی:
ازفرصتتعاملبارئیسجمهورایران

استقبالمیکنم
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در افتتاحیه نشســت عمومی 
آژانس ضمن بیان اینکه از فرصت تعامل با رئیس جمهور جدید و دولت 

ایران استقبال می کنم بیان کرد که چشم به راه این تعامل هستم.
 

رافائل گروســی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در نشســت 
افتتاحیه کنفرانس عمومــی آژانس بین المللی انــرژی اتمی در وین 
درباره روابط با ایران گفت: در موضوع عدم اشاعه )هسته ای( که بسیار 
مهم اســت، ما ادامه تلاش ها را لازم داریم. من از فرصت تعامل با رئیس 
جمهور جدید و دولت ایران استقبال کرده و چشــم به راه آن هستم تا 
بتوانیم به تلاش های ضروری مان جهت ضمانت های قابل اتکا به جامعه 
بین المللی مبنی بر صلح آمیز بودن و ماندن برنامه هسته ای ایران ادامه 

دهیم.
وی ادامه داد: چالش هایی در پیش رو وجود داشــته امــا آنها غیرقابل 
رفع نیستند و من در اینجا بر موضع خود در خصوص ادامه این تلاش ها 
تاکید می کنم.شــصت و هشتمین نشست ســالانه کنفرانس عمومی 
آژانــس بین المللی انرژی اتمی بــا حضور اعضای ایــن آژانس در وین 

پایتخت اتریش برگزار شد.
محمد اسلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی از طرف جمهوری اسلامی 

ایران در این نشست شرکت کرده و سخنرانی خواهد داشت.

معاون اول رئیس جمهور:

دغدغهرسانههایمعاندایجادتفرقهاست
معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز ما بر این باوریم که وفاق ملی، راه 
نجات کشور است و اگر نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق را دنبال کنیم، 

دشمن حداکثر استفاده را خواهد کرد.
 محمدرضا عارف روز دوشنبه در سالروز تاسیس موسسه تنظیم و نشر 
آثار امام خمینی)ره( گفت: با ابتکار یادگار امام راحل و فرمان امام )ره( 
موسسه تنظیم و نشــر آثار امام)ره( در سال ۱۳۶۷ حدود ۳۶ سال قبل 
تاسیس شد و در این مدت خدمات ارزشــمندی را در ارتباط با تنظیم و 
نشــر آثار حضرت امام داشته است و قطعا هر دانشــمند و پژوهشگری 
که بخواهد پژوهش و تحقیقی در ارتباط با حضرت امام)ره( و اندیشــه 
و تفکر ایشان داشته باشــد مطمئن ترین مرجع و نهادی که می تواند به 

اسنادش استناد کند این موسسه است.
وی با تاکید بر این که این موسسه زحمات فراوانی در این ارتباط تاکنون 
متحمل شده است، اظهار داشت: شاید یک مســیری که این موسسه 
تاکنون دنبال کرده تقویت پیوند عمیق و مانــدگار مردم و به خصوص 

نسل جوان با آثار  است.
عارف اظهار داشت: امروز ما بر این باوریم که وفاق ملی، راه نجات کشور 
اســت و اگر نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق را دنبال کنیم، دشــمن 

حداکثر استفاده را خواهد کرد.
وی تصریح کرد: در یکی و دو ماه اخیر، دغدغه و تلاش اصلی رسانه های 
معاند، ایجاد تفرقه و از بین بردن وفاق داخل کشور است؛ وفاقی که بین 
قوه مقننه و قوه مجریه است. رآیی که مجلس شورای اسلامی به وزرای 

دولت چهاردهم داد، پیام وفاق بود.
معاون اول رئیس جمهــور ادامــه داد: وفاقی که بین ســه قوه و همه 
نهادهــای حاکمیتی وجــود دارد، نتیجــه راهبردی اســت که مردم 
پذیرفتند و امروز وضعیت خوبی داریم، دغدغه همیشــگی رسانه های 
معاند، انقلاب ما اســت که آنها را به این نتیجه رســانده که مهمترین 

مسیر، ایجاد تفرقه و خالی کردن دل مردم است.
وی تصریح کرد: هم دولت و هم همه دست اندرکاران و مردم باید اعتنا 
کنند که اختلاف نظرها و بعضاً برخی نظرهــای تفرقه ای نباید موجب 

دوگانگی و دو دستگی در کشور شود.
وی ادامه داد: امروز اولویت مردم، مساله معیشــتی و مساله اقتصادی 
است و گام برداشــتن دولت در این راســتا به تقویت وفاق ملی کمک 
می کند، چگونگی حفظ وفاق شــعار نیســت. این عمل است که نشان 

می دهد که این وفاق مورد اعتنای دولتمردان هست یا نیست.
وی تاکید کرد: تفکر امام)ره( به ما دیکته می کند که به هیچ وجه نباید 

تسلیم شد؛ ما بر موانع و مشکلات و دشمنی ها باید پیروز شویم.
عارف اضافه کرد: ناترازی هایی در زمینه اقتصاد وجود دارد، این شرایط 
قابل دوام نیســت و باید اصلاح شــود، مردم هم با امید به اصلاح به این 
تفکر رأی دادند. اعتقاد ما هم این اســت که این مسائل قابل حل است 
و دوات هم تلاش جدی دارد.معاون اول رئیس جمهور گفت: شــرایط 
در کشور شرایط بسیار خوبی است، فضای همکاری است و بین دولت، 
مجلس و نهادهای حاکمیتی رابطه اخلاقــی و صمیمانه ای وجود دارد 

که بهترین شرایط برای پرداختن به چالش هاست.

تریبون

سخنگوی کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس با 
اشاره به جلسه مشترک این کمیسیون با شورای عالی 
انقلاب فرهنگی گفت: خواســته مجلس حذف مصوبه 
تاثیر قطعی معدل یا تعلیق یک ســاله آن برای کنکور 

۱۴۰۵ است.
 احسان عظیمی راد سخنگوی کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس در صفحه شــخصی خود در فضای 
مجازی درباره جلسه کمیســیون آموزش، تحقیقات و 
فناوری مجلس شورای اسلامی با اعضای شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، نوشت: ما در کنار دانش آموزان عزیز 

کشور برای لغو یا اصلاح مثبت مصوبه شورا هستیم.
ســخنگوی کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
گفــت: نمایندگان کمیســیون آمــوزش، تحقیقات 
و فناوری مجلس در جلســه شــورای عالــی انقلاب 

فرهنگی، بارها با استدلال و مستند، مصوبه 
تاثیر قطعــی معدل در کنکــور را ناکارآمد و 
دارای اثر منفی بر عملکــرد دانش آموزان و 
جامعه اعلام کردند. نمایندگان کمیســیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شورای 
اسلامی، ورود شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به عرصه قانون گــذاری را خلاف اصول ۵۷ و 

۸۵ قانون اساسی دانســتند و خط قرمز کمیسیون در 
دوره جدید مجلس را حفظ اســتقلال قوا و احترام به 

جایگاه قانون گذاری مجلس شورای اسلامی دانستند.
عظیمی راد در ادامــه این مطلب آورده اســت: دلایل 
اعضای دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی بر اصرار 
به حفظ مصوبه تأثیر قطعی معــدل را برقراری عدالت 
آموزشی، کاهش اســترس دانش آموزان، از بین رفتن 

مافیای کنکــور، افزایش توجه به مدرســه، 
معلم و کتاب بود که بــرای این ها هیچ دلایل 
و مستندات جدی و شــفافی برای اثر مثبت 

آنها ارائه نشد.
سخنگوی کمیســیون آموزش و تحقیقات 
مجلس در ادامه نوشــت: حذف مصوبه تاثیر 
قطعی معدل و بازگشــت به قانون مجلس یا 
تعلیق یک ساله آن برای کنکور ۱۴۰۵ و اجرای دستور 
رئیس جمهور در بررســی مجدد مصوبــه و اصلاح آن 
پیشــنهاد و خواسته کمیســیون بود. شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی مخالف است و خواهان اجرای مصوبه 

در سال ۱۴۰۴ در کنار بررسی اثرات منفی آن بود.
عظیمی راد با اشــاره به صحبت های دبیر شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در این جلســه، گفت: دبیر شــورای 

عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد که اگر کمیســیون به 
جمع بنــدی قطعی مبنی بر بی اثر بودن مصوبه شــورا 
برســد، امکان لغو مصوبه در صحن شــورا وجود دارد. 
شورا بدون تعصب به مســائل می پردازد. وی پیشنهاد 
تشــکیل کمیتــه ای از ۵ نهاد و ســازمان صاحب نظر 
جهت ارزیابی کارآمدی مصوبــه تأثیر قطعی معدل در 

کنکور را مطرح کرد.
ســخنگوی کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
نوشــت: کمیســیون آموزش، تحقیقــات و فناوری، 
دبیرخانه شــورا، وزارت آموزش و پرورش، ســازمان 
ملی ارزشیابی و سنجش و مرکز پژوهش های مجلس 
نهادهایی هســتند که طرح پس از بررســی مصوبه در 
آن گروه، به دبیرخانه ارسال می شود تا در صحن شورا 

مطرح و تصویب شود.

مجلس

خریدار  رئیس جمهــور با بیــان اینکه 
اگر بتوانیم FATF و برجــام را حل کنیم و 
روابط مان را با دنیا  اصلاح کنیم، می توانیم 
به اهداف چشم انداز برسیم،گفت: برای رفع 
تحریم ها و FAFT  نامه به مجمع تشخیص 

مصلحت نظام خواهم زد.
»مســعود پزشــکیان« رئیــس دولــت 
چهاردهم در نخســتین نشســت خبری 
خود که با حضور بیــش از ۳۰۰ خبرنگار از 
رسانه های داخلی و خارجی در محل سالن 
اجلاس سران کشــورهای اسلامی در حال 
برگزاری است، گفت: سوال می شد که چرا 
جلســه نمی گذارید. من می گفتم بگذارید 
یکسری کارها را انجام دهیم، بعد جلسه می 
گذاریم.وی افزود: روزی که برای نشســت 
خبری انتخاب شــده خود به خود با نگاه ما 
همخوانــی دارد، هفته وحدت بــا آنچه که 
ما دنبال آن هســتیم همخوانــی دارد. باور 
و اعتقاد بنده این اســت همه کسانی که در 
کشور زندگی می کنند بر اساس توانمندی 
حق دارند و باید در جایگاهی قرار بگیرند که 
حق شان است، مســتقل از قومیت و نژادی 
که دارند.رئیس جمهور اظهار کرد: رســول 
خدا که بــه مدینه آمد دعواهــا و اختلافات 

بین قبایل خیلی بود.

در دولت مسائل قابل نقدی وجود دارد 
اما تلاش کردیم که با وفاق جلو بیاییم

پزشــکیان گفت: حضرت علــی فرمودند: 
انســان ها از زمــان آدم تــا کنــون، مانند 
دندان های یک شانه هســتند. هیچ عربی 
بر عجمی، هیچ ســیاهی بر سفیدی برتری 
ندارد، مگر بــه خاطر تقوا. تقــوا در ادبیات 
اعتقادی و در نگاه مــنِ مدیر یعنی حرکت 
بدون خطــا، ایــن حرکت بــدون خطا در 
اقتصاد، پزشــکی، مدیریت هر کدام معنای 

متفاوتی دارد.
وی افزود: مومن و مســلمان حرف محکم و 
مستند می زند که به ســادگی تغییر نکند؛ 
این کلیت کار ماســت و مبنای خــود را بر 
وحدت و انســجام قرار داده ایم. الان هم اگر 
مسائلی هســت که می شــود نقد کرد، اما 
تمام تلاش خود را کرده ایم که با وفاق جلو 
بیاییم. با این نگاه نیامدیــم که یک جناح و 
یک دســته بیاید، دنبال افرادی رفتیم که 
تجربه و ســابقه داشته باشــند و اثرگذاری 

داشته باشــند.رئیس  جمهور گفت: باید از 
مجلس قدردانی کنیم کــه همکاری کرد، 
رهبر معظم انقلاب هم بسیار کمک کردند 
و نتیجه این شــد که دولتی داریم بر اساس 
این چهارچوب. با همین نگاه ادامه خواهیم 
داد، تلاش می کنیــم این نــگاه را نهادینه 

کنیم.

برای رفع تحریم ها و FAFT به مجمع 
تشخیص نامه خواهم زد

پزشکیان در پاسخ به سوال خبرنگار دنیای 
اقتصاد مبنــی بر این که دولــت چهاردهم 
چطور می تواند با رفع ناترازی ها به رفع فقر 
و بهبود اقتصاد کمک کند؟ گفت:  در رابطه 
با رفع تحریم ها ما چاره ای نداریم جز اینکه 
بحث FATF را حل کنیــم. نامه ای هم به 
تشــخیص مصلحت حتما خواهم نوشت، 
برای اینکه دوباره بحث FATF را به جریان 
بگذارند تا بتوانیم حلش کنیــم و باید  حل 

شود.
وی با بیان اینکه در رابطه با مسائل خارجی 
تــلاش می کنیــم ارتباطاتمــان را در اول 
و با اولویت با کشــورهای همســایه بهبود 
ببخشــیم، اظهار کرد: در ســفری هم که 
به عراق و اقلیم کردســتان عــراق و بصره 
و خود بغــداد داشــتیم با مســئولان آنجا 
صحبت کردیم. بیشــتر این نگاه را داشتند 
که برنامه های راهبردی با آنها بنویســیم و 

پروژه های مشترکی با هم داشته باشیم.
رئیس جمهور افزود: همین کار را می تونیم 
با پاکســتان و ترکمنســتان و آذربایجان و 
ترکیه و کشــورهای همســایه دیگری که 
داریم داشته باشــیم و طبیعتاً همان چیزی 
که گفتید کاملًا درست اســت، لازمه رشد 
ایجاد بازار آزادی است که بتوانیم ارتباطات 
و سرمایه گذاری های خارجی را ایجاد کنیم. 
دیپلماســی خارجی را بر مبنــای عزت و 

حکمت و مصلحت حتما به پیش می بریم.

در رابطه با »رونق تولید« قدم اول ایجاد 
بستر مناسب برای تولیدکنندگان 

داخلی است
پزشــکیان در پاسخ به پرســش خبرنگار، 
مبنی براینکه برنامــه های دولت چهاردهم 
در زمینه رونق تولید و دســتیابی به رشــد 
اقتصــادی ۸ درصــدی ) براســاس برنامه 

هفتم و سیاســت های کلی نظام و رهبری( 
و همچنین رفع مشکلات مرتبط با ناترازی 
انــرژی از جمله بنزیــن و برق بــا توجه به 
حساســیت مردم و اثر مســتقیم هرگونه 
اقدام در این حــوزه بر وضعیــت زندگی و 
ســفره مردم چیســت؟، گفت: در رابطه با 
رونق تولید قدم اول آزاد کردن و ایجاد بستر 
مناسب برای تولیدکنندگان داخلی است. 
اکثر تولیدکننــدگان در رابطه با FATF با 
مشــکلاتی مواجه هســتند و بایــد در این 

زمینه تسهیل گری کنیم.
وی افــزود: از نظر کارشناســان برای حل 
مشکلات کشــور نیازمند ســرمایه گذاری 

خارجی هستیم.
رئیس جمهــور با بیــان اینکــه در رابطه با 
ناترازی، امــکان ادامه وضعیــت اقتصادی 
کشور با این روند روز به روز بدتر می شود. در 
حوزه انرژی، پولی و محیط زیست ناترازی 
داریم و اگر رها کنیم روز به روز وضعیت بدتر 
می شود، گفت: از شما رسانه ها می خواهیم 
برای حل ناترازی های کشــور به ما کمک 
کنید و ایده دهید. اگر بگوییــم به ناترازی 
دست نزنید صدا بلند می شود و امکان برون 

رفت از این مشکلات وجود نخواهد داشت.

قرارداد 2۵ ساله ایران و چین عملیاتی 
خواهد شد

پزشــکیان در ادامه این نشســت در پاسخ 
به ســوال خبرنگار چین با اشــاره به رابطه 
بســیار خوبی جمهوری اســلامی ایران با 
کشــور چین، گفت: بیشــتر ارتباطات ما با 

چین،روسیه و کشورهای همسایه است.
وی افــزود: کاری کــه چیــن در ارتباط با 
میانجی گری میان ما و عربســتان سعودی 
برای حل مشــکلات انجام داد، قدم بزرگ 

برای هماهنگی در منطقه است.
رئیس جمهور با بیــان اینکــه موافقتنامه 
مشــترک ۲۵ ســاله ایران و چین، نیازمند 
عملیاتی شــدن اســت، گفت: بــه عنوان 
رئیس جمهــور مصمم هســتم آن چیزی 
که نوشته شــده و قرار بود اجرا شود، دلیل 
اجرا نشدن آن را بررســی کنیم تا اجرایی و 
عملیاتی شود.پزشکیان یادآور شد: ارتباط 
ما در همان بحثی کــه در راه های ارتباطی 
بین کشــورهای منطقه شکل گرفته است، 
می تواند هدف کشــور چین را در دسترسی 

به بازارهای ایران  و دسترســی ما به چین را 
کاملا تطبیق دهد و هماهنگ کند.

وی تصریــح کــرد: می خواهیــم همــان 
شــاهراه هایی را درســت کنیم که قبلا در 
مســیر جاده ابریشم وجود داشــت و حالا 
می گوییم بــا امکانــات و دسترســی ها و 
تکنولوژی های مناســبی آن را پیش ببریم. 
چرا کــه مطمئنا مــا با چین یک شــریک 
کاملا همراه و اســتراتژیکی خواهیم بود و 
آن را تقویــت خواهیم کــرد و در ارتباطات 
بعدی هم که با هم خواهیم داشــت، تلاش 
می کنیــم چیــزی را که نوشــته شــده را 
عملیاتی کنیم و همکاری هــا افزایش پیدا 

کند.

اولویت اول ما پیدا کردن نگاه و زبان 
مشترک در داخل است

رئیس جمهور در پاسخ به ســوال خبرنگار 
فارس درباره موانع برداشتن مرزهای ایران 
و همسایگان با اســتفاده از تجربه اتحادیه 
اروپا و ســه اولویت اصلی دولت چهاردهم 
در سیاســت داخلی برای بهبود معیشــت 
مردم، گفت: همیشــه در ذهنم بوده که چرا 
رفتار ما مســلمانان باهم نباید طوری باشد 
که دیگران با حســرت به برخوردهای ما با 
هم نگاه کنند. رسول خدا )ص( می فرمایند 
که همه شما مســلمانان، نه مؤمنان، با هم 
برادریــد.  وی افزود: چرا ما بایــد با هم مرز 
داشته باشــیم؟ آنها حکومت و اقتدار خود 
را دارند و مــا هم حکومت و اقتــدار خود را 
داریم ولی چرا نباید کسانی که در پاکستان، 
افغانســتان، قزاقســتان و ایران هستند، به 

راحتی سوار قطار شــده و به نجف، مدینه، 
مکه و استانبول بروند؟

رئیس جمهــور اظهار کرد: وقتــی بتوانیم 
راحــت با هــم رفت و آمــد کنیــم، یعنی 
امنیــت یکدیگر را حفط کردیــم، اقتصاد و 
فرهنگمان را توســعه دادیم، بــازار را رونق 
دادیم و تبدیل به جمعیتی شده ایم که نگاه 
و زبان مشــترک با یکدیگر داریم و قدرت و 
ید واحده ای در مقابل کســانی که بخواهند 

علیه ما اقدامی کنند، خواهیم شد.
پزشــکیان با بیان این که باید جنگ و دعوا 
و طمع نســبت به یکدیگر را کنار بگذاریم 
و دســت به دســت هم دهیم و مشــکلات 
را حــل کنیم، گفــت: اگر بتوانیــم در قدم 
اول در داخل مشــکلاتان را حل کنیم، آن 
زمان می توانیم اعتمــاد و اطمینان را برای 
ســرمایه گذاران، نخبگان و تولید کنندگان 
ایجاد کنیم، بنابراین باید بســتر را برای کار 

آنها ایجاد کنیم.  
وی افزود: مســاله  FATF و مساله برجام 
و هرگونــه ارتباط با دنیــا را باید حل کنیم، 
اشتغال و سرمایه گذاری در کشور به وجود 
بیاید، نــه تنها می توانیــم معضلات را حل 
کنیم، می توانیم خود را به چشــم انداز های 

رهبر معظم انقلاب برسانیم.
رئیس جمهــور تاکیــد کــرد:: اولویت اول 
ما پیدا کردن نگاه و زبان مشــترک اســت؛ 
دوم باید این نگاه و زبان در چشــم اندازها، 
سیاســت ها و نگاه و برنامه ها شکل بگیرد و 
ســوم عملیاتی و طراحی کردن سیســتم 
برای اجرا اســت که به همه دستگاه ها ابلاغ 

کردیم که برای این منظور برنامه بنویسند.

تاکیدکمیسیونآموزشمجلسبرحذفتاثیرقطعیمعدلدرکنکور

خریدار  حضــرت آیــت الله خامنه ای در 
دیدار جمعی از علمای اهل سنت، حفاظت 
از هویــت گرانســنگ »امت اســلامی« را 
ضــروری خواندند و بــا تأکید بــر اهمیت 
وحدت اســلامی و تلاش هــای بدخواهان 
برای مخدوش کــردن آن، گفتند: موضوع 
»امت اسلامی« به هیچ وجه نباید فراموش 
شــود. در آغاز هفته وحدت، جمعی از علما، 
امامان جمعــه و مدیران مــدارس علمیه 
اهل ســنت سراسر کشور، ســاعتی پیش با 
حضرت آیــت الله خامنــه ای، رهبر معظم 

انقلاب اسلامی، دیدار کردند.
این دیــدار به منظور تقویت همبســتگی و 
وحدت میان مســلمانان و بررسی مسائل 
مهم جهان اسلام برگزار شــد.رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در این دیــدار حفاظت از 
هویت گرانسنگ »امت اسلامی« را ضروری 
خواندند و با تأکید بر اهمیت وحدت اسلامی 
و تلاش هــای بدخواهان بــرای مخدوش 
کردن آن، گفتند: موضوع »امت اســلامی« 

به هیچ وجه نباید فراموش شود.
حضرت آیت الله خامنــه ای در این دیدار که 
به مناســبت آغاز هفته وحدت و ایام سالروز 
ولادت باسعادت حضرت ختمی مرتبت نبی 
اکرم)ص( برگزار شد، گفتند: مسئله هویت 
امت اسلامی، مسئله ای اساســی و فراتر از 
ملیّت است و مرزهای جغرافیایی، حقیقت 

و هویت امت اسلامی را تغییر نمی دهد.

ایشان با اشــاره به تلاش های خصمانه برای 
بی تفاوت کردن مسلمانان به هویت اسلامی 
خود، افزودند: این خلاف تعالیم اســلامی 
است که یک مسلمان از رنج مسلمانی دیگر 

در غزه یا دیگر نقاط جهان غافل باشد.
رهبر انقلاب اســلامی، علمای اهل ســنت 
را به تکیه بر هویت اســلامی و امت اسلامی 
فراخواندنــد و بــا اشــاره بــه طراحی ها و 

فعالیت های ســابقه دار بدخواهــان برای 
دامن زدن به اختلاف های مذهبی در جهان 
اســلام به ویژه در ایران، خاطرنشان کردند: 
آنها با اســتفاده از ابزارهای فکری، تبلیغی 
و اقتصادی به دنبال جداســازی شــیعه و 
سنّی در کشور ما و هر منطقه دیگر اسلامی 
هســتند و با اقداماتی همچون وادار کردن 
افرادی از طرفین به بدگویــی به لجاجت و 

اختلاف دامن می زنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، علاج و راه مقابله 
با این توطئه ها را تکیه بــر وحدت خواندند 
و تأکیــد کردنــد: موضوع وحــدت نه یک 

تاکتیک بلکه یک اصل قرآنی است.
رهبر انقلاب اسلامی با ابراز تأسف از برخی 
اقدامات دانسته یا نادانسته برای مخدوش 
کردن وحدت شیعه و ســنّی گفتند: البته با 

وجود انبوه توطئه ها، جامعه اهل ســنت ما 
مجدّانه با این انگیزه هــای خصمانه مقابله 
کرده اســت که گــواه آن ۱۵ هزار شــهید 
اهل ســنت در دفاع مقدس و مقاطع دیگر 
و شــهادت جمع زیادی از علمای اهل سنت 
در راه حق و انقلاب اســت.حضرت آیت الله 
خامنه ای دســتیابی به هــدف مهم عزت 
امت اســلامی را جــز از راه اتحاد میسّــر 
ندانســتند و گفتند: امروز یکی از واجبات 
قطعی حمایت از مظلومان غزه و فلســطین 
اســت و اگر کســی از این تکلیف سرپیچی 
کند، قطعــاً نزد پــروردگار مورد ســؤال 
قرار خواهــد گرفت.در این دیــدار، مولوی 
عبدالرحمن چابهاری از علمای اهل ســنت 
استان سیستان و بلوچســتان و امام جمعه 
چاربهار، مولــوی عبدالرحیــم خطیبی از 
علمای اهل سنت اســتان هرمزگان و امام 
جمعه قشم، و ماموســتا عبدالسلام امامی 
از علمای اهل ســنت آذربایجــان غربی و 
امام جمعه مهاباد، با تقدیــر از رویکردهای 
وحدت آفریــن جمهوری اســلامی و رهبر 
انقــلاب و حمایت هــای ایشــان از جامعه 
اهل ســنت، بر تقویت زمینه های وحدت زا 
و اســتفاده از ظرفیت های بومی به خصوص 
در مناطق سنّی نشین برای پیشرفت کشور 
تأکید کردند و موضوع مقابله با جریان های 
تکفیری و افراط گــرا را نیز یــک ضرورت 

دانستند.
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انتخابمحلمصرفمالیاتازسوی
۳۵۰هزارمودی

۳۵۰ هزار نفر از اصناف، خودشــان محل مصرف مالیات شان را تعیین 
کردند. بر اساس اعلام سازمان امور مالیاتی کشــور تاکنون نزدیک به 
۳۵۰ هزار نفر از اصناف در ســال جاری اقدام به انتخاب محل خرج کرد 

مالیات های پرداختی خود کردند.
نشاندار شــدن منابع مالیاتی و انتخاب محل مصرف درآمدهای وصول 
شده از اشخاص حقیقی برای نخستین بار در ســال ۱۴۰۳ انجام شده 

است.

همتی:
وبازشد گرهکوروارداتخودر

وزیر امور اقتصــادی و دارایی با بیــان اینکه گره کــور واردات خودرو 
باز شــد، گفت: همه بدانند اجــازه انحصار در هیچ حــوزه و صنعتی را 

نمی دهیم. همه صنایع باید با رقیب خارجی خود رقابت کنند.
 عبدالناصر همتی وزیر امور اقتصادی و دارایی در صفحه شخصی خود 
در فضای مجازی نوشــت: امروز بالاخره گره کــور واردات خودرو را با 

تدبیر رئیس جمهور در جلسه ستاد اقتصادی دولت باز کردیم.
همتی تاکید کرد: همه بدانند اجازه انحصــار در هیچ حوزه و صنعتی را 
نمی دهیم. همه صنایع باید با رقیب خارجی خــود رقابت کنند. منافع 

ملت ایران در رقابت است.

رئیس سازمان بورس:
منافعمستقیموغیرمستقیمبازارسرمایه
درلایحهبودجه۱۴۰۴پیگیریمیشود

 رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار از تلاش های این ســازمان برای 
مدنظر قراردادن مسائل مرتبط با بازار ســرمایه در لایحه بودجه سال 

آینده خبر داد.
حجت اله صیدی در پاسخ به مطالبه یکی از فعالان بازار سرمایه، مبنی 
بر پیگیری ســازمان بورس برای بازگرداندن اعتماد سهامداران به بازار 
ســهام، در زمان تدوین لایحه بودجه، اعلام کرد: اکنــون در حال کار 
کردن بر روی این موضوع و مســائل مشابه هســتیم.وی افزود: تلاش 
ویژه ای در رابطه با لایحه بودجه و مســایلی که به صورت مســتقیم یا 

غیرمستقیم بر بازار سرمایه تاثیرگذار هستند، به کار گرفته ایم.

پیش تر یکی از فعــالان بازار ســرمایه، در فضای مجــازی، خطاب به 
رئیس ســازمان بورس، بر لزوم در نظر گرفتن منافع بازار ســرمایه در 
تصمیم گیــری دولــت و بازگرداندن اعتمــاد ســهامداران به بورس، 

پیشنهادهایی را مطرح کرده بود.
  

کمبود شکر نداریم

الزامدرجقیمتبررویشکرهایبستهبندی
مدیرکل نظارت بر کالای اساســی وزارت جهاد کشــاورزی با تاکید بر 
اینکه کمبودی در بازار شــکر وجود ندارد گفت: نهایتا تا دو هفته دیگر 

باید برروی تمام شکرهای بسته بندی شده قیمت درج شود.
 شکر جزء مواد اولیه اصلی بسیاری از واحدهای تولیدی صنعت غذاست 
که تاکنون چالش های بســیاری را برای عرضه کنندگان اصلی داشته 
است و این باعث می شــود که در خرده فروشی ها شــکر وجود نداشته 
باشد یا حتی به قیمت بالاتری به فروش برسد و به روی برخی شکرهای 

بسته بندی شده نیز هیچ قیمتی درج نشده است.
در این باره رضا کنگری- رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی- در حالی 
که چالش اصلی را شیوه توزیع می داند اظهار کرد: اسفندماه که سامانه 
بازارگاه احیا شــد، محور اصلی که بنکداران اســت از هیچ کجا تامین 
نمی شــوند و در این بازارگاه بحث تولید دیده شــده و تامین از طریق 
واسطه ها انجام می شــوند. خریداری ها با قیمت ۴۱ الی ۴۲ هزارتومان 
انجام می شود در حالی که قیمت مصوب شــده ۳۸ هزار و ۵۰۰ تومان 
اســت که باید تامین و عرضه شــود و با قیمت ۴۲ هــزار و ۵۰۰ تومان 
به دست مصرف کننده نهایی برسد. متاســفانه این اتفاق هنوز نیفتاده 

است.
مدیرکل نظارت بر کالای اساســی وزارت جهاد کشاورزی ضمن تاکید 
بر اینکه کمبودی در زمینه قند و شــکر وجود ندارد مطرح کرد: مصوبه 
اصلاح نحوه توزیع شکر به تصویب ستاد تنظیم بازار رسیده است. ستاد 
تنظیم بازار مصوبه ای داده اســت که مجوز توســط اصناف صادر شود 
و مباشــرین توزیع کنند. نکته مهم این اســت که درج قیمت بر روی 
شکرهای بسته بندی شده الزامی است و نهایتا تا دو هفته دیگر باید این 

درج قیمت به طور کامل صورت گیرد.

مدیرعامل صندوق توسعه بازار سرمایه:
حمایتازبورسهمچناناولویتصندوق

توسعهاست
مدیرعامل صندوق توسعه بازار سرمایه با اشاره به جزییات مصوبه آزاد 
شــدن منابع کارگزاری ها در صندوق توسعه بازار ســرمایه اعلام کرد: 
برآوردها نشان دهنده آن است که میزان ابطالی رقم بسیار ناچیزی بود.

 به نقل از ســازمان بورس و اوراق بهادار، رامین ابوالفضلی درباره مصوبه 
آزاد شــدن منابع کارگزاری ها در صندوق توســعه بازار سرمایه گفت: 
ســازمان بورس و اوراق بهادار در تاریخ ۱۷ شهریور ابلاغیه ای را منتشر 
کرد، مبنی بر این که شــرکت های کارگزاری می توانند به شرط تأیید 
هیئت مدیره صندوق توسعه بازار ســرمایه، صدورهایی را که تا قبل از 

تاریخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰ زده شده، ابطال کنند.
وی از تشکیل هیئت مدیره صندوق توسعه بازار سرمایه در روز گذشته 
خبر داد و گفت: در این جلســه مصوب شــد تا با توجه به شرایط بازار 
و حمایت همه جانبــه این صندوق از بــازار با ابطال گســترده ماقبل 
تاریخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰ مخالفت شــود.ابوالفضلی اعلام کــرد: برآوردها 
نشان دهنده آن است که میزان ابطالی رقم بســیار ناچیزی بوده و این 

ابطال با توجه به شرایط صندوق توسعه بازار سرمایه، لحاظ شده است.
مدیر عامل صندوق توسعه بازار سرمایه افزود: طبق ابلاغیه ۱۷ شهریور 
مبنی بر ابطال واحدهای کارگزاری ها تا قبــل از تاریخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰، 
کارگزاری ها می توانند اقدام به ارســال درخواست ابطال خود کنند اما 

تأیید ابطال به هیأت مدیره صندوق واگذار شده است.
وی توضیح داد: با توجه به شرایط فعلی بازار، هیأت مدیره صرفاً با ابطال 

۱۲ روز از تیر ۱۴۰۰ موافقت کرده که عدد قابل توجهی نیست.
ابوالفضلــی به صحبت های مطرح شــده مبنی بر تأثیر ایــن مصوبه بر 
افزایش عرضه در بازار گفت: صندوق توسعه بازار سرمایه روزانه از بازار 
حمایت می کند و به طور معمول در بازار شــاهد فروش خرد از ســوی 

صندوق توسعه بازار سرمایه نیستیم.

بازار

وزیــر امور اقتصــادی و دارایــی در دیدار با دســتیار 
رئیس جمهور فدراسیون روســیه، بر اجرایی شدن هر 
چه سریع تر پروژه کریدور شــمال به جنوب به عنوان 
یــک مســیر ترانزیتی بــرای تقویــت همکاری های 
جمهوری اســلامی ایران، روســیه، هند و کشورهای 

حاشیه خلیج فارس تاکید کرد.
عبدالناصر همتی در دیدار با »ایگور لویتین« دســتیار 
رئیس جمهور فدراســیون روســیه در وزارت اقتصاد، 
بر اجرایی شدن هر چه ســریع تر پروژه کریدور شمال 
به جنوب به عنوان یک مســیر ترانزیتی مناسب برای 
تقویت همکاری های میان جمهوری اســلامی ایران، 

روســیه، هند و کشورهای حاشــیه خلیج 
فارس تاکید کرد.

وزیر اقتصاد کشــورمان گفت: انتظار داریم 
روســیه از پروژه بــزرگ کریدور شــمال - 

جنوب به صورت جدی حمایت کند.
وی تاکید کــرد: دولت جمهوری اســلامی 
ایران از سرمایه گذاری سایر کشورها در این 

مسیر حمایت می کند و آمادگی دارد با ارائه مشوق های 
خاص سرمایه گذاری، مشــارکت سایر کشورها در این 

پروژه را تسهیل کند.
گســترش  شــاهد  امیدواریــم  گفــت:  همتــی 

ســرمایه گذاری های روســیه در ایران و به 
خصــوص در نفت و پروژه های زیر ســاخت 

لجستیکی و ترانزیتی باشیم.

روسیه برای راه آهن رشت- آستارا 
بودجه  اختصاص می دهد

»ایگور لویتین« دستیار ارشد رئیس جمهور 
روسیه نیز، ضمن تبریک بابت انتخاب همتی به عنوان 
وزیر اقتصاد کشــورمان، از اختصاص بودجه ای برای 
اجرای پروژه رشت به آستارا توسط رئیس جمهور این 
کشور خبر داد و گفت: حجم باری که از محل این پروژه 

قابل انتقال است، بالغ بر ۱۵ میلیون تن است که تا ۳۰ 
و ۵۰ میلیون تن نیز قابلیت بهره برداری دارد.

وی از دستور ویژه رئیس جمهور کنفدراسیون روسیه 
برای اجرای هــر چه ســریع تر پروژه کریدر شــمال 
- جنوب خبر داد و گفت: مطابق دســتور، اجرای این 
پروژه شروع شــده و بانک “و ت ب” روســیه در حال 

اجرای آن است.
لویتین اظهار داشــت: در حال حاضر بخش اول پروژه 
کریدر شمال - جنوب و در واقع بخش فنی آن به پایان 
رســیده و ما نیازمند هماهنگی با وزارت اقتصاد بابت 

ورود به بخش اجرا هستیم.

گزارش مربوط به اصــلاح قیمت خــودرو )مربوط به 
اســفند ۱۴۰۲( مورد تأیید معاون اول رییس جمهور 
قرار گرفته و به زودی برای اخذ تاییدیه نهایی به هیات 

دولت ارسال خواهد شد.
 اسفند ماه پارســال قیمت های جدید خودرو محاسبه 
و پیش از عید نوروز به وزارت صمت ارسال شد تا طبق 
دستورالعمل شــورای رقابت، وزارت صمت به عنوان 
تنظیم گر فنی بازار خــودرو قیمت های جدید را اعلام 
کند. با این حال وزارت صمت تا پایان دولت ســیزدهم 
به دلایلی همچون برنامه ریزی بــرای افزایش عرضه و 

… قیمت های جدید را اعلام نکرد.
 با شــروع به کار دولت چهاردهم، ایران خودرو و سایپا 
در جلســه ای با اعضای کمیســیون اقتصادی دولت، 

خواســتار اصلاح قیمت خودرو شــدند و ماحصل این 
جلسه نیز در قالب گزارشــی تهیه و به دفتر محمدرضا 

عارف معاون اول رئیس جمهور ارسال شد.
در همین رابطه نیز پی گیری ها حکایت از آن دارد که 
این گزارش مــورد تأیید عارف قــرار گرفته و به زودی 
برای اخذ تاییدیه نهایی به هیأت دولت ارســال خواهد 
شد. باید توجه کرد که به دلیل ســرکوب قیمتی، نرخ 
برخی از خودروها صد در صــد با افزایش مواجه خواهد 
شد و این در حالیســت که اگر افزایش قیمت همراه با 
شــیب تورم اعمال می شــد، قیمت ها منطقی تر رشد 
می کرد.نکته قابل توجه دیگر آن که بر اســاس مصوبه 
شــورای رقابت، وزارت صمت مســئول اعلام قیمت 
خودرو اســت و اینکه برای اعمــال قیمت های جدید، 

پای هیئت دولت وسط کشیده شــده، منطقی به نظر 
نمی رسد.همچنین پی گیری ها نشان می دهد که این 
افزایش قیمت ها تمامــی خودروها حتی خودروهایی 
که پاییز پارســال تحت عنوان استانداردسازی مجوز 

افزایش قیمت گرفته بودند را نیز در بر می گیرد.
این در حالیســت که بر اســاس مصوبه ۵۴۳ شورای 
رقابت خودروهایی که در شاخص های رقابتی در گرید 
جی و اف قرار دارند نبایــد مجوز افزایش قیمت بگیرند 
بنابراین باید شفاف ســازی شــود که با چه منطقی، 
قیمت این خودروها به ویژه در بخش مونتاژی ها، گران 
خواهد شد؟ آیا این خودروها رقابتی شده اند یا تغییری 

در کیفیتشان حاصل شده است؟
به عنوان نمونه چرا باید قیمت خــودروی پژو ۲۰۷ یا 

ایکس ۵۵ با افزایش مواجه شــود؟ افزایش قیمت این 
دست خودروها در واقع پشــت پایی به مصوبه شورای 

رقابت محسوب می شود.
از سویی دیگر شــنیده ها حاکی از آن است که شورای 
رقابــت چند جلســه به منظــور نظارت بــر عملکرد 
خودروسازان برگزار کرده اســت و یکی از موضوعاتی 
که فــردا بررســی می کند بررســی تخلفــات برخی 
خودروســازان به خصوص مونتاژی ها است. بنابراین 
به نظر می رســد شــورای رقابت به موضــوع تخلفات 
خودروســازان ورود کــرده امــا این حوزه بــه قدری 
نابســامان اســت که حتی نامه نگاری های شــورای 
رقابت برای پی گیری تخلفات خودروسازان، به جایی 

نمی رسد.

وزیر

خودرو

خریدار  با وجود آنکه چند سالیست بحث 
فروش خــودرو در لیزینگ ها و نمایشــگاه 
های غیرمجــاز خودرو مــورد انتقاد جدی 
قرار می گیرد متاســفانه همچنان این افراد 
مردم را گمراه کــرده و خودروهای داخلی 
که وجود خارجی ندارند را بــا قیمت ارزان 

بفروش می رسانند.
بازار خرید و فروش خودرو همیشه با حاشیه 
های مختلفی روبروست که همین امر باعث 
شده تا مردم در معاملات خود محتاط عمل 
می کنند تا شــاید متحمل ضرر نشــوند. با 
این وجود همچنان دلالان و فروشــندگان 
متخلفی در بازار هســتند که شــگردهای 
جدیدی را برای خریداران ارائه و در نهایت 
ســود بســیار بالایی را از معاملات صوری 

خودرو کسب می کنند.
به عنوان نمونه با وجود آنکه چند سالیست 
بحــث فــروش خــودرو در لیزینــگ ها و 
نمایشــگاه هــای غیرمجاز خــودرو مورد 
انتقاد جدی قرار می گیــرد و حتی در قالب 
اطلاعیه های مختلف آگاهــی های لازم به 
مردم جهت جلوگیری از خرید خودرو از این 
مراکز غیرمجاز مطرح می شود اما متاسفانه 
همچنان ایــن افراد مردم را گمــراه کرده و 

سودهای بالایی کسب می کنند.
خریداران خودرو باید توجه کنند »تحویل 
چند ســاعته خودرو« یا »تحویل در بیشتر 
از یک هفته« باید شــما را به شک بیندازد؛ 
چون هردوی آن ها بــه معنی کلاهبرداری 

است.
کرمی رئیــس اتحادیه نمایشــگاهداران 
خودرو، در این ارتباط به خبرنگار تســنیم 
می گوید: بعضاً دیده شــده برخــی از افراد 
نمایشگاه های بزرگ با موقعیتهای مناسب 
را سه ماهه کرایه کرده و با رنگ و لعاب دادن 
به طرح های خود محصولات داخلی و حتی 
مونتاژی را با قیمتهــای پایین به مردم می 
فروشند اما در زمان تحویل خبری از خودرو 

نیســت.وی افزود: این افــراد خودروهای 
داخلی را بــا ۵۰ تا ۶۰ میلیون زیــر بازار به 
مردم می فروشــند در برخــی از قراردادها 
فقط ۱۰ درصــد قیمت خــودرو باقی می 
ماند که مشــتری باید در زمان تحویل آن را 
پرداخت کند. اما متاسفانه خبری از تحویل 
خودرو نیســت و آنها ظرف دو مــاه دو هزار 
ماشینی که وجود خارجی دارد را فروختند.

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو تاکید 

کرد: به خریداران خــودرو اعلام می کنیم 
حتمــا در مراجعه به شــرکتهای لیزینگ و 
نمایشگاه های خودرو پروانه کسب واحدها 
و مجوز آنها را مشــاهده کنند و بدانند وقتی 
قیمتی پایین تر از قیمــت بازار به آنها اعلام 
می شــود معامله صوری بــوده و خبری از 
خودرو نیســت.به گفته کرمی، حواله برای 
مردم سند و ماشین نمی شود و در صنف ما 

پیش فروش وجود ندارد.

وی اضافــه کــرد: در بخــش خودروهای 
جانبازان نیز فضای دلالــی رونق دارد و هر 
کس برای خرید حواله هــای جانبازان رقم 
های مختلفــی را اعلام می کننــد غافل از 
اینکه جانبــاز هنوز خود اطلاعــی از زمان 
تحویل خودرو و قیمت آن ندارد و فقط برای 
اینکه بتواند حواله را تبدیل به پول نقد کند 

گرفتار دلالان می شود.
 کلاهبرداران معمــولا از طریق درج آگهی 
در معابر یا فضای مجازی، افــراد را با وعده 
فروش فوری خــودروی اقســاطی فریب 
می دهند و نســبت به نوع و مــدل خودرو، 
مبالغــی را از متقاضیــان خریــد خودرو 
دریافت می کنند و بــه بهانه تحویل خودرو 
در آینده ای نزدیک، با ترک دفتر شــرکت 

متواری می شوند.
شــرکت های لیزینگ خودرو باید دارای دو 

مجوز تأسیس و فعالیت باشند.
طبق مقررات، شــماره ثبت شــرکت های 
فروش خودرو بــرای فعالیت در حوزه کافی 
نیســت و متقاضیــان می توانند اســامی 
شرکت های مجاز را در سایت بانک مرکزی 
به نشــانی )C.B.I.ir( مورد استعلام قرار 
دهند.پس از ورود به ســایت بانک مرکزی، 
ابتدا لازم اســت گزینه بانک ها و نهاد های 
پولی مجاز انتخــاب و در انتها نیز با مراجعه 
به قسمت شرکت های واسپاری )لیزینگ( 
فهرست مشــخصات و آدرس شرکت های 

مجاز را مشاهده کنند.

وزیراقتصاددردیداربادستیارارشدرئیسجمهورروسیه:اجراییشدنکریدورشمال-جنوبموردتاکیددولتایراناست

مجوزافزایشقیمتخودروصادرشد

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

مطالباتشرکتهایایرانیازدولتعراقتعیینتکلیفمیشود
خریدار  رئیس اتاق ایران بعد از بازگشت 
از ســفر عراق که همراه بــا رئیس جمهور 
انجام شده بود، از تعیین تکلیف بازپرداخت 
مطالبات شــرکت های ایرانی از دولت عراق 

که سال هاست باقی مانده است، خبر داد.
صمد حســن زاده، در نشســت شــورای 
روســای اتاق های سراسر کشــور، با اشاره 
به دستاوردهای ســفر به عراق با همراهی 
رئیس جمهور، گفت: بــرای تعیین تکلیف 
بازپرداخت مطالبات شــرکت های ایرانی از 
دولت عراق که سال ها پیش به دلیل ناامنی 
داعش این کشور را ترک کرده بودند رایزنی 
شد و قرار است طی در چارچوب کارگروهی 
بــا حضــور نماینــدگان دو طــرف زمینه 

بازپرداخت این مطالبات فراهم شود.
او با اشــاره به جلســاتی که در شهریورماه 
در اتاق ایران برگزار شــد، گفــت: برگزاری 
همایــش ملــی تشــکل ها بــرای تکریم 
جایگاه آنهــا و نشــان دادن توانمندی ها و 
ظرفیت هایی کــه در اختیار دارنــد اقدام 
مهمی بود که در این ماه انجام شد و توانست 
اثرات مثبتی داشــته باشــد. علاوه بر این 
همایــش، گردهمایــی دبیــران اتاق های 
سراسر کشــور را ترتیب دادیم که هدف از 

آن ایجاد هماهنگی بیشتر بین اتاق ها بود.
او به برگزاری نشســت ارزیابی آثار کرمان 
آیدکس در راســتای بررســی ابعاد توسعه 
استان اشاره کرد که طی یک هفته گذشته 

انجام شد.

بر اســاس اظهارات رئیس اتاق ایران در این 
نشست مجموعه اقدامات جامعه نیکوکاری 

ابرار نیز مورد ارزیابی قرار گرفت.
حســن زاده با توجــه بــه اقداماتــی که 
اتــاق کرمــان بــرای توســعه و تقویــت 
زیرساخت های آموزشی استان خود انجام 
داده بــه برنامه ریزی برای تأســیس ۱۲۰ 
مدرســه با همکاری جامعه نیکوکاری ابرار 

اشاره کرد.
رئیس اتــاق ایــران در ادامه به نشســت 
هیات رئیســه اتاق با وزر صنعــت، معدن 
و تجــارت اشــاره و تصریح کــرد: در این 
جلســه توضیحاتــی دربــاره اتــاق ایران 
و برنامه ریزی هایــی کــه صــورت گرفته 
اســت، ارائه شــد. آقای وزیر نیــز درباره 
رایزنان بازرگانی و چگونگــی انتخاب آنها 
پیشــنهادهایی مطرح کرد که باید بررسی 

شوند.
او همچنین جزئیاتی از جلسه ای که در اتاق 
مشهد برگزار شد و نشست شورای روسای 

اتاق های استانی در ساری را ارائه داد.
ســفر حســن زاده بــه عــراق بــه همراه 
آن  دســتاوردهای  و  رئیس جمهــور 
موضــوع دیگری بــود که توســط رئیس 
اتاق ایران مــورد توجه قرار گرفــت. او در 
این رابطه گفــت: با توجه به شــرایطی که 
در این کشور حاکم اســت، معتقدم فعالان 
بخــش خصوصــی ایــران می تواننــد در 
حوزه ساخت وســاز، صــدور خدمات فنی 

و مهندســی، مصالح ســاختمانی، صنایع 
غذایــی و مــواردی از این دســت در عراق 
فعالیت تجاری داشته باشند و اگر دولت هم 
حمایت های لازم را داشته باشد، می توانیم 
صادرات غیرنفتی خود به این کشور را از ۱۰ 

میلیارد دلار امروز تا ۲ برابر افزایش دهیم.
بر اســاس اظهــارات حســن زاده بالغ بر 
۴۰ شــرکت در حــوزه خدمــات فنــی و 
مهندســی که پیــش از حضــور داعش در 
عراق ســرمایه گذاری کرده بودنــد برابر با 
۹۰۰ میلیون یورو از دولت این کشور طلب 
دارند و از آن زمان نتوانســتند طلب خود را 
وصول کنند. البته در آن زمان بانک توسعه 
صادرات بالغ بر ۲۰۰ میلیون یورو تسهیلات 
در اختیار این شــرکت ها قرار داد تا بخشی 
از بدهی های خود را پرداخــت کنند چون 
از نظر منابع در گردش دچار مشــکل شده 

بودند.

او ادامــه داد: در ایــن ســفر آســیب های 
جدی که به این شــرکت ها وارد شد و دیگر 
جزئیان موضــوع را در حضور مســئولان 
دو دولت مطرح و تشــریح کردیــم. برای 
حل آن هــم فرصت یک ســاله ای گرفتیم 
تا حســاب های بلوکه شــده این افراد نزد 
بانک ها باز شــود و نمایندگانی از دو طرف 
کارگروهی را تشکیل دهند و طی این دوره 
یک ساله زمینه بازپرداخت مطالبات معوق 

شرکت های ایرانی را مهیا کنند.
کیوان کاشــفی، عضو هیات رئیســه اتاق 
ایــران از لــزوم هماهنگــی بیشــتر بین 
اتاق ها در راســتای اجرای دســتورالعمل 
مصوب مرکــز داوری اتاق ایــران صحبت 
کــرد و گفت: مرکــز داوری در بســیاری 
از نهادها شــکل گرفته و رقابــت خود را با 
اتــاق بازرگانی کــه ســابقه دیرینه ای در 
حوزه داوری دارد، شــروع کردند و باید با 
توانمندسازی خود، ســطح فعالیت مرکز 

داوری اتاق ها را ارتقا دهیم.
در همین رابطه محمود نجفی عرب، رئیس 
اتاق تهران گفت: از ابتدای شــروع فعالیت 
این مرکز، شرایطی ایجاد شده که ضرورت 
دارد مورد بررسی قرار گیرد. در ارکان مرکز 
داوری، هیات مدیره متشکل از رئیس اتاق 
ایران و یک نفــر از نواب و رئیــس یا یکی از 
نواب رئیس اتاق تهران، دبیرکل اتاق ایران 
از اعضای اصلی و ۳ نفر هم انتخابی هستند. 
این ترکیب باید رعایت شــود کــه به نظر 

می رسد تا حدودی مغایر با اساسنامه رفتار 
شده است.

این فعــال اقتصــادی مصوبه اخیــر مرکز 
داوری اتاق ایران را نیز مخالف سیاست های 
اتاق ارزیابی کــرد و افــزود: در این مصوبه 
جایگاه روســای اتاق ها نادیده گرفته شده 
است. بنابراین پیشنهاد می کنم این مصوبه 
را کنار بگذاریم و در قــدم اول در قالب یک 
کمیته، آیین نامه مصوب هیات نمایندگان 
اتاق ایران را کــه مربوط بــه فعالیت مرکز 
داوری اســت، بازنگــری و اصلاح کــرده و 
بعدازآن سراغ دســتورالعمل مصوب مرکز 
داوری برویم و هماهنگ بــا آیین نامه متن 

دستورالعمل را تدوین کنیم.
به اعتقاد او لازم است نقش و جایگاه اتاق ها 

در دفاتر داوری شفاف تر و پررنگ تر شود.
مصطفی موســوی، رئیس اتاق خرمشــهر 
به نکاتی که لازم است در دســتورالعمل و 

آیین نامه اصلاح شود، اشاره کرد.
محمدصــادق حمیدیــان، رئیــس اتاق 
شــیراز نیز ایرادات قانونی، شکلی و ماهوی 
دســتورالعمل و آیین نامه مربوط به مرکز 
داوری اتاق ایــران را مطرح کــرد و گفت: 
اعطای اختیار بی حدوحصــر به یک مرکز، 
مطلوب نیســت و باید نقــش دفاتر داوری 
اتاق های اســتانی هم دیده شــود. این نگاه 
حاکم، اعتبار مرکــز داوری اتاق ایران را نیز 
زیرسئوال می برد و به نفع بخش خصوصی 

نیست.
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سردار حسینی خبر داد
افزایش۲۰تا۳۰درصدیترافیکدرکلانشهرها

ازابتدایمهر
رئیس پلیــس راهور فراجــا از افزایش ۲۰ تا ۳۰ درصــدی ترافیک در 
کلانشــهرها از ابتدای مهر خبر داد و بر اهمیت شــناور شدن ساعات 

کاری تاکید کرد.
ســردار ســیدتیمور حســینی، رئیس پلیس راهور فراجا در آستانه 
بازگشــایی مدارس و آغاز ســال تحصیلی جدید گفت: با شروع سال 
تحصیلی و بازگشــایی مدارس، شــاهد افزایش قابل توجه ترافیک در 
سطح شــهرها خواهیم بود. پیش بینی می شــود ترافیک صبحگاهی 
در کلانشــهرها بین ۲۰ تا ۳۰ درصد افزایش یابد و این امر بر ســاعات 
سفرهای درون شــهری تأثیر مستقیم خواهد گذاشــت. شناور شدن 
ســاعات کاری می تواند به روان ســازی جریان ترافیک کمک کند، اما 

بهترین راهکار استفاده از ناوگان حمل ونقل عمومی است.
وی در ادامه افــزود: پلیــس راهور به منظــور تأمین نظــم، ایمنی و 
روان ســازی ترافیک، طرح ویژه ای را در سراسر کشور اجرا خواهد کرد. 
این طرح شــامل رفع نواقص تابلوها و خط کشــی های اطراف مدارس، 
ایمن ســازی معابر و تشــدید نظارت بر ســرویس های مدارس است. 
رانندگان این سرویس ها باید دارای مجوز بوده، ظرفیت مجاز را رعایت 
کرده و به تمامی قوانین رانندگی پایبند باشــند. در کنار این اقدامات، 
والدین نیز باید توصیه های ایمنی را جدی بگیرنــد تا این دوران بدون 

کوچک ترین حادثه ای سپری شود.
ســردار حســینی همچنین با اشــاره به ازدحــام و ترافیــک اطراف 
مدارس اظهار داشــت: برخی والدین برای جابجایــی فرزندان خود از 
خودروهای شخصی اســتفاده می کنند که این امر در ساعات شروع و 
پایان مدارس باعث ایجاد گلوگاه های ترافیکی می شــود. ما از والدین 
تقاضا داریم که خودروهای خود را در محل های مناســب پارک کنند 
و از توقف در مســیرهای تردد خودداری نمایند. همچنین لازم اســت 
والدین به فرزندان خود نحوه عبور صحیح از عرض خیابان و استفاده از 

گذرگاه های عابر پیاده را آموزش دهند.
رئیس پلیس راهور فراجا در پایان تأکید کرد: همه رانندگان باید در ایام 
بازگشایی مدارس، به حقوق عابران پیاده، به ویژه دانش آموزان، بیشتر 
توجه کنند. از دانش آموزان نمی توان انتظار داشت که همه توصیه های 
ایمنی را به خاطر بســپارند؛ این وظیفه ماســت که هنگام رانندگی در 
نزدیکی مدارس، با دقت بیشــتری حرکت کنیم. نخســتین روز سال 
تحصیلی، جشن شکوفه هاست و پلیس راهور تلاش می کند تا با تأمین 
نظم و امنیت، این جشــن را برای دانش آموزان و خانواده ها شــیرین تر 

کند.

ضربالاجلیکهفتهایرئیسدانشگاهتهران
برایتجدیدنظراحکامانضباطیدانشجویان

رئیس دانشــگاه تهران به معاون دانشــگاه و رئیس ســازمان خدمات 
دانشــجویی دســتور داد که ظرف یک هفته آینده در احکام انضباطی 
که طی سه سال گذشته به دلایل مختلف برای معدود دانشجویان این 

دانشگاه صادر شده است، تجدید نظر کند.
سید محمد مقیمی رئیس دانشگاه تهران در دستور مکتوب به علیرضا 
وجهی، معاون دانشگاه و رئیس ســازمان خدمات دانشجویی دانشگاه 

تهران آورده است:
 

جناب آقای دکتر علیرضا وجهی
معاون محترم دانشگاه و رئیس ســازمان خدمات دانشجویی دانشگاه 

تهران
سلام علیکم؛

با عنایت به دســتور اخیر جناب آقای دکتر پزشــکیان رئیس محترم 
جمهوری اسلامی ایران مبنی بر رسیدگی مجدد پرونده های انضباطی 
دانشــجویان، مقتضی اســت جهت تجدید نظر در احــکام انضباطی 
صادرشــده برای معدود دانشــجویانی که در سه ســال اخیر به دلایل 
مختلف در شورای انضباطی دانشگاه صادر است، این امکان فراهم شود 
تا با حضور دانشــجویان مذکور و بر طبق ضوابــط مربوطه توأم با اصل 
رأفت اسلامی، نسبت به بررسی مجدد پرونده ها اقدام لازم صورت گیرد 

و ظرف یک هفته آینده گزارش نهایی ارائه گردد.
از آنجا که برای تنظیم روابط اجتماعی در حوزه دانشجویی، شیوه نامه 
اجرایی آئین نامه انضباطی دانشجویان، ابلاغی وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری ملاک عمل قرار گرفته و همواره سیاســت مدیریت دانشگاه 
در سه سال اخیر، رســیدگی به تخلفات و دعاوی جمعیت حدود پنجاه 
هزار نفری دانشــجویی با اتکا به سازوکار درون دانشــگاهی و به دور از 
دخالت نهادهای برون دانشــگاهی و همچنین تاکید بر موازین شرعی، 
اخلاقی، قانونی و حقوقــی با رعایت اصل برائت و تفســیر به نفع متهم 
تخلف و رأفت اسلامی بوده اســت؛ تاکید می گردد که در بررسی مجدد 
پرونده ها همین رویه مورد توجه قرار گیرد و تــا جایی که امکان جلب 
رضایت شــاکیان خصوصی وجود دارد و یا می توان بــا اخذ تعهد برای 
عدم تکرار تخلفات موضوعات مواد ۲۴ تا ۵۷ شیوه نامه اجرایی آئین نامه 
انضباطی دانشــجویان، تخفیفاتی در احکام صادرشده قایل شد، اقدام 

لازم ملحوظ گردد.

کلاساولیهاامروزباجشنشکوفهها
بهمدرسهمیروند

جشن شکوفه ها و آغاز ســال تحصیلی، دانش آموزان کلاس اولی صبح 
امروز سه شنبه ۲۷ شهریور برگزار خواهد شد.

حدود یک میلیون ۴۹۵ هزار دانش آموز کلاس اولی با برگزاری جشن 
شکوفه ها، سال تحصیلی جدید خود را آغاز می کنند.

مراسم جشن شکوفه ها هر سال در تاریخ ۳۱ شــهریور برگزار می شود 
اما امســال به دلیل تقارن این روز با ولادت پیامبر اســلام و امام جعفر 
صادق )ع( و تعطیلات رسمی، مراسم جشن شکوفه ها روز سه شنبه ۲۷ 

شهریور برگزار می شود.
مراسم نمادین جشن شکوفه ها با حضور علیرضا کاظمی؛ وزیر آموزش 

و پرورش در یکی از مدارس تهران برگزار خواهد شد.
طبق آخرین آمار اعلام شده از ســوی علی فرهادی؛ سخنگوی وزارت 
آموزش و پرورش، در پایه اول دبستان ۹۹ درصد دانش آموزان به تعداد 
یک میلیون و ۳۹۳ هزار و ۷۵ نفر ثبت نام کرده اند. مشخص نیست یک 
درصد باقیمانده دانش آموزان کلاس اولی که تا آخرین روزهای شهریور 
در مدارس ثبت نام نکــرده بودند، موفق به ثبت نام در مدارس شــدند 
یا خیر؟!همچنیــن طبق گفته های محمد علوی تبار؛ معاون ســازمان 
پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی، یک میلیــون و ۲۱۶ هزار دانش آموز 
هنوز کتاب های درســی خود را ســفارش نداده اند. دلیــل عدم ثبت 
سفارش کتاب های درسی توسط این دانش آموزان، ثبت نام نکردن در 

مدارس است.

دیوار

خریدار  نصب برچســب های تبلیغاتی 
بر در و دیوار ســاختمان های شــهر گلایه 
شــهروندان و خدشه بر ســیمای شهر را به 
همراه داشته اســت و حقوقدانان می گویند 
در حوزه تخریب اموال نیازمند قانونگذاری 

جامع هستیم.
 برچســب های تبلیغاتی صاحبان مشاغل؛ 
همچون تبلیغات نظافت منزل، تخلیه چاه، 
لوله بازکنی، تاکسی سرویس شبانه روزی، 
قالیشویی، ســبزی خردکنی، کلاس های 
تدریس خصوصی و… ســر تا ســر دیوار 
ساختمان های شهر چسبانده شده اند، این 
موضوع از معضلات شهری است که با حقوق 
شهروندی مغایرت داشته و چهره شهر را نیز 
زشــت می کند.از طرفی مدیریت شــهری 
و شــهرداری ها هر ســاله برای پاکسازی 
ایــن تبلیغات مجبــور به متحمل شــدن 

هزینه های گزاف می شود.

برچسب زخمی بر چهره شهر
وقتی پای صحبت صاحبخانه ها در این باره 
می نشــینید، متوجه می شــویذ که چقدر 
دلشــان پر اســت: »الهی خــوش نبینند، 
همین چنــد روز پیش بود که شــهرداری 
این تبلیغــات رو پاک کرده بــود… باز هم 
چســباندند تا چهره خانه هــا و محله ها را 
کثیف کنند«. و این یکی از ده ها هزار مورد 

گلایه در کشور است.  
اما از فردای روز پاکســازی باز همان آش و 
همان کاسه اســت که نه به منازل مسکونی 
تازه ساخته شده و نه به منازلی که به تازگی 
از شر برچسب ها رها شــده رحم می کنند، 
انگار نه انگار که فردی ساعت ها با کاردک و 
ســطل آب به جان در و دیوار افتاده تا بتواند 

از شر این برچسب ها خلاص شود.
ضعــف آگاهی هــای شــهروندی و از همه 
مهم تر عــدم بازدارندگی این قانون ســبب 
شده تا تخلفات نصب تبلیغات ادامه داشته 
باشــد. علی رغم وجود قانــون در خصوص 
مقابله با نوشتن و یا چسباندن آگهی بر روی 
دیوار شهر، کمتر کسی به صورت حقوقی به 
این مسئله واکنش نشان داده و از صاحبان 

برچسب ها شکایت می کند.
با این حال هرچند شــهروندان می توانند به 
خاطر نصب برچسب های تبلیغاتی شکایت 
کنند اما واقعیت این اســت کــه تعداد این 
آگهی ها و برچســب ها آنقدر زیاد است که 
نه تنها شــهروندان وقت کافــی برای طرح 
شکایت ندارند، بلکه نبود ضمانت اجرایی و 
مشخص نبودن نهاد متولی رسیدگی به این 

نوع شکایت ها کار را پیچیده تر می کند.
احتمالاً به همین دلایل اســت که صاحبان 
مشاغل نیز هراســی از نصب برچسب های 
تبلیغاتــی در مکان های عمومــی و متعلق 
به مــردم ندارند. گویــا آن ها بــه خوبی از 
ضعف های قانونی و نبــود ضمانت اجرایی 

کافی در این زمینه آگاه هستند.
در ایــن زمینــه محمدهــادی جعفرپور 
حقوقدان و وکیل دادگستری در گفت وگو 
با خبرنگار مهــر بیان کــرد: قدیمی ترین 
مقررات در این خصوص بــه ماده ۹۲ قانون 
شــهرداری ها بر می گــردد، کــه در آن به 
صراحت گفته شده که تبلیغات روی معابر 
شــهر به جز در اماکنی که شهرداری آنها را 

مجاز شــناخته اند، ممنوع بوده و متخلفان 
تعدی کننــده باید نســبت بــه پرداخت 

خسارت وارده به مالکان اقدام کنند.
وی افزود: مقدار مبلغ خســارت ذکر شده 
در این ماده مربوط به ســال تصویب قانون 
شــهرداری ها بــوده اســت، از ایــن رو در 
جهت به روز رســانی آن، کمیســیونی در 
شــهرداری ها به نام »کمیسیون تشخیص 
مزاحمت« ایجاد شــد که بر اساس ماده ۵۵ 
بند ۲۷ شــهرداری ها نوع و مبلغ خسارت 
را پیــش بینی کرده اســت. شــهروندان 
می توانند با مراجعه به »واحد رســیدگی به 
تخلفات« شــهرداری ها از مرجع تبلیغات 

مطالبه خسارت کنند.
جعفرپور ادامــه داد: از آنجایــی که امروزه 
شــرح وظایف شــهرداری ها تغییــر کرده 
اســت، بهترین راهکاری که ما بــه عنوان 
وکیل به شــهروندان ارائــه می دهیم این 
اســت؛ »در فقه امامیه مــا دو قاعده داریم 
تصویب و لاضــرر، مجموع ایــن دو قاعده 
می گوید هرگاه شــخصی موجب خسارت 
شخص دیگری شــود باید نسبت به جبران 
خســارت اقدام کند )قاعده لا ضَرَر و لا ضِرار 

فی الاسلام(.«
وی افزود: اما بهترین مــاده قانونی که به آن 
می توان استناد کرد قانون مسئولیت مدنی 
اســت )مصوب ۱۳۳۹( که در ماده ۱ گفته 
شده طی خسارت به جان و یا مال شخصی 
دیگر، بایــد آن را جبران خســارت کرد. در 
ماده ۲ آن نیز گفته شــده کــه وقتی عمل 
موجب خســارت مادی و معنوی فرد زیان 
دیده شــود دادگاه پس از رسیدگی شخص 
را محکوم به جبران خسارت خواهد کرد. در 
واقع این ماده مرجع رســیدگی به تخلف را 

دادگاه معرفی می کند.
این وکیل دادگستری بیان کرد: با توجه به 
وضعیت فعلی دستگاه قضائی تا قبل از ایجاد 
دادگاه های صلح، امر رســیدگی به شورای 
حل اختلاف داده می شــد اما با تأســیس 
دادگاه های صلح از این پــس به ان ها ارجاع 
خواهد شد. پس از محاسبه میزان خسارت 
شخص متخلف محکوم به جبران خسارت 

می شود.
جعفرپور گفت: در ابتدا باید از مرجع قضائی 

درخواســت تأمین دلیل شــود، به عبارتی 
یک کارشناس نیازمند اســت تا با مراجعه 
به محل تخلف میزان خســارت را محاسبه 
کند. ســپس بر مبنــای نظر کارشــناس 
علیه فردی که مرتکب جرم شــده مطالبه 

خسارت شود.

بسیاری از شرکت های تبلیغاتی
 به ثبت نرسیده اند

وی افزود: معمولاً اشخاصی که تراکت های 
تبلیغاتی را نصب می کنند کارگران روزمزد 
هســتند، بنابراین شناسایی مدیر مجموعه 
که دســتور پخــش و نصب آگهــی را داده 
اســت مهم ترین بخش این پرونده قضائی 
است. همچنین باید گفت بســیاری از این 
شــرکت های تبلیغاتی به ثبت نرسیده اند و 
لازم است شهرداری ها که نماد حاکمیت اند 
و صنوف مربوط به مشــاغل، این شرکت ها 
را ســاماندهی و شناســنامه دار کنند تا در 
هنگام شکایت توســط کد شناسایی بتوان 

از آن شرکت طرح شکایت کرد.
جعفرپور ادامه داد: شهرداری ها می بایست 
با ساماندهی این شــرکت ها محلی را برای 
تبلیغات در نظر بگیرد تا نه ظاهر شهر از بین 

برود و نه اینکه مردم اذیت شوند.
این وکیل دادگســتری بیان کرد: در قانون 
مجازات اســلامی نیز جرمی بــه نام »جرم 
تخریب« داریم، که اگر شــخصی مال فرد 
دیگری را تخریب کرد )ماده ۶۹۰( که البته 
شاید کمی سخت باشــد که بحث تخریب 

ربط داد.
وی افزود: در دادرســی مدرن از نمادهای 
حاکمیتــی توقــع حراســت و حفاظت از 
حقوق ملــت را داریم، اگر شــهرداری این 
موارد را ســاماندهی کند هم خود متحمل 

زحمت نمی شوند و هم مردم.
جعفرپور با اشاره به اینکه این موارد خرد را 
می توان بر عهده انجمن ها و ســازمان های 
مردم نهاد ســپرد گفت: با کمک شوراهای 
شــهر و محله در جهت ساماندهی این مورد 
می توان بخشــی از شــورا را به فضاسازی و 

زیباسازی محله اختصاص داد.
وی در پایان گفت: موضوع نصب برچسب ها 
نیازمند فرهنگ ســازی دارد، به طور مثال 

دیده شده ســاختمان هایی که ممنوعیت 
چســباندن آگهی بر آن ها نصب شده دیگر 

شاهد مشکلات این چنینی نبوده اند.
همچنین در این رابطه ســمیع الله کاظمی 
حقوقدان و وکیل دادگســتری اظهار کرد: 
یکی از مشــکلاتی کــه در نظــام حقوقی 
کشــور ملاحظه می شــود این است که در 
نظام تقنینی ایران در هیچ جا چســباندن 
برچســب تبلیغاتی جــرم انگاری نشــده 
است. اما ماده ۹۲ قانون شــهرداری ها این 
امر را ممنوع دانســته اســت با این حال از 
لحاظ قانونی زمانی می تــوان عملی را جرم 
دانســت که قانونگذار برای آن ضمانت اجرا 

)مجازات( در نظر گرفته باشد.
وی افزود: از لحــاظ چارچوب های حقوقی 
شــاید بتوان این عمل را در ذیل ماده ۶۷۷ 
قانون مجازات اســلامی بخــش تعزیرات 
برد، که در آنجا به صــورت عمومی مجازات 
تخریب امــوال اشــخاص را جــرم و برای 
آن مجازات حبس یا جــزای نقدی در نظر 

گرفته است.
کاظمــی در ادامه گفت: علــت اینکه گفتم 
»شاید« که برخی از حقوقدانان چسباندن 
برچسب را تخریب ندانســته و آن را شامل 
عنوان عمومی تخریــب در ماده ۶۷۷ قانون 
مجازات بخش تعزیرات نمی دانند، چرا که 
بنا بر اصول ناظر در حقــوق جزا نمی توان با 
قیاس خلق جرم کرد و مجازات را بر اعمالی 
که قانونگذار صراحتاً مشخص نکرده تسری 
داد، به عقیــده بنده نیز عمل چســباندن 
برچسب تبلیغاتی را به سختی بتوان شامل 
جرم عمومی تخریب که در بالا به آن اشاره 

شد، دانست.
این وکیل دادگســتری بیان کرد: در نظام 
حقوقی کشــور انگلســتان، چســباندن 
برچســب صراحتاً جرم انگاری شــده و به 
عنوان مجــازات، جریمه نقــدی یا جبران 
خسارت را برای این جرم در نظر گرفته اند. 
در حقوق فرانســه این عمل نیــز صراحتاً 
جرم انگاری شــده و مجازات آن مانند جرم 
عمومی تخریب در ایران، جریمه نقدی و در 
موارد شدید حبس در نظر گرفته شده است 
با این توضیح که در کشور فرانسه چسباندن 
برچســب از باب جرایم علیه محیط زیست 

نیز مصداق پیدا می کند و دارای جریمه های 
سنگین است.

وی افــزود: در حقــوق کشــور آمریکا در 
خصوص نصب برچســب یا دیوار نویسی بر 
دیوار اشخاص یا مراجع دولتی جرم انگاری 
و دارای مجازات بسیار ســنگین است، که 
تحت عنوان وندالیســم و تخریب اموال به 
آن پرداخته شــده، و با توجه به شدت آن به 
سه دسته کوچک، متوسط و بزرگ تقسیم 
بندی شده و مجازات آن از جبران خسارت 
و پاک کردن دیوار تا جریمه نقدی و حبس 

تعیین شده است.
کاظمی در ایــن خصوص دو راهــکار ارائه 
داد و گفت: می توان چســباندن برچســب 
تبلیغاتی را بر اســاس جرم عمومی تخریب 
که همان ماده ۶۷۷ اســت دانست و یکی از 
مصادیــق آن را مصداق برچســب زدن بر 
اموال دیگران شناســایی کرد و معادل جرم 
تخریب در نظر گرفت، که در اینجا شناسایی 
شخصی که برچسب را چسبانده و یا شرکت 
صاحب برچسب با مشکلاتی مواجه است و 

در عمل میسر نیست.

در حوزه تخریب اموال نیازمند 
قانونگذاری جامع هستیم

وی به عنوان دومین راهــکار گفت: قوانین 
ما در این زمینه ســکوت کرده انــد و ما در 
این حــوزه نیازمنــد قانونگــذاری جامع 
هســتیم. می توان به عنوان ضمانت اجرایی 
چســباندن برچســب را جریمه و جبران 
خســارت )در چهارچوب پاک کردن دیوار( 

تعیین کرد.
این وکیل دادگســتری افــزود: همچنین 
از طرف دیگــر متولی اجرای ایــن قانون را 
شوراهای شهر، سرای محلات یا شهرداری 
بایــد قــرار داد. از ســوی دیگــر می توان 
مکان های عمومــی را تعبیه کــرد جهت 
چسباندن این گونه تبلیغات در نظر گرفت 
و افرادی که متولی این امر می شــوند تحت 
ســاماندهی شــهرداری یا ارگان تعیینی 
باشــند تا چنانچه خارج از این چهارچوب 
اقدام نمودند شــهروندان با گــزارش آن به 
مبادی ذی ربط ضمن شناسایی آنان )بنا بر 
ساماندهی و داشتن لباس و کد مخصوص( 
بتواننــد این افــراد متخلف را بــا ضمانت 
اجراهای تعیین شــده روبرو سازند و از این 
رهاورد شاهد کم شدن چسباندن برچسب 

بر دیوارها باشیم.

در حال حاضر این موضوع تحت 
عنوان عمومی جرم تخریب قابل 

پیگرد است
کاظمی در پایــان درباره ایــن موضوع که 
مردم شکایت خود را باید به چه نهادی اعلام 
کنند، گفت: با توجه بــه اینکه این موضوع 
ضمانت اجرایی نــدارد در حال حاضر تحت 
عنوان عمومــی جرم تخریــب قابل پیگرد 
است و دادسرا به عنوان متولی امر می توانند 

این امر را تعقیب کند.
در فرض قانونگذاری و ایجاد زیرساخت های 
آن می توان نهادهای مدنی شــهری مانند 
شــهرداری یا شــوراها را تعیین کــرد تا از 
حجم کار دادســرا که باید به امور جدی تر 

رسیدگی کنند، کاست.

خریدار  لایه ازن به عنوان ســپر حفاظتی زمین چند 
سالیســت که دستخوش آســیب شده اســت از این رو 
کشــورها در قالب پروتــکل مونترال اقداماتــی را برای 
کاهش این تخریب انجام داده انــد که در این میان ایران 
هم موفق به حذف فیزیکی هــزار و ۳۷۸ واحد تولیدی، 
تعمیرگاهی و تجهیزات سازگار با لایه ازن و حذف حدود 
۹ هزار و ۸۰۰ تن مواد مخرب لایه ازن شد و در این راستا 
تقدیرنامه های زیادی از مجامع بین المللی دریافت کرده 

است.
گویی تخریب طبیعت از جانب انســان تمامی ندارد، هر 
روز از گوشه و کنار دنیا خبری جدید به گوش می رسد که 
نگرانی دوستداران محیط زیست را بیش از پیش افزون 
می کند، از پدیــده های نوظهوری مانند گــرد و غبار بر 
روی زمین گرفتــه تا تخریب لایه ازن در آســمان که به 
چندین ســال قبل بر می گردد، یعنی حتی آسمان هم 
از دست انسان در امان نمانده است به طوری که انسان با 
عملکرد نادرست خود دل آســمان را هم سوراخ کرد و به 

مرور به عنوان تخریب لایه ازن معروف شد.
تخریب لایــه ازن، موجب می شــود تــا پرتوهای مضر 
خورشید به زمین برخورد کند و در نهایت گرمایش زمین 
را سرعت می بخشد، دانشــمندان هشدار داده اند پدیده 
گرم شدن زمین می تواند تلاش ها برای ترمیم حفره ازن 
را که قرار است تا سال ۲۰۵۰ انجام گیرد، حدود ۳۰ سال 

به تعویق اندازد. 
علاوه بر این اشعه مضر برای سلامت انسان مضر است، در 
واقع ازن لایه حفاظتی است که زمین را از گزند اشعه های 
مضر خورشــید در امان نگه مــی دارد و در پی آن حیات 
زیســتمندان نیز تضمین می شــود که به علت فعالیت 
های صنعتی افسارگســیخته در دهه هــای اخیر دچار 

آسیب شده است.
اوایل دهــه ۱۹۷۰ بــود که بــرای اولین بــار محققان 

دریافتند که انتشــار کلروفلوئوروکربــن ها )CFC ( که 
مواد شــیمیایی به کار رفته در یخچال ها، افشــانه ها و 
مواد شوینده هســتند باعث تخریب لایه ازن می شود در 
نتیجه مقدار زیادی اشعه فرابنفش مضر به زمین خواهد 
رسید، در ســال ۱۹۸۵ وجود حفره لایه ازن بالای قطب 
جنوب کشف و مشاهده شد که این حفره هر سال بزرگ 
تر و عمیق تر می شود، این آســیب دنیا را بر آن داشت تا 
فکری به حال این ســپر حفاظتی کند، بر این اساس در 
سال ۱۹۸۵ حدود ۲۸ کشور برای ساماندهی لایه ازن در 
وین جمع شدند و تصمیماتی را برای حفاظت از این لایه 
اتخاذ کردند و قرار شــد همکاری های بین المللی در این 

زمینه آغاز شود.
دو ســال بعد یعنی در ســال ۱۹۸۷ پروتکل مونترال با 
مشارکت ۴۶ کشــور جهان تصویب شــد، بر اساس این 
پروتکل مواد مخرب لایه ازن شناسایی و راه های کاهش 
انتشار آنها اعلام شــد، دولت ایران نیز در سال ۱۹۸۸ به 

این پروتکل پیوست.
در ادامه این تلاش ها در ســال ۱۹۹۴ کشــورهای عضو 
مجمع عمومی ســازمان ملل پذیرفتند تا روزی را برای 
حفاظت از لایه ازن نامگذاری کنند، به این ترتیب روز ۱۶ 
سپتامبر ) ۲۶ شــهریور( را به عنوان روز جهانی حفاظت 
از لایه ازن تعیین کردنــد و در این روز اهمیت حفاظت از 

لایه ازن یادآوری می شود.
بر اساس پروتکل مونترال، کشورهای توسعه یافته تعهد 
کردند که بــه تولید مصرف مواد مخرب لایه ازن )ســی 
اف ســی ها، هالون ها و تتراکلرید کربن( در سال ۲۰۰۰ 
میلادی خاتمه دهند و کشــورهای در حال توسعه را از 
نظر مالی و تکنیکی حمایت کننــد. همچنین طبق این 
پروتکل مقرر شده اســت، کشــورهای در حال توسعه 
نیز با ۱۰ ســال تاخیر یعنی در ســال ۲۰۱۰ میلادی به 
مصرف مواد مذکــور پایان دهند، حــال اینکه تا چه حد 

موفق بودند بماند. البته بررســی ها نشان می دهد که در 
راستای اقدامات انجام شده لایه ازن تا حد زیادی ترمیم 

شده است.
در راســتای گســترش پروتکل مونترال ســال ۲۰۱۶ 
نمایندگان ۲۰۰ کشور جهان در نشســتی در کیگالی، 
پایتخت رواندا درباره کاهــش تدریجی گازهای گلخانه 
ای در قالب اصلاحیه ای بــرای پروتکل مونترال به توافق 
رسیدند، این اصلاحیه اکنون لازم الاجرا است و تا آوریل 
۲۰۲۴ حــدود ۱۵۹ کشــور به عضویت ایــن اصلاحیه 
پیوســتند، ایران هم در خرداد امســال در هیات دولت 
این اصلاحیه را تصویب کــرد و در حال گذراندن مراحل 

قانونی و تصویب آن در مجلس است.
در توافق کیگالی کشــورهای جهان به سه گروه تقسیم 
شده اند که در گروه اول کشــورهای صنعتی و پیشرفته 
قرار دارند، کشــورهای در حال توسعه نیز به دو زیرگروه 
تقسیم شده اند، کشــورهای صنعتی باید تا سال ۲۰۱۹ 
اســتفاده از هیدروفلورکربن ها را ۱۰ درصد و تا ســال 

۲۰۳۶ حدود ۸۵ درصد کاهش دهند.
ایران نیز اقدامات خوبی در زمینه کاهش گازهای مخرب 
لایه ازن انجام داده اســت به طوری که چندین بار مورد 
تشــویق جامعه جهانی قرار گرفت، بر این اســاس ایران 
موفق به حــذف ۹ هزار و ۸۰۰ تن مــواد مخرب لایه ازن 

شده است.
کارشناس ارشــد بخش قوانین و مقررات دفتر حفاظت 
لایــه ازن ســازمان حفاظــت محیــط زیســت گفت: 
دستاوردهای ســازمان حفاظت محیط زیست در زمینه 
حذف گازهای مخــرب لایه ازن در چارچــوب فعالیت 
هایی اســت که دفتر حفاظت از لایه ازن انجام می شود، 
فعالیت ها هم در پنج بخش حــذف فیزیکی مواد و تغییر 
خط تولید کارخانه ها، اعمال قوانین و مقررات، آموزش و 
تنویر افکار عمومی، پایش و نظارت و اقدامات منطقه ای 

و بین المللی انجام می شود.
مریم حســنی افزود: در بخش حــذف فیزیکی موفق 
شــدیم هزار و ۳۷۸ واحد تولیــدی و تعمیرگاهی را به 
تجهیزات ســازگار با لایه ازن تجهیز کردیــم و بر این 
اســاس حدود ۹ هزار و ۸۰۰ تن مــواد مخرب لایه ازن 

حذف شده است.
وی اظهــار داشــت: اکنون پــروژه ای با عنــوان حذف 
هیدروکلروفلروکربن ها را در دســت اجــرا داریم که فاز 
دوم آن است، مهلت اتمام آن تا پایان سال ۲۰۲۴ تعیین 
شــده و تا آن زمان هم ۲ هزار و ۱۲۴ تن دیگر از گازهای 

مخرب لایه ازن را حذف خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در بخش قوانین و مقررات هم یک ســری 
قوانین و مقررات مانند اعمال سیســتم ســهمیه بندی، 
صدور مجوز برای مواد مخرب لایه ازن و کالاهای حاوی 
آن، همچنین ممنوعیت سیســتم هــای خنک کننده 
مبتنی بر مواد مخرب لایه ازن را داریم، در بخش آموزش 
و تنویر افکار عمومــی هم فعالیت های گســترده ای با 
گمرک، ســازمان فنی و حرفه ای، وزارت صمت و سایر 
وزارتخانه های مرتبــط با هدف برگــزاری کارگاه های 

آموزشی داریم.
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بزرگ مردانی،  منتقد ســینما  اســتاندارد رایج دنباله سازی در 
بسیاری از کشــورهای صاحب صنعت ســینما بر این منوال است که 
آنها با توجه به نیاز و ظرفیت قصه، جاســازی های نقاط عطف در پروسه 
داستانی و البته عطش مخاطبان، نســبت به تولید فصول بعدی یک اثر 
موفق همت می کنند. البته که این پارامترها، به تنهایی مکفی نیســت 
و اســتودیوها، موارد دیگری چون تهیه بودجــه و وجود تضمین هایی 
مبنی بر بازگشت سرمایه، پروسه ســخت افزاری تولید و... را هم در نظر 
می گیرند تا در نهایت، تصمیم غالب جمعی حرفه ای، بر این می شــود 

دنباله یک سریال یا فیلم موفق، ساخته شود.
در ایــران اما این اســتانداردها، بیشــتر تابــع نظــر تهیه کننده و 
کارگردان یک اثر موفق اســت و به همین دلیل، عمده این تجارب، 
آثار چندان موفقی از آب درنمی آیند چرا که به جای احســاس نیاز 
فنی، مواردی چون برندینگ سریال و چهره های محبوبی که در آن 
اثر به ایفــای نقش پرداخته اند، به عنوان اصلــی واحد در نظر گرفته 
شــده و صاحبان کار، تقریبا با همین پشتوانه، تصمیم به ساخت یک 
دنباله می گیرند که طبیعتــا نمی توانند موفقیت هایی را به دســت 

آورند.
فصل ســوم زخم کاری، در نتیجه همین فرآیند به مرحله تولید رسیده 
است. داســتانی شــبه مافیایی در جامعه در حال گذار ایران که فصل 
نخســت آن، به دلیل جنس روابط مطرح شده، توانســت اقبال نسبتا 
خوبی را متوجه خود کند. این یک ضعف اساسی است که صاحبان اثر، 
شــاید تصور نمی کردند که اثر آنها تا اندازه ای بگیــرد که آنها بخواهند 
روزی برای آن، دنباله ای بسازند وگرنه شاید داستان را به آن شکل تمام 

نمی کردند.
در فصل سوم مانند فصل دوم، آن چه بیش از هر عنصر دیگری، نارسایی 
ایجاد کرده، نبود قطبیتی داستانی در مســیر قوام درام است. در فصل 
نخست، جنگ بر سر رسیدن به قطبیت از سوی چند کاراکتر بود. برخی 
از این کاراکترها در رقابتی مافیایی حذف شــدند و آنهایی که ماندند تا 
قســمت پایانی، برای بقا، با هم جنگیدند تا عرصه را به نفع رقیب خالی 
نکنند؛ دوئلی جانانه شــکل گرفت. در فصل دوم، ساحت درام از چنین 
عناصری خالی شــد و قافیه به نفع جریان هوچی گر تغییر پیدا کرد. در 
این فصل، موازنه قدرت، به خوبی ترســیم نشــد و آن چه ماند، روندی 
تک قطبی از ســوی شخصیتی بود که نمی توانســت تعلیق و جذابیتی 

را صادر کند.
درواقع داستان برای فصول دوم و سوم خود نتوانست برای ۲ خلا قدرت 
و عشق که در فصل نخست تمام شد، جایگزینی داشته باشد و به همین 
دلیل، صحنه، خالی از داســتان گویی است و طبیعی است که در چنین 

مواجهه ای، رابطه، قوام، ساختار و عمقی پیدا نمی کند.
حالا در چنین وضعیتــی، صحبت هایی رســمی از تولید فصل چهارم 
این ســریال به میان آمده اســت که شــگفتی فراوانی به همراه دارد. 
وقتی سریال نتوانسته در فرآیند داســتانی، موفقیتی داشته باشد و آن 
جریان سازی که در قســمت اول خود ایجاد کرد را در فصول دوم و سوم 
ندید، چگونه و با چه اســتدلال و اساســا ضرورتی می خواهد به سمت 

تولید فصل چهارم برود؟
در آسیب شناســی عدم موفقیت یکی از برندهای مهم سریال ســازی 
چند سال اخیر کشــور، نباید تنها به بعد آورده مالی قضیه اکتفا کنیم. 
مهدویان با ساخت فصل نخست این سریال، در اوج شهرت قرار گرفت 
که پس از آن نتوانســت دیگر آن موقعیت را تکرار کند. سینمایی مرد 
بازنده را با الگوبرداری مستقیم از زخم کاری ساخت، اما توفیق چندانی 
به دســت نیاورد. در روند تولید فیلم کت چرمی که بــاز گرته برداری 
آشکاری از زخم کاری بود و سریال سقوط نیز نقشی مهم داشت که این 
دو کار نیز چندان دیده نشدند و البته شیشلیک او نیز تا امروز نتوانسته 

به روی پرده بیاید.
احساس می شــود این ناترازی، تاثیر روانی مســتقیمی برای سوق 
دادن کارگردان به ســمت تولیــد فصول دوم، ســوم و حالا چهارم 
سریالی که شــهرت فراوانی نزد مخاطب عام برایش به ارمغان آورد، 
داشــته اســت و وی شــاید بدون لحاظ کردن قواعد بازی، دست 
به تولید فصل دوم و ســوم زخــم کاری زد که تا امــروز، انتقادهای 
بسیاری از ســوی مخاطبان وفادار به این برند به همراه داشته است. 
گویی این کارگردان مســتعد و خوش قریحه، سرگذشــت ســریال 
شــهرزاد که هژمونی به مراتب گسترده تری نســبت به زخم کاری 

ایجاد کرد را ندید.
به این ترتیب، زخم کاری هم در همان مســیری قــرار گرفت که اکثر 
دنباله های ســینمایی و ســریالی در ایران به آن گرفتار شدند و آن چه 
امروز بیش از هر چیز دیگری احســاس می شــود گــردن نگرفتن این 
حجم از نارضایتی از سوی صاحبان اثر است. این گردن نگرفتن و قبول 
اشتباه، به مراتب از خود سریال، گزنده تر و مخرب تر است و نقدناپذیری 
صاحبان آن اثر را مبرهن می کند. وخامت اوضاع نه به همین میزان بلکه 
حالا خبر می رسد قرار است فصل چهارم این سریال نیز جلوی دوربین 

برود.

 
با حضور رئیس رسانه ملی؛ 

سومیننمایشگاه»رصتا«افتتاحشد
ســومین نمایشــگاه »رصتا« با حضور پیمان جبلی رئیس صداوسیما 

افتتاح شد.

سومین نمایشگاه ملی رسانه های صوت و تصویر فراگیر ایران »رصتا« 
روز دوشــنبه ۲۶ شــهریور با حضور پیمان جبلی رئیس صداوسیما و 

سعید مقیسه رئیس ساترا در مصلی امام خمینی )ره( برگزار شد.
شهاب اســفندیاری رئیس دانشگاه صداوســیما، محسن قائمی نسب 
قائم مقام ساترا، حمیدرضا نوابی  دبیر نمایشگاه و جمعی از مسئولان و 

مدیران پلتفرم ها از دیگر حاضران در این مراسم بودند.
جبلی در ابتدای مراسم بیان کرد: ۱۶۴ غرفه در نمایشگاه حضور دارند 

و نمایشگاه تا روز پنجشنبه ۲۹ شهریور به کار خود ادامه می دهد.
وی اضافه کرد: امســال ۱۲۴ ســکویی که از ســازمان تنظیم مقررات 
رســانه های صوت و تصویر فراگیــر در فضای مجازی مجــوز دارند در 
این نمایشــگاه حاضر هســتند و مابقی غرفه ها، انجمن هــا و اصناف و 
شرکت های ارائه دهنده خدمات به حوزه صوت و تصویر فراگیر و شبکه 

نمایش خانگی هستند.
همچنین در این دوره از نمایشگاه »رصتا«، ایران صدا، آزمون گویندگی 
برگزار می کند و برگزیدگان آزمون داخل نمایشگاه »رصتا« در آزمون 
دیگری خــارج از نمایشــگاه در شــبکه ایران صدا بار دیگــر به رقابت 
می پردازند و در نهایت برگزیدگان نهایی در شــبکه ایران صدا مشغول 

به کار می شوند.

یادداشت

قاب

خریدار  این روزهــا نمایشــگاه »ایران 
نوشــت« باهدف ارائــه نوشــت افزاری با 
الِمِان های ایرانی در مصلی امام خمینی)ره( 
دایر اســت. نمایشــگاهی که در آن خبری 
از نوشــت افزار بــا تصویر شــخصیت های 
انیمیشن های خارجی نیست و کاراکترهای 
خلــق شــده در انیمیشــن های ایرانی و یا 
تصاویری از شــهدا و مفاخــر بر محصولات 
ارائه شــده نقش بســته اند. اما ایــن نگاهِ 
فرهنگی تا چه اندازه در ســطح بازار موفق 
بوده اســت و آیا توانســته جلوی تقاضای 
بچه ها برای نوشــت افــزار با طــرح »باب 
اســفنجی«، »فــروزِن« و ... را بگیرد و آنها 
را به ســمت کاراکترهای ایرانی بفرســتد؟ 
این ســوالی اســت که مدیرعامــل مجمع 

ایران نوشت به آن پاسخ داده است.
محمد یقینی، تســهیل روند بــازار پردازیِ 
طراحی شخصیت برای محصولات فرهنگی 
را مطالبــه ای جــدی از حاکمیــت خواند و 
گفت: در حوزه محصولات فرهنگیِ کودکان 
و نوجوانــان، فراصنعتِ بازارپــردازی، باید 
زنجیره ای ایجاد شــود که اولیــن حلقه آن 
تولید یک محصول رسانه ای شامل انیمیشن، 
کتاب یا بازی )فکری، رایانــه ای و موبایلی( 
اســت.او افزود: شــخصیت ها و کاراکترهای 
رسانه ای به این وســیله معرفی می شوند، در 
یاد مخاطب می ماننــد و کودک با آنها ارتباط 
می گیرد. بر اســاس این کاراکترهای موفق 
برخــی آژانس های شــخصیت پــردازی به 
عنوان »بازارسازِ فرهنگی« با تولیدکنندگان 
حوزه هــای مختلفــی کــه مربــوط به آن 
کاراکتر هســتند مانند نوشــت افزار، کتاب، 
اســباب بازی، شــهربازی ها و... وارد مذاکره 
می شــوند و بابت اســتفاده از حــق امتیاز 
کاراکتر، یک بــازار مالی برای خــود و خالق 
کاراکتر ایجاد می کنند. بعد از عرضه محصول 
به این شکل، دیگر انتخاب کالا صرفا بر اساس 
ویژگی های کارکردی آن نیســت و به خاطر 
طرح و محتوای روی آن خریداری می شــود. 
اکنــون در داخل کشــور این زنجیــره بازار 
پردازی را نداریم و تمــام مطالبه ما ایجاد این 

زنجیره است.

بدون مالکیت معنوی کسی محتوای 
رایگان را رها نمی کند!

یقینی بــا اشــاره بــه اینکــه ایــران در 
کنوانســیون های بین المللــی مربــوط به 

»مالکیــت معنــوی« عضو نیســت،  بیان 
کــرد: به همیــن دلیل منــع حقوقی برای 
نقض کپی رایت وجود نــدارد و تولیدکننده 
می توانــد از تصاویر کاراکترهــای آخرین 
انیمیشن های روی پرده )در خارج از کشور( 
به شــکل رایگان برای درج بر روی نوشــت 
افزارهایش استفاده کند. این درحالی است 
که اگر می خواست کپی رایت را رعایت کند 
باید چنــد صدهزار دلار بابــت آن به خالق 

شخصیت پرداخت می کرد.
او اضافه کــرد بر این اســاس طبیعتا طراح 
شــخصیت و کاراکتر ایرانی، هیچ انگیزه ای 
بــرای خلق شــخصیت ندارد چــون اصلا 
نمی تواند بــه رقابت با شــخصیت خارجی 
بپردازد کــه تولیدکننــده می تواند رایگان 
از آن اســتفاده کند زیرا حتی اگر کمترین 
قیمت را هم قبول کند تــا از کاراکتری که 
طراحی کرده روی نوشــت افزار اســتفاده 
شــود، باز هم تولیدکننده راضی نیســت 
چون می تواند به شکل رایگان به شخصیت 
انیمیشــن های روز دنیا کــه بازارپردازی 
مناســبی هم حول محور آنها شکل گرفته 

است دست پیدا کند.

غفلت از زنجیره پولسازِ بازارپردازی
مدیرعامل مجمع ایران نوشت با بیان اینکه 
شخصیت های خلق شــده ایرانی محدودی 

هم توانســتند در ورود به بازار نوشت افزار 
موفق باشــند، اظهــار کرد: در ایــن موارد 
هم حتی گاهی تهیه کننــده کاراکتر برای 
اینکه شــخصیتی که طراحی کرده بیشتر 
در یادها بمانــد آن را به شــکل رایگان در 
اختیار تولیدکنندگان قرار داده است. وقتی 
زنجیره اقتصــادی بازار پردازی در کشــور 
شــکل نگیرد این موضوع را به صورت یک 
کار با خروجــی بالا نخواهیم داشــت. الان 
تولیدکننده انیمیشــن که می خواهد یک 
کاراکتر معرفی کند نمی تواند هیچ حسابی 
روی بازارپــردازی باز کنــد و صرفا مبنای 
درآمدزایی خود را بر اساس انیمیشن برآورد 
کرده اســت. از طرفی حتی انگیــزه کافی 
برای بازارپردازی را هم نــدارد، درحالی که 
زنجیره بازارپردازی حتی باید پیش از اکران 
انیمیشن طراحی شــود تا آژانس های بازار 
پرداز که با صنایع مختلف در ارتباط هستند 

در این زمینه ورود کنند.

علت استقبال از شخصیت 
انیمیشن های خارجی چیست؟

او درباره میزان استقبال کودکان و نوجوانان 
از شــخصیت های طراحی شــده ایرانی در 
مقایســه با شــخصیت های خارجی، بیان 
کرد: درحــال حاضر هیچکــس نمی تواند 
منکــر اســتقبال بچه هــا از کاراکترهای 

خارجی شــود چون آنها معمــولا در قالب 
ســریال برای این گروه ســنی تولید محتوا 
کرده اند و سریال هایی که در طولانی مدت 
عرضه می شــوند معمولا زمان بیشتری به 
یاد افــراد می مانند. این درحالی اســت که 
برعکس، موارد موفق ایرانی که توانســتیم 
از شــخصیت های آنهــا اســتفاده کنیم، 
انیمیشــن های ســینمایی بوده انــد زیرا 
اســتفاده از کاراکترهای ســریال هایی که 
از صدا و ســیما پخش شــدند دارای ابعاد 

حقوقی بود و یا کلا به آنها پرداخته نشد.

چرا تجربه موفق »شکرستان« تکرار 
نمی شود؟

یقینی ادامــه داد: البته مــوارد محدودی 
نیز ماننــد انیمیشــن »شکرســتان« و یا 
مجموعه »کلاه قرمــزی« موفق بــه بازار 
پردازی شــدند، امــا این موارد کم اســت. 
مثلا انیمیشــن »نوید و ببََعی« محبوبیت 
خوبی پیدا کرده  اســت، اما به دلیل مسائل 
حقوقی به خوبی بازارپردازی نشدند. حتی 
امسال هم که توانســتیم از محصولات این 
انیمیشــن در نمایشگاه اســتفاده کنیم به 
خاطر اجازه شــفاهی و موقت صدا و سیما 
بــه تولیدکننده بــود و تعــداد محدودی 
از ایــن کاراکتر اســتفاده شــده اســت.او 
انیمیشن های بچه زرنگ،  فلیشاه، شاهزاده 

روم، پســردلفینی و... را نمونه هــای موفق 
اســتفاده کاراکتر در محصولات فرهنگی 
خواند و ادامه داد: اما مســئله این است که 
این انیمیشن های ســینمایی در بحث بازار 
پردازی چندان مناســب نیستند چون یک 
در یک دوره موقت پخش می شــوند و بعد 
از مدتی فرامــوش می شــوند. نمونه های 
موفق خارجی هم یا ســریال بودند یا پس از 
پخش به صورت انیمیشــن در قالب سریال 
معرفی شدند. حتی نمونه موفق شکرستان 
هم اگر ایــن روزها بخواهد مجــددا تولید 
شــود موفق نخواهد بود زیرا در یاد کودک 
امروزی نمانده است.یقینی بیان کرد: چون 
درآمد تولیدکنندگانِ محتوا و شــخصیت 
به ریز مشخص نشده اســت و رسانه مرتبط 
با آن نیز توســعه پیدا نکرده است، در حوزه 
نوشت افزار تولیدکنندگان تشنه استفاده از 
کاراکتر ایرانی هســتند اما نتوانستند از این 

ظرفیت استفاده کنند.

سهم 20 درصدی قاچاق در بازار 
نوشت افزار

او درباره تولیــد ایرانی و قاچــاق و واردات 
نوشت افزار، گفت: در سال های قبل که نرخ 
دلار خیلی کمتر بــود و تخصیص ارز وجود 
نداشــت ســهم قاچاق بالا بود و حتی بازار 
واردات محور بود به شــکلی که ۸۵ درصد 
بازار داخل وارداتی بود و نیــازی به قاچاق 
نبود، اما به مرور با برخی محدودیت ها سهم 
قاچاق هم افزایش یافت. به نظر می رســد 
درحال حاضر ۲۰ درصد بازار را محصولات 
قاچــاق تشــکیل می دهنــد که شــامل 
محصولات حرفه ای می شــود، مثلا اکنون 
قاچاق وسیله ای مانند مداد به صرفه نیست 
چون تولید کننده درحال عرضه محصول با 
کیفیت خوبی است و قاچاق بیشتر متوجه 
محصولاتی اســت کــه یا در داخــل تولید 
نمی شــود یا کمتر تولید می شود. آنچه که 
مشــخص اســت قاچاق باعث از بین رفتن 
فرصت تولید می شــود و از نظر قیمتی هم 
به ضرر مصرف کننده می شــود. نمایشگاه 
ایــران نوشــت از ۱۵ تا ۳۱ شــهریور همه 
روزه از ســاعت ۱۵ الی ۲۲ در محل مصلی 
امام خمینــی )ره( برقرار اســت. همچنین 
این نمایشــگاه به جز تهران در ۵ استان پر 
جمعیت یزد،  شــیراز، مشهد، تبریز و قم نیز 

برگزار می شود.

 آیین رونمایــی و اکــران افتتاحیه فیلم ســینمایی 
»ســرآغاز« به کارگردانی ســعید حســینی و تهیه 
کنندگی شهاب کاظمی در پردیس سینمایی چارسو 

برگزار شد.
 به نقل از روابط عمومی گروه سینمایی »هنروتجربه«، 
آیین رونمایــی و اکــران افتتاحیه فیلم ســینمایی 
»ســرآغاز« به کارگردانی ســعید حســینی و تهیه 
کنندگی شهاب کاظمی شامگاه یکشنبه ۲۵ شهریور 
با حضور عوامل و ســازندگان فیلم، هنرمندان و اهالی 
رســانه توســط گروه ســینمایی »هنرو تجربه« در 

پردیس سینمایی چارسو برگزار شد.
در ابتدای این مراسم سعید حســینی کارگردان فیلم 

پــس از خیر مقدم بــه مخاطبــان گفت: از 
عوامل فیلم سپاســگزارم که طی ســاخت 
این فیلم همکاری خوبــی کردند. همچنین 
ممنونم از بســتری که »هنروتجربه« برای 
فیلمسازهای جوان فراهم می کند و اتفاقات 
خوبی که دارد برای این قشر می افتد، قشری 
که طرح های آوانگارد و هنری تر از سینمای 

گیشه را رقم می زنند.
حســینی درباره فیلم عنــوان کرد: فیلم »ســرآغاز« 
در واقع در مــورد پیچیدگی های ذهن انســان و یک 
سری از مفاهیم فرویدی اســت و ما برای اینکه بتوانیم 
قســمت های متفاوتی از ذهن یک انســانِ شاید دچار 

اختلالات روانی را نشــان بدهیم، لاجرم به 
ســمت جهان های موازی رفتیم و دنیاهای 
متفاوتی را که در ذهن یــک فرد وجود دارد، 

نشان دادیم.
شــهاب کاظمی تهیه کننده فیلم نیز گفت: 
فرصتی که برای اکران این فیلم مهیا شــده 
بسیار فرصت خوبی اســت و امیدوارم از این 
فرصت ها بیشــتر پیش بیایــد و ســینمای مهجور تا 
حدودی به ســمتی هدایت و حمایت شود که مخاطب 

بیشتر جلب آن شود.
در ادامه سرور مدحی روانشــناس که به عنوان مهمان 
ویژه در مراســم حضور داشــت، عنوان کــرد: در علم 

پزشکی می گویند که پیشــگیری بهتر از درمان است 
و در این راه ســینما و رســانه نقش پررنگــی دارند. ما 
در آموزش هایمان در مورد مســائل مختلف همچون 
فرزندپروری همیشــه می گوییم که فرزنــدان آنچه 
کــه می بینند، یــاد می گیرنــد و با گفتــن، چیزی را 

نمی آموزند. 
کار سینما و رســانه نیز همین است که به تصویر بکشد 
و با تصویرســازی آموزش دهد. یکــی از عناصری که 
می تواند در جامعه آگاهــی ایجاد کند و افــراد از این 
طریق درباره مســائل مختلف خــود آگاهانه تصمیم 

بگیرند، فیلم و سینما است.
اجرای این مراسم را میلاد معتمدی برعهده داشت.

سرآغاز

»سرآغاز«دربارهپیچیدگیهایذهنانساناست

داریوش یاری:

تنوعژانردرآثارنوجوانانمتعجبمکرد

خریدار  عضو هیــأت انتخاب بخش فیلم 
هشــتمین المپیاد فیلمســازی نوجوانان 
ایران عنوان کرد آثار نوجوانان در این دوره 
از المپیاد برخلاف جشنواره های سینمایی 
دیگر از تنوع بالایــی در حوزه ژانر برخوردار 

است.
داریوش یاری عضو هیئــت انتخاب بخش 
فیلم هشتمین المپیاد فیلمسازی نوجوانان 
ایران با اشــاره به تنوع آثــار موجود در این 
دوره از المپیــاد فیلمســازی گفت: گاهی 
در جشــنواره فیلم های کوتاه و ســینمایی 
می بینیم که سال ها خبری از فیلم های ژانر 
وحشت و پلیسی و معمایی نیست و سینما 
تنها به سمت فیلم های اجتماعی یا کمدی 
پیش می رود اما اتفاق جالب در این المپیاد 
این بود که توانســتیم شــکل های مختلف 
فیلم ها را در این رویــداد ببینیم و این تنوع 

کار بسیار برای من عجیب بود.
وی به توانمندی نســل جدیــد در عرصه 
فیلمسازی اشــاره کرد و افزود: بعد از دیدن 
این فیلم ها با خود گفتم که باید به زودی از 

عرصه ســینما کنار برویم چرا که این نسل 
با این شــیوه ای که پیش می رود، قرار است 
بســیار جذاب تر، جســورتر، مطمئن تر و 

عمیق تر از ما حرف بزند.
این کارگردان و نویســنده ســینما انجام 
کارگروهی توســط شــرکت کنندگان در 
المپیاد را ضروری دانســت و عنــوان کرد: 
امیدوارم المپیاد فرصتی برای جمع شــدن 
ایــن افراد دور هــم به صــورت کارگاهی و 
گروهی باشد تا بتوانند تجربیات مشترکی را 
رقم بزنند. سینما یک کار گروهی است و اگر 
بتوانیم به بهانه این المپیاد، همین موضوع 

را یاد بگیریم اتفاق خوبی برای نسل ماست.
وی با اشــاره به کیفیت فنی آثار موجود در 
ایــن دوره از المپیاد بیان کــرد: فیلم هایی 
کــه دیدیم به صورت داســتانی، مســتند 
و انیمیشن ســاخته شــده بود و نوجوانان 
توانســته بودند در هر سه قالب به خوبی کار 
کنند؛ در قالب مســتند اشکال مختلف این 
حوزه مثل مستندهای آرشیوی، گزارشی، 
شــاعرانه و اجتماعی را داشتیم که به خوبی 

ساخته شده بود و در قالب داستانی کارهای 
قصه داری وجود داشــت که برخــی از آنها 
بســیار خوب بود و مــا به عنــوان داور فکر 
کردیم که ممکن اســت این کار یک کودک 
یا نوجوان نباشــد و گاهی با دید شــک به 

کارها نگاه می کردیم.
یاری ادامه داد: در بخش فیلم های انیمیشن 
نیز آثاری وجود داشــت که ما را در این باره 
که می تواند کار یک نوجوان باشد یا خیر، به 
شــک می انداخت اما متوجه شدیم که آثار 
از آن خود نوجوانان بوده و آنها جســورانه و 
با استفاده درســت از تجهیزات و تکنولوژی 

امور را پیش برده اند.
وی با قدردانی از نحوه اســتفاده نوجوانان 
از امکانات ســاخت فیلم عنوان کرد: گاهی 
به نظر می رســید که بخش فیلم های کوتاه 
داستانی جشــنواره فیلم تهران را به تماشا 
نشسته ایم و این نشــان می دهد که فیلم ها 
از نظــر ســاختار، اســتفاده از تجهیزات و 
موضوعات فنی بسیار خوب عمل کرده اند. 
باید این نوید را داد که آثــار خوب به تعداد 
قابل توجهــی در المپیاد وجــود دارد و هر 
کس آنها را ببیند متوجه می شود که سطح 

کیفی برخی از آنها بسیار بالا است.
عضو هیأت انتخاب بخش فیلم هشــتمین 
المپیاد فیلمســازی نوجوانان ایران درباره 
کیفیــت محتوایی آثــار در ایــن دوره از 
المپیــاد تصریح کــرد: از نظــر محتوایی و 
مضمونی، علی رغــم آنکه تعــدادی از آثار 
آموزشــی به همت مــدارس تولید شــده 

بود، احســاس می شــد که بایــد پیش از 
گفت وگو بــا نوجوانان، مدیــران و معلمان 
مــدارس را فراخواند تا از آنهــا برای کمک 
به ایــن هنرجویان و جدی تــر گرفتن آنها 
برای پــرواز به قله های بلندتر درخواســت 
کرد. با این وجود وقتی به آثــار نگاه کنیم، 
می بینیم که در آنها نگاه چالشی، منتقدانه 
و مطالبه گرانه وجــود دارد و حتی برخی به 
نسل و شــیوه زیســت خود هم انتقاد کرده 

بودند.
وی با تاکید بر ضرورت توجــه مدارس به 
مضمون هنــر به جای مســائل فنی، بیان 
کرد: امــروزه نوجوانــان می توانند با یک 
جســتجوی ســاده در اینترنت روش های 
مختلف در فیلمســازی را پیــدا و بهتر از 
کسانی که سال ها تجربه دارند عمل کنند 
و این اتفــاق در برخی فیلم هــای المپیاد 
مشهود بود و نشــان می داد که آنها حتی از 
معلمان خود نیز پیشــی گرفته اند؛ معنا و 
مفهوم در فیلم برای ما مهم است و مدیران 
مدارس باید پاســخ دهند که برای آشنایی 
نوجوانان با زیســتگاه، تجربــه گاه، فضای 
مشــاهده گری و نگاه به جهان هســتی با 
آن فضای روانشناســی و جامعه شناســی 
چه اقداماتی انجــام داده اند و چقدر کمک 
کرده اند تا مفهوم هنر را به درســتی درک 

کنند.
وی با بیان اینکه هوش مصنوعی یک امکان 
بوده و اســتفاده از آن یــک کار هنرمندانه 
اســت، عنوان کرد: در مجموعه آثار، فیلمی 

وجود نداشته که به طور کامل توسط هوش 
مصنوعی ســاخته شــده باشــد ولی نباید 
نسبت به فیلمســازی که از هوش مصنوعی 
در تولید اثرش استفاده کرده است، مقاومت 
نشان دهیم و آن را نامناسب بدانیم. در این 
عرصه باید چنین تجربیاتی شــکل بگیرد و 
باید جستجو کرد که چرا نگاه های جسورانه 
و تجربه گرایانــه در کارهــای بچه ها آنقدر 
کمرنگ اســت درحالی که تصور دیگری در 

این خصوص وجود دارد.
این نویســنده و کارگردان ســینما پیروی 
از اصــول آئین نامــه المپیاد فیلمســازی 
نوجوانان را مهم ترین شــاخصه در داوری 
آثار دانســت و تصریح کرد: الگوی اصلی را 
که آئین نامه مشــخص کــرده مدنظر قرار 
دادیم. مسئله مهم برای ما این بود که فیلم 
را یک نوجوان ساخته باشد و داستان داشته 
باشــد. همچنین پیروی از الگوهای صحیح 
و برخورداری از فرم و ســاختار مناســب و 

رسیدن به نتیجه مطلوب مهم بود.
وی در پایان با تاکید بر اینکه ژانر فیلم تولید 
شده در داوری آن بی  تأثیر بوده است، بیان 
کرد: همه فیلم ها با یک شــاخصه مقایسه 
شــدند و هیچ گونه اغماضی نسبت به هیچ 

نوع فیلمی وجود نداشت.
مرحله نهایی هشتمین المپیاد فیلمسازی 
نوجوانان ایران از ۲۴ تا ۲۹ شــهریور امسال 
در شــهر اصفهان با مدیریت وحید ملتجی 
از سوی بنیاد ســینمایی فارابی و شهرداری 

اصفهان در حال برگزاری است.
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میدان

دارنده مدال طلای پارالمپیک پاریس با درخواست از 
مسئولان برای یکسان کردن پاداش ها گفت: متاسفانه 
اصلی ترین مشکل ما اشتغال است و من مجبورم با این 

شرایطم با تراکتور کار کنم.
احمد امین زاده دارنده مدال طلای پارالمپیک پاریس 
در مورد سطح مســابقات و رقبایش گفت: پارالمپیک 
یکی از بزرگترین رویدادهای ورزشــی دنیاســت که 
آرزوی هر ورزشکاری حضور در این مسابقات و کسب 
مدال اســت، مسابقات در سطح بســیار بالایی برگزار 
شــد و اکثر رقبا با ۱۰۰ درصد آمادگی شــرکت کرده 
بودند. خدا را شــکر می کنم در این مسابقات سربلند 

شدم و به مدال طلا رسیدم.
وی گفــت: در آخریــن روز مســابقات 
پارالمپیک به مدال طلا رسیدم و از این بابت 
خیلی خوشــحالم که توانســتم در آخرین 
لحظه هم دل مردم را شــاد کنم، مردم ایران 
لایق بهترین ها هســتند. پس از کسب مدال 
طلا احساسی شــدم و اشک ریختم. تمام آن 

اشــک ها حاصل ۱۳ - ۱۴ سال زجر و ســختی بود که 
برای رســیدن به این مدال تحمل کرده بودم و خدا را 

شکر بالاخره به دستش آوردم.
دارنده مدال طلای پارالمپیک که لقب قوی ترین مرد 

را هم به خود اختصاص داده بود، گفت: پیش 
از این هم لقب قوی تریــن مرد پارالمپیک به 
مرحوم ســیامند رحمان اختصــاص داده 
شــده بود و خیلی خوشــحالم که همچنان 
این لقب در اختیار ایرانی هاســت و امیدوارم 
در پارالمپیک های بعدی هم این روند ادامه 

داشته باشد.
امین زاده بــا بیان اینکه مورد حمایت مســئولان قرار 
نمی گیرند، عنــوان کرد: من الان طــلای پارالمپیک 
پاریــس را کســب کــردم و بالاترین مدالــی که یک 
ورزشکار در زندگی حرفه ای خود می تواند کسب کند 

همین مدال طــلای پارالمپیک یا المپیک اســت، اما 
متأسفانه با این شرایط یکی از مشکلات و دغدغه های 

ما بحث اشتغال است.
قوی ترین مرد پارالمپیک پاریس خاطرنشان کرد: من 
روزهایی که اردو نداریم مجبور هستم کشاورزی کنم 
و با تراکتور کار کنم، واقعاً با توجه به شــرایطی که دارم 

این کار برای من سخت است.
وی گفت: از مســئولان تقاضا می کنم همانطور که ما 
در میادین بین المللی تلاش کردیــم و بالاترین مدال 
ورزشی را کسب کردیم، آنها هم برای اشتغال ما فکری 

کنند تا حداقل با خیال آسوده ورزش کنیم.

هافبک پیشین آرژانتین، مطمئن است که لیونل مسی در 
جام جهانی ۲۰۲۶ بازی خواهد کرد.

لیونل مســی در ســال ۲۰۲۲ با تیم ملی آرژانتین قهرمان 
جام جهانی شد. این مهاجم در ۷ مسابقه ۷ گل به ثمر رساند 
و به عنوان بهترین بازیکن مســابقات انتخاب شد و از همان 
زمان صحبت هایی مبنی بر خداحافظی این بازیکن مطرح 

شد. 
مســی که به تازگی با آرژانتین قهرمان کوپا آمه ریکا شــد، 
این هفته  به مستطیل سبز بازگشت و توانست برای تیمش 

گلزنی کند و حالا خــوان رومن ریکلمه اعتقــاد دارد این 
بازیکن در جام جهانی بعدی حضور خواهد داشت.

به گزارش اکسپرس، ریکلمه در صحبت هایی گفت: مسی 
در حال بازیابی خود است. شــما هرگز نمی دانید که او چه 
فکری در ســر دارد با این حال من شــک ندارم که مسی در 
جام جهانی ۲۰۲۶ بازی خواهد کرد. او باید به این رقابت ها 
برود. همه ما می خواهیــم او را در ترکیب ببینیم. ما خیلی 
با هم صحبت می کنیم و من همیشــه به او می گویم که او 
چقدر برای تیم ملی آرژانتین مفید اســت. او واقعا دوست 

دارد که دوباره در این رقابت ها قهرمان شــود. حضور مسی 
کمک شایانی به آرژانتین در جام جهانی بعد خواهد کرد.

جام جهانی ۲۰۲۶ پنج شــنبه ۲۱ خرداد ۱۴۰۵ شــروع 
می شود و فینال رقابت ها نیز یک شــنبه ۲۸ تیر ۱۴۰۵ در 
ایالات متحده، مکزیک و کانادا برگزار می شــود و مسی در 

زمان برگزاری جام جهانی، ۳۹ ساله خواهد بود.
آرژانتین در حال حاضر در صــدر جدول رده بندی انتخابی 
جام جهانی در قاره آمریکای جنوبی قرار دارد و امید اصلی 

صعود به جام جهانی از این قاره است.

پارالمپیک

جهانی

خریــدار  وحید قلیــچ دربــاره اتفاقات 
مختلف فوتبال ایران صحبت کرد.

و  حســاس  روزهــای  ایــران  فوتبــال 
تعیین کننده ای را سپری می کند و تیم ملی 
و باشــگاه های لیگ برتری درگیر مسابقات 
بین اللملی هستند. تیم ملی ۲ بازی ابتدایی 
خود در دور ســوم مرحلــه مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۲۶ را با برد پشت ســر گذاشــت 
و اســتقلال و پرســپولیس هــم از امروز 
)دوشنبه( کار خود در لیگ نخبگان آسیا را 
با بازی مقابل الغرافه قطر و الاهلی عربستان 

آغاز خواهند کرد.
وحیــد قلیچ، پیشکســوت پرســپولیس 
درباره وضعیت پرسپولیس گفت: وضعیت 
پرسپولیس خیلی خوب اســت و بازیکنان 
خوبی گرفته و فکر نکنم وضعیت این تیم بد 

باشد. وضعیت تیم خیلی خوب است.
او در خصــوص شــرایط الاهلــی و دیگر 
تیم های عربســتانی گفت: من جمعه بازی 
الاهلی و النصر را دیدم و بــازی با آن تیم ها 
خیلی مشکل است. نباید توقع داشته باشیم 
این تیم ها را ببرنــد. بازیکنان خیلی خوب و 
باکلاســی گرفته اند. مثل تیم هــای ایرانی 
نیســتند که بازیکنانی که عمر فوتبالشان 
تمام شــده به اینجا می آینــد. الاهلی یک 
بازیکن ۲۳ ســاله از ایتالیا خریــده بود که 
خیلی آینده دار اســت و ببینید آن ها چیکار 
کرده اند. با این شرایط فکر نکنم بتوان مقابل 
آن ها عرض انــدام کرد مگــر اینکه معجزه 

شود.
قلیچ در واکنش به جدایی علیرضا بیرانوند، 
دانیال اســماعیلی فر و مهدی ترابی گفت: 
پر کــردن جای خالــی این نفــرات راحت 
نیســت. این ها بازیکنــان باتجربه و خوبی 
بودند و بازیکنان جدید برای پر کردن جای 

آن ها زمان نیاز دارند ولــی زمانی نمانده و 
پرســپولیس امروز بازی دارد و کار سخت 
شــده و امیدواریم تیــم نتیجــه دلخواه را 

بگیرد.
پیشکسوت پرسپولیس نسبت به انتقادات 
خداداد عزیزی از امیر قلعه نویی هم واکنش 
نشــان داد: خــداداد عزیزی فکــر کنم به 
قلعه نویی حســادت می کند. اگر تیم ملی 
باخــت، از قلعه نویی ایراد بگیریــد و انتقاد 
کنید. فعلا که تیمش خوب بــرده و امارات 
تیم خیلی خوبی بــود و بازیکنــان خوبی 
داشــت ولی تیم ملی عزمش را جزم کرده 

راحت به جام جهانی برود.
او در خصوص گلزنی مهــدی قایدی مقابل 
امــارات و عذرخواهــی اش از هــواداران 

اماراتی هم پاسخ جالبی داد: قایدی الان در 
امارات بازی می کند و حتما در تماشاگران 
طرفداران اتحاد کلباء هــم بودند و از آن ها 
عذرخواهی کرده و ایرادی نــدارد. به نظرم 
قایدی پسر بســیار آقا و باشخصیتی است و 

این کار هم مشکلی ندارد.
قلیــچ ضمن حمایــت از جــواد نکونام، در 
خصوص شرایط او در اســتقلال می گوید: 
من جواد نکونام را دوســت دارم و وقتی در 
پاس بــازی می کرد هم به بــازی اش علاقه 
داشــتم چون هافبک دفاعی خیلی خوبی 
بود. در لیگ قبلی هم بر اثر یک اتفاق تیمش 
قهرمانی را از دست داد. البته خودش مقابل 
نســاجی هم کم کاری کرد و اگــر بازی را 
می برد قهرمان می شد. در کل بد کار نکرده 

و امسال هم خیلی بازی مانده و نتایج خوب 
و بد زیادی رقم می خــورد. باید به او فرصت 
بدهند. سال ها در لالیگا بازی کرده و حتما 
از مربیانــش چیزهایی یاد گرفته اســت. 
امیدوارم نتیجه بگیــرد و دهان منتقدان را 
ببندد چون پیشکسوتان اســتقلال دنبال 
سهم خواهی هســتند و چشــم دیدن هم 
را ندارنــد و می خواهند جــای او را بگیرند. 
نکونام باید حالا حالاها با استقلال کار کند 

و نتیجه بگیرد.
دروازه بــان و مربی ســابق پرســپولیس از 
غیبت در جشــن ســالگرد بــازی ۶ تایی 
هم ناراحــت بود و به باشــگاه کنایه زد: من 
دعوت نشــدم چون ۱۲ ســال دروازه بان 
پرسپولیس بودم، ۱۸۰ بازی کردم، ۹ دربی 

حضور داشــتم، مردم چه اســتقلال و چه 
پرسپولیسی دوســتم دارند. کسانی دعوت 
شــدند که ۲-۳ ســال بــازی کردند چون 

زورشان بیشتر است.
قلیچ در واکنش بــه ویدیوی دیــدار علی 
پروین و ناهید کیانی گفت: علی آقا در سنی 
است که هر کســی را بغل کند، نگاه پدرانه 
دارد و مشکلی نیست. یک سری از کاه، کوه 
می ســازند. پروین اگر کســی را بغل کند، 
می خواهد حس پدرانه و تشــکر را منتقل 

کند. این هیچ اهمیتی ندارد.
او کــه ارتباط خوبــی با محمد بنــا دارد، با 
تمجیــد از او گفــت: محمد بنــا بچه محل 
من و علی پروین بوده و ســالی نقره جهانی 
گرفت کــه اصلا بــاب نبود و بــه طلاهای 
الان می ارزیــد. او کاری کرد، کارســتان و 
نقره اش خیلــی ارزش داشــت و نمی دانم 
الان کجاست و هرجا هســت برای او ارزوی 
موفقیــت می کنم. کشــتی فرنگی مدیون 

محمد بناست.
قلیچ در پایان بــه ماجراهای جدایی مهدی 
هاشمی نسب از پرسپولیس و صحبت هایی 
که در این خصوص شــده هم واکنش نشان 
داد و گفــت: زمانی کــه این اتفــاق افتاد، 
هیچکدام از کســانی که به عنــوان مطلع 
صحبت می کننــد، حضور نداشــتند. این 
مســئله را باید از مهدی تارتار بپرســید که 
آنجا بود. آنجا من و تارتار و هاشمی نســب 
بودیم. هر کسی می خواهد خودش را مطرح 
کند، آویزان این مســئله می شــود. مسئله 
پیش پا افتاده ای است. آقای هاشمی نسب 
یک حرکتی کرد و آقای پروین ناراحت شد و 
او را اخراج کرد. آقای عابدینی شما که آنجا 
نبودی و شــما اصلا در آن صحنــه نبودید. 

هیچ چیزی را نمی دانید و الکی می گویید.

دارندهطلایپارالمپیک:مجبورمباتراکتورکارکنم

ریکلمه:مسیدرجامجهانیبازیخواهدکرد

تیممنتخبهفتهچهارم؛فرصتیبرایدیدهشدن
خریدار  بهترین بازیکن هفته از ســپاهان 
بود و ذوب آهن با شکســت دادن تراکتور، 

بهترین تیم هفته شد.
هفته چهــارم لیگ بیســت وچهارم بدون 
انجام مســابقات اســتقلال و پرسپولیس 
کــه درگیر دیدارهای آســیایی هســتند، 
برگزار و با کلی حواشــی به پایان رسید. در 
این هفته، نیازمند با بازگشــت از فیفادی و 
اردوی تیم ملی، بهترین عملکرد را داشت. 
او موفق بــه مهار پنالتی امیــد نورافکن و ۶ 
شوت در جریان بازی شــد و عنوان بهترین 
بازیکن هفته را از آن خود کرد. ذوب آهن با 
شکست دادن تراکتور، شگفتی بزرگ هفته 
را رقم زد و دو بازیکنــش را به تیم منتخب 
هفته فرســتاد. در ادامه عملکرد بازیکنان 
حاضر در تیم منتخــب »فوتبال ۳۶۰« را با 

همکاری »متریکا« می خوانید. 

پیام نیازمند/ سپاهان/ نمره 8.11
دومیــن کلین شــیت متوالــی نیازمند، با 
دردســر زیادی به دســت آمد. او علاوه بر 
مهار پنالتی امید نورافکن، هر ۶ شــوت در 
چارچوب اش را مهار کرد تــا بالاترین نمره 

هفته را کسب کند.

مرتضی منصوری/ هوادار/ نمره 7.74
منصــوری بهترین نمایش ایــن فصل اش 
را در بازی بــا آلومینیوم ارائه کــرد. او برای 

اولین بار در فصل جدید لیگ برتر، شــوت 
در چارچوب زد. همچنیــن ۲ موقعیت هم 
ساخت که هدر رفت. بازیکنی که ۶ عملکرد 
دفاعی هم داشــت تا بهترین بازیکن بازی 

بدون گل هوادار و آلومینیوم شود. 

میلاد بدرقه/ آلومینیوم/ نمره 7.42
آلومینیوم در بازی این هفته مقابل هوادار، 
۷۶ درصد مالکیت توپ داشــت که دومین 
رکورد لیگ برتر در ۷ ســال گذشته است. 
در ثبت این رکــورد، میلاد بدرقــه با ۱۴۵ 
لمس توپ، بیشترین ســهم را داشت. او ۵ 
قطع پاس و دفع توپ هم داشــت تا هوادار 
همچنان در فصــل جدید بــدون گل زده 

بماند. 

فریبرز گرامی/ ذوب آهن/ نمره 7.70
گل نخوردن از تراکتــور، ماموریتی بود که 
این فصل هیــچ تیمی موفق بــه انجام اش 
نشده بود. ذوب آهن اما با یک دفاع منطقی، 
اجازه زدن فقط ۲ شــوت در چارچوب را به 
تراکتور داد که امیــد گل آن ها نیم  هم نبود. 
رهبر خط دفاعی ذوب آهن در این مســابقه 
فریبرز گرامی بود کــه ۱۴ عملکرد دفاعی 

نظیر قطع پاس و دفع توپ ثبت کرد.

مجتبی نجاریان/ فولاد/ نمره 7.۵6
نجاریان شاگرد اول یحیی گل محمدی در 

بازی این هفتــه فولاد بود. او یــک مرتبه با 
شوت و یک مرتبه هم با پاس کلیدی دروازه 
خیبر را تهدید کــرد. نجاریان ۸ مرتبه هم با 
عملکردهای دفاعی دروازه تیمش را نجات 

داد و بهترین بازیکن زمین شد.

امید لطیفی/ ذوب آهن/ نمره 7.62
تعویض طلایی هفتــه، ورود امید لطیفی به 
زمین بازی بــود. او در دقیقه ۵۸ وارد زمین 
شــد و کمتر از ۱۰ دقیقه بعد، بــه تراکتور 
گل زد؛ گلــی که اولین شکســت این فصل 

تراکتور را هم رقم زد. 

محمد کریمی/ سپاهان/ نمره 7.89
پس از گلزنی در هفته نخست و ساخت گل 
در هفته دوم، این بــار کریمی تنها گل بازی 
را برای ســپاهان زد و تیمش را ۱۲ امتیازی 
کرد. کاپیتان ســپاهان در بازی با ملوان ۴ 
مرتبه با شــوت و پاس های کلیدی دروازه 

حریف را تهدید کرده بود.

علی خدادادی/ چادرملو/ نمره 8.08
خــدادادی این هفتــه بیشــترین لمس 
توپ را در بیــن هم تیمی هایش داشــت، 
هیچ بازیکنی بیشــتر از او شــوت و شوت 
در چارچوب نزد و در نهایــت هم یکی از ۲ 
موقعیتی که ساخت، با یک ضربه تبدیل به 

تنها گل مسابقه شد.

هادی حبیبی نژاد/ چادرملو/ نمره 
7.۵8

حبیبی نژاد در این فصل، ۵ شــوت زده بود 
که هیچ کدام گل نشــده بود. تنها شــوت 
او در بازی با نســاجی اما، گل شــد تا اولین 
برد این فصل چادرملــو، در یزد رقم بخورد. 
حبیبی نژاد در این مســابقه ۲ موقعیت هم 

ساخت.

عارف رستمی/ خیبر/ نمره 7.41
رســتمی برای دومیــن هفتــه متوالی 
پــاس گل داد؛ آن هــم در حالی که یک 
ســاعت ابتــدای بــازی روی نیمکــت 

نشســته بود، امــا با ورودش بــه زمین، 
یکی از ۸ لمــس توپش پاس تماشــایی 
بود که ۲ امتیــاز را از یحیی گل محمدی 

و تیمش گرفت.

علی اصغر اعرابی/ فولاد/ نمره 7.۵3
اولین شــوت در چارچوب اعرابی در لباس 

فولاد تبدیل به گل شد.
 اعرابــی در بازی با خیبر، ۴ مرتبه با شــوت 
دروازه حریف را تهدید کرد. دقت شوت های 
او پایین بود اما خو ش شــانس بود که روی 
اشــتباه دروازه بــان حریــف در دفع توپ، 

توانست یک گل بزند.

مرور برنامه هفته نخست لیگ نخبگان در منطقه شرق
درانتظارنخستیننمایشآسیاییتیمِاوسمار

مسابقات لیگ نخبگان آسیا در منطقه شــرق آسیا از  امروز )سه شنبه( 
آغاز می شود و دیدارهای هفته نخســت تا روز چهارشنبه ادامه خواهد 

داشت.
رقابت های لیگ نخبگان آسیا در حالی قرار است برای اولین بار فعالیت 
خود را آغاز کند کــه در مرحله گروهی، خبــری از رویارویی تیم های 
مناطق غرب وشرق آسیا نیست و ۲۴ تیم شرکت کننده در این رقابت ها 
در قالب ۲ گروه ۱۲ تیمــی در دو منطقه کار خــود را دنبال می کنند. 
اتفاق مهم آنکه از هــر گروه، ۸ تیم به مرحله حذفی می رســد که البته 
در مرحله یک هشــتم نهایی هم خبری از رویارویــی تیم های مناطق 
غرب وشرق آسیا نیست و قرار اســت از مرحله یک چهارم نهایی شاهد 
رویارویی تیم های دو منطقه با یکدیگر در نخستین دوره لیگ نخبگان 

آسیا باشیم.
مسابقات لیگ نخبگان از دوشــنبه در منطقه غرب فعالیت خود را آغاز 
کرد اما با توجه به برنامه ریزی انجام شــده از سوی )AFC(، دیدارهای 
منطقه شرق آســیا از  امروز )سه شــنبه( پیگیری خواهد شد. در جمع 
تیم های منطقه شرق آسیا هم تیم های اسم ورسم دار پرشماری حضور 
دارند که شاید یکی از مهم ترین آن ها، یوکوهاما مارینوس باشد؛ تیمی 
که فصل گذشــته و در آخرین دوره لیگ قهرمانان آســیا موفق شد به 
مرحله فینال برســد و با شکســت برابر العین در ایــن مرحله، عنوان 

نایب قهرمان آسیا را از آن خود کرد.

دیدار افتتاحیه منطقه شرق با حضور نایب قهرمان آسیا
دیدارهای منطقه شرق آسیا از  امروز )سه شــنبه( آغاز می شود و یکی 
از مهم ترین دوئل ها، میان تیم های گوانگژو اف ســی چین و یوکوهاما 
مارینوس ژاپن خواهد بود که باید دید نایب قهرمان آسیا چه عملکردی 
در اولین بازی خود در لیگ نخبگان خواهد داشــت. شاندونگ تایشان 
چین هم باید به مصاف سنترال مارینرز استرالیا برود که هر دو مسابقه  
امروز )سه شنبه( از ســاعت ۱۳:۳۰ به وقت تهران برگزار خواهد شد و 
جالب آنکه هر دو نماینــده فوتبال چین در اولین بــازی خود در لیگ 

نخبگان آسیا میزبان هستند.

در انتظار نخستین نمایش آسیایی تیمِ اوسمار
اوســمار ویرا، ســرمربی ســابق پرســپولیس بعد از قطع همکاری با 
سرخ پوشــان پایتخت، ســکان هدایت بوریرام تایلند را برعهده گرفته 
و شــاگردان ویرا در فصل جدید عملکردی خیره کننده داشته اند و در 
رقابت های داخلی با کســب ۱۶ امتیاز از ۱۸ امتیاز ممکن، صدرنشین 
جدول رقابت های باشگاهی تایلند هســتند. بوریرام که فصل گذشته 
عنوان قهرمانی لیــگ تایلند را به دســت آورد و راهــی لیگ نخبگان 
شد،  امروز )سه شــنبه( باید از ســاعت ۱۵:۳۰ به وقت تهران به مصاف 
ویســل کوبه ژاپن برود و تیم های شــانگهای شــنهوا چین و پوهانگ 
اســتیلرز کره جنوبی هم رودرروی هم قرار می گیرند که در این مسابقه 

هم نماینده چین میزبان است!

پرونده هفته نخست در چین بسته می شود
اولســان اچ دی کره جنوبی که پیشــتر با نام اولســان هیوندای در 
رقابت های آسیایی حضور داشت، فصل گذشته تا مرحله نیمه نهایی 
لیگ قهرمانان آســیا پیش رفت اما بازهم ناکام در فینالیست شدن 

بود. 
نماینده کره جنوبی باید روز چهارشنبه )بیست وهشتم شهریورماه( در 
اولین بازی خود در لیگ نخبگان آســیا از ساعت ۱۳:۳۰ به وقت تهران 
به مصاف کاوازاکی ژاپن برود و در آخرین مســابقه از هفته نخست لیگ 
نخبگان آسیا هم تیم های شــانگهای پورت چین و جوهور دارالتعظیم 
مالزی به مصاف هم می رونــد که این دیدار از ســاعت ۱۵:۳۰ به وقت 

تهران در روز چهارشنبه بیست وهشتم شهریورماه به انجام می رسد.

همه بازیکنان آماده هستند
تمجیدپیشکسوتتیمفوتبالاینترازطارمی

»فرانچسکو آچربی« پیشکســوت تیم فوتبال اینتر در گفت وگویی از 
مهدی طارمی مهاجم ایرانی نراتزوری تمجید کرد.

 »فرانچســکو آچربی« معتقد اســت که تیم فوتبال اینتر میلان برای 
کسب یک قهرمانی دیگر در ســری آ بسیار مشتاق است. این مدافع ۳۶ 
ساله در مصاحبه با شــبکه ایتالیایی DAZN، از »پیوتر زیلینسکی« و 

مهدی طارمی برای کامل تر کردن تیم تمجید کرد.
آچربی گفت: داشــتن یک تیم رقابتی بسیار مهم اســت. ما هر سه روز 
یک بار بازی می کنیــم. این فصل با حضور زیلینســکی و طارمی حتی 
نسبت به فصل قبل کامل تر هســتیم.او اضافه کرد: همه بازیکنان آماده 
انجام وظیفه هســتند. مهم اســت که توان خود را مدیریت کنیم و به 
همه فرصتی برای بازی کردن بدهیم. اینتر می خواهد یک عنوان دیگر 
در سری آ کســب کند و زیلینســکی و طارمی ما را قوی تر کرده اند. ما 

می خواهیم یک قهرمانی دیگر در لیگ به دست آوریم.
لازم به ذکر است که تیم اینتر یکشنبه شب و در هفته چهارم سری آ رو 
در روی تیم مونزا قرار گرفت و در حالی که تا دقایق پایانی از میزبان خود 
با یک گل عقب بود اما در نهایت این بازی با نتیجه تساوی یک بر یک به 

پایان رسید.

اعلامآراکمیتهوضعیتدرمورد۴باشگاه
لیگبرتری

کمیته وضعیت فدراســیون فوتبال آرای خود را دربــاره پرونده های 
مختلف صادر کــرد. کمیته وضعیــت بازیکنان آرای خــود را درباره 
پرونده های مختلف در خصوص پرســپولیس، هوادار، مس رفسنجان 

و استقلال خوزستان صادر کرد.
آرای صادره به شرح زیر است:

در پی شــکایت علی تاج الدین از باشــگاه پرســپولیس، این باشگاه به 
پرداخت مبلغ ۳۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۱۱ میلیون 

و ۵۵۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم شد.
همچنین در پرونده شکایت میلاد زرین از باشگاه هوادار، این باشگاه به 
پرداخت مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۱۹ میلیون 
و ۲۵۰ هزار ریال بابت هزینه دادرســی در حق خواهان محکوم شــد. 
همچنین کمیته وضعیت نسبت به دعوی خواهان به میزان ۲ میلیارد و 

۵۰۰ میلیون ریال قرار رد صادر کرد.
با توجه به شکایت محسن قربانی از باشگاه مس رفسنجان، این باشگاه 
به پرداخــت مبلغ ۹۰۰ میلیــون ریال بابت اصل خواســته و مبلغ ۳۴ 
میلیون و ۶۵۰ هزار ریال بابت هزینه دادرســی در حق خواهان محکوم 
شد. همچنین کمیته وضعیت نســبت به دعوی خواهان به میزان یک 

میلیارد و ۱۰۰ میلیون ریال قرار رد صادر کرد.



حقوق  معاون  شهرکرد-زهرا مصطفوی  
دادستان  جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  عامه 
کل کشور در نشست با اعضاء ستاد کنترل و 
مقابله با مجرمان حرفه ای و سابقه دار استان 
چهارمحال و بختیاری اظهار کرد: خنثی سازی 
هماهنگی  سطح  ارتقاء  و  مجرمانه  اقدامات 

میان دستگاههای قضایی، اطلاعاتی و امنیتی 
برای پیشگیری از وقوع جرم نیازمند تأسیس 
یک بانک اطلاعاتی جامع برای کنترل و پایش 

مجرمان حرفه ای، سابقه دار و خطرناک است.
 جلسه ستاد کنترل مجرمان حرفه ای و سابقه 
دار استان چهارمحال و بختیاری با حضور معاون 

حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستان 
کل کشور برگزار شد.دکتر غلامعباس ترکی در 
این جلسه با اشاره به دستورالعمل اجرایی کنترل 
مجرمان حرفه ای و سابقه دار بیان داشت: رویکرد 
دستگاه قضایی در مقابله با مجرمین حرفه ای، 
سابقه دار و خطرناک استفاده از همه ظرفیت های 
قانونی و پشتیبانی های لازم است. وی افزود در 
این راستا از طریق تشکیل بانک اطلاعاتیِ بروز، 
مجرمان  فردی  اطلاعات  و  مشخصات  کلیه 
خطرناک و حرفه ای ثبت الکترونیکی شده و این 
افراد حتی پس از آزادی از زندان نیز تحت نظارت 
و کنترل دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی قرار 

خواهند داشت.
دکتر ترکی گفت: ستاد کنترل و مقابله با مجرمان 
حرفه ای و سابقه دار بر اساس دستورالعمل ابلاغی 
ریاست محترم قوه قضائیه، خلاءهای قانونی برای 
مقابله با مجرمان حرفه ای و خطرناک را شناسایی 
گردش  برای  لازم  راهکارهای  ارائه  ضمن  و 
اطلاعات در بین دستگاههای امنیتی، قضایی و 
انتظامی، نسبت به ارتقاء سطح اشراف اطلاعاتی 
و  یافته  سازمان  جرائم  با  مقابله  توانمندی  و 

برخورد با مجرمان خطرناک اقدام می کند.
وقوع جرم  از  پیشگیری  و  عامه  معاون حقوق 
دادستان کل کشور با تأکید بر اینکه عدم نظارت و 
اشراف بر مراکز جرم خیز می تواند بسترساز تولید 
مسائل امنیتی باشد ابراز داشت: در جلسات اخیر 
ستاد مرکزی کنترل و مقابله با مجرمان حرفه 
ای و خطرناک کشور مصوباتی جهت راهبری و 
پشتیبانی نهادهای اطلاعاتی و امنیتی در حوزه 
مقابله و پیشگری از وقوع جرم، کنترل آسیبهای 
اجتماعی و برخورد با مجرمان خطرناک تصویب 
کشور  کل  محترم  دادستان  امضاء  به  که  شد 
و ریاست محترم کل کشور رسید. وی گفت: 
خروجی این مصوبات رفع موانع قانونی و تسهیل 
در شناسایی، پایش و کنترل مجرمین حرفه ای و 
سابقه دار است. در این جلسه محمد رزم رئیس 
کل دادگستری استان نیز با بیان اینکه تشکیل 
بر  سابقه دار  و  حرفه ای  مجرمان  کنترل  ستاد 
طبق بند پنجم اصل ۱۵۶ قانون اساسی و بر اساس 
سیاست های پیشگیرانه قوه قضاییه انجام شده 
است اظهار داشت: دستورالعمل ابلاغی کنترل 
مجرمان حرفه ای با دو ماهیت پیشگیری از وقوع 

جرم و کاهش جرائم، موجبات ارتقای امنیت و 
آرامش در سطح اجتماع را رقم خواهد زد.

وی افزود: تدابیر و تمهیدات این دستورالعمل، 
نظارت هوشمند و پایش سارقین حرفه ای و 
مجرمین سابقه دار را موجب شده و هزینه ارتکاب 

جرم را برای مجرمان افزایش می دهد.
با  مقابله  و  کنترل  ستاد  در  داشت:  ابراز  رزم 
مجرمان حرفه ای و سابقه دار استان جرائمی 
عنف،  به  تجاوز  مسلحانه،  سرقت  همچون 
ارتشاء،  اقتصادی،  نظام  در  اخلال  آدم ربایی، 
پولی  فعالیت  رباخواری،  اسیدپاشی،  اختلاس، 
و  تخریب  غیرمجاز،  مالی  مؤسسات  بانکی  و 
کلاهبرداری،  ملی،  اراضی  غیرقانونی  تصرفات 
جعل، قاچاق مواد مخدر، قاچاق سلاح و مهمات، 
حمل و نگهداری مشروبات الکلی و جرائم امنیتی 
نفاق  گروه های  در  عضویت  جاسوسی،  مانند 
و محاربه در زمره جرائم مهم، سازمان یافته و 
خطرناک احصاء گردیده و به دادسراهای استان 
ابلاغ شده تا برای مرتکبین این جرائم هیچ گونه 
ارفاقات قانونی لحاظ نشود و در صورت لزوم از 

مجازاتهای تکمیلی نیز استفاده گردد.

اهواز –محمد مجدم  مدیرکل کمیته امداد خوزستان 
گفت: هفته گذشته 2 هزار بسته آموزشی در شرق اهواز توزیع 
شده و مقرر شده شهرهای ماهشهر، هندیجان و بندرامام، از 

سوی برخی شرکت ها کمک صورت گیرد.
جمال شیبه  در نشست خبری جشن عاطفه ها که در سالن 
جلسات اداره کل کمیته امداد خوزستان برگزار شد، اظهار 
کرد: کمیته امداد هر ساله با توجه به آغاز سال تحصیلی و در 
آستانه ماه مهر، در راستای وظیفه ذاتی خود که کمک به اقشار 
نیازمند است، پویش جشن عاطفه ها را در دستور کار خود قرار 
می دهد. این پویشف سنت حسنه ای است که سالها در حال 
انجام بوده و مردم کشور علی الخصوص خوزستانی ها در تمام 
موارد و فراخوان هایی که برای کمک به محرومین و نیازمندان 

مطرح می شود حضور فعال دارند.
وی با بیان اینکه امسال جشن عاطفه ها از ۱7 شهریور ماه 
رسما در کشور آغاز شده است، تصریح کرد: پویش مذکور تا 
نیمه مهرماه ادامه خواهد داشت، البته تا امروز اتفاقات مبارکی 

در این زمینه رخ داده است.
مدیرکل کمیته امداد خوزستان با اعلام اینکه افتخار ارائه 
خدمت به قریب ۵0 هزار دانش آموز در سطح استان را داریم، 
عنوان کرد: همه تلاش ما بر این است تا همچو سال گذشته 
که توانستیم به تمام دانش آموزان تحت پوشش کیف و لوازم 
التحریر، هدیه دهیم، امسال نیز طبق هدف گذاری کار صورت 

گیرد و یقین داریم تا پیش از نیمه مهرماه بتوانیم به همه دانش 
آموزان بسته آموزشی تقدیم کنیم.

شیبه ادامه داد: به جز مددجویان کمیته امداد، اگر در مدرسه 
ای متولیان امر خانواده های نیازمندی معرفی کنند که تحت 
پوشش کمیته نباشند، خود را مکلف می دانیم که به آن ها 

کمک کنیم تا مایحتاج آن ها را برطرف کنیم.
وی با بیان اینکه خانواده ها بجز بسته های آموزشی درگیر 
مسائل دیگری مثل ایاب و ذهاب هستند، گفت: در تلاش 
هستیم تا جایی که امکان پذیر باشد در این زمینه ها کمک 

کنیم.
مدیرکل کمیته امداد خوزستان بیان کرد: تا کنون با کمک 
مردم و خیرین ۱2 میلیارد تومان در قالب جشن عاطفه ها 
جمع آوری شده که قصد داریم تا ابتدای سال تحصیلی برای 
۵0 هزار دانش آموز بسته تحصیلی آماده کنیم. سال گذشته 
نیز کمک های مردمی و شرکت ها 4۵ میلیارد تومان بوده 

است.
شیبه با بیان اینکه برخی از شهرستان های خوزستان ظرفیت 
خوبی به لحاظ وجود صنایع و شرکت ها دارند، افزود: به 
همکاران توصیه می کنیم در شهرهای خود از ظرفیت این 
صنایع و سازمان ها استفاده کنند اما قطعا بعضی شهرها از 
جمله سوسن، اندیکا و دزپارت محروم هستند معمولا به 

صورت متمرکز از سوی اداره کل به آن ها کمک خواهیم کرد.

وی اظهار کرد: شهرستان های هویزه و سوسنگرد حدود ۱0 
روز بسته تحصیلی دریافت کرده اند. همچنین هفته گذشته 
2 هزار بسته آموزشی در شرق اهواز توزیع شده و مقرر شده 
برخی  از سوی  بندرامام،  و  هندیجان  ماهشهر،  شهرهای 

شرکت ها کمک صورت گیرد.

مدیرکل کمیته امداد خوزستان آموزش و پرورش را یکی 
از شرکای خود در بحث دانش آموزی خواند و گفت: با این 
مجموعه جلسات و تعاملات بسیاری داریم. بخش عمده ای 
از دانش آموزان عشایر تحت پوشش کمیته امداد هستند لذا 

برای عدالت در توزیع، جلسات و تفاهم نامه هایی داشته ایم.

البرز-ترنم مظفری  مدیر عامل شرکت گاز استان البرز 
از برگزاری کلاس هوش مصنوعی خبر داد. کامران ایمانی 
فولادی مدیر عامل این شرکت با بیان اینکه چند سال از به 
کارگیری گوشی های هوشمند توسط بشر گذشته اظهارکرد: 

باید بپذیریم که فضای زندگی متاثر از عصر دیجیتال و انقلاب 
چهارم صنعتی شده که هوش مصنوعی نیز از ابزارهای این 
عصر است.وی ادامه داد: با این بینش کلاس هوش مصنوعی 
ویژه فرزندان کارکنان شرکت گاز استان البرز در دو موضوع 

برگزار شد.مدیر عامل شرکت گاز استان البرز ادامه داد: در 
کلاس نخست با موضوع هنرمند هوش مصنوعی هنرجویان 
توانستند هنر عکاسی را در این بستر آموزش ببینند و موسیقی 
و فیلم بسازند و در کلاس دوم با موضوع نویسندگی حاضران 

در این بستر کارهای مرتبط با نویسندگی را آموختند.ایمانی 
فولادی مطرح کرد: برای هر کلاس هشت جلسه به مدت یک 
ساعت در نظر گرفته شده بود که در پایان هنرجویان آموختند 

از هوش مصنوعی به عنوان مشاور شخصی بهره بگیرند. 

خوزستان

البرز

مدیرکل کمیته امداد خوزستان خبر داد؛

توزیع 2000 بسته آموزشی در شرق اهواز

مدیرعامل شرکت گاز استان:

برگزاری کلاس هوش مصنوعی برای فرزندان کارکنان شرکت گاز البرز

 شیراز-چراغی  استاندار فارس از دبیر شورای ترافیک 
فارس خواست وظیفه همه سازمان ها و نهادهای مرتبط با 
ترافیک شهر شیراز را مشخص کند تا پس از تصویب در 
شورای برنامه ریزی و توسعه استان، میزان عمل به آن ها 

رصد و ارزیابی شود. 
محمد هادی ایمانیه ، در جلسه بررسی وضعیت ترافیک 
شیراز با اشاره به اینکه یکی از نگرانی های جدی مردم، 
مسئله ترافیک سنگین شیراز است، بر ضرورت تشکیل 
نقل  و  حمل  معاونت  مابین  مستمر  هفتگی  جلسات 
شهرداری شیراز و فرمانده راهور شیراز و دبیر شورای 
ترافیک فارس تاکید کرد و گفت: معاونت حمل و نقل و 
معادل ۵ هزار  بسته ای  بودجه ۱404  برای  شهرداری 
میلیارد تومان برای کاهش ترافیک در حوزه های مختلف 
از جمله ساخت پارکینگ و یا خرید ناوگان حمل و نقل 
عمومی و یا سایر موضوعات مرتبط با کاهش ترافیک این 

شهر تدوین و ارائه کند.
وی از دبیـر شـورای ترافیـک فـارس خواسـت وظیفـه 
همـه سـازمان ها و نهادهـای مرتبـط بـا ترافیک شـهری 
را مشـخص و تدویـن کند تـا پـس از تصویب در شـورای 
برنامه ریـزی و توسـعه اسـتان، میـزان عمـل بـه آنـان 
رصـد و ارزیابـی شـود و همچنیـن بـرای هـر دسـتگاه 

کارنامـه عملکـردی صـادر شـود.
ایمانیه با بیان اینکه باید به سمت هوشمندسازی شهر 
و کنترل هوشمند تخلفات پیش  رفت، از فراجا خواست 

جایگاه و نقش مردم در حوزه ترافیک را تبیین کند و در 
ادامه اظهار کرد: یکی از جنبه های مشارکت مردم که 
همواره مورد تأکید است، نظارت مردم بر تخلفات در همه 
حوزه هاست؛ برای تحقق این مهم یک ساز و کار منطقی و 

عملیاتی لازم است.
برخوردها  برخی  در  اینکه  بر  تاکید  با  فارس  استاندار 
طبیعتاً قاطعیت بیشتری لازم است، افزود: شاید لازم 

باشد تخلفات تصاعدی افزایش یابد.
مجموعه های  پیش  از  بیش  همکاری  ضرورت  بر  وی 
برق  قطعی  مواقع  در  تدبیر  برای  پلیس  با  برق رسانی 
چراغ های راهنمایی و رانندگی تاکید کرد و گفت: لایحه 
جامع ساماندهی مشاغل پزشکی و پرتردد در مرکز شهر 
شیراز طبق قوانین کشوری در شهرداری تدوین شود؛ 
توقع می رود مجوزهای ساخت و ساز در محدوده های 

پرترافیک با تدبیر بهتری صادر شود.

بوشهر – رضا حیدری  معاون هماهنگی امور اقتصادی 
تسهیلات  متقاضیان  ثبت نام  آغاز  از  بوشهر  استاندار 
قرض الحسنه اشتغال زایی در استان بوشهر خبر داد و گفت: 
در این راستا 2 هزار و 4۳2 میلیارد تومان به استان بوشهر 

تخصیص یافته است. 
به گزارش روابط عمومی استانداری بوشهر علی باستین در 
جمع خبرنگاران با اشاره به فراهم شدن پرداخت تسهیلات 
اشتغال زایی کم بهره در استان بوشهر اظهار داشت: از اول 
شهریورماه سامانه تسهیلات اشتغال زایی اداره کل تعاون، 
برای ثبت نام متقاضیان   )tek.ir( اجتماعی  رفاه  کار و 

گشایش یافته است. 
معاون استاندار بوشهر با بیان اینکه اعتبارات کم بهره 
قرض الحسنه اشتغال زایی به دستگاه های مختلف ابلاغ 
شده است گفت: در این راستا 2 هزار و 4۳2 میلیارد تومان 
به استان بوشهر تخصیص یافت. رئیس کارگروه استانی 

تسهیلات تبصره 2 استان بوشهر بیان کرد: این اعتبار در 
اختیار ۱۶ نهاد حمایتی و دستگاه اجرایی شامل کمیته 
امداد امام خمینی )ره(، بنیاد شهید و امور ایثارگران، 
بهزیستی، امور عشایر، سازمان زندان ها، بسیج سازندگی، 
کارکنان  مهارت آموزی  قرارگاه  روستایی،  امور  معاونت 
وظیفه، بنیاد برکت، علوی، کرامت آستان قدس رضوی، 
جهاد دانشگاهی، سازمان فنی و حرفه ای، بنیاد سپهر تبلیغ 
نوین ، انجمن حامیان فرهنگ و قرض الحسنه و کارآفرینی 
اجتماعی و صندوق نوآوری قرار دارد تا افراد واجدالشرایط 

را برای دریافت تسهیلات به بانک های عامل معرفی کنند. 
وی با بیان اینکه این تسهیلات در قالب جزء ۳ و 4 بند »ب« 
تبصره 2 قانون بودجه سال جاری و با نرخ سود 4 درصد 
به متقاضیان پرداخت خواهد شد گفت: امکان پرداخت 
یک هزار و ۱42 میلیارد تومان تسهیلات در قالب جزء 4 
و یک هزار و 290 میلیارد تومان در قالب جزء ۳ و مجموعا 

2 هزار و 4۳2 میلیارد تومان در استان بوشهر وجود دارد. 
بوشهر گفت:  استاندار  اقتصادی  امور  معاون هماهنگی 
هدف از پرداخت این تسهیلات ایجاد یا تثبیت اشتغال 
 ۱۵0 مبلغ  از  شغلی  رسته های  توجه  با  که  می باشد 
میلیون تومان تا ۳00 میلیون تومان برای هر فرد متغیر 
است. باستین اضافه کرد: برای طرح هایی که به صورت 
کارفرمایی هستند افراد واجد شرایط در ازای ایجاد هر یک 
شغل مبلغ ۱۵0 میلیون تومان تا سقف 4 میلیارد تومان 

تسهیلات دریافت می کنند. 

فارس بوشهر
استاندار فارس تأکید کرد:

ورت ارزیابی عملکرد دستگاه های مرتبط   ضر
با ترافیک شیراز و تشکیل جلسات هفتگی

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار اعلام کرد:

 آغاز ثبت نام متقاضیان تسهیلات قرض الحسنه 
اشتغال زایی در استان بوشهر

معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستان کل کشور تاکید کرد؛

ورت تأسیس بانک جامع اطلاعاتی برای رصد و نظارت بر مجرمان حرفه ای و سابقه دار ضر

آغاز جشنواره فیبر در خانه مخابرات 

گرگان-مهنازمحمدزمانی  جشنواره ))فیبر در خانه(( مخابرات ، آغاز بکار 
کرد. جشنواره ))فیبردر خانه(( با هدف ارائه سرویس های اینترنت مخابرات ، 
با شرایط ویژه آغاز شد. دکتر محمدرضا اخوت مدیر تجاری مخابرات منطقه 
گلستان با اعلام این خبر گفت : بر اساس این جشنواره ، متقاضیان سرویس 
اینترنت مخابرات می توانند با شرایط فوق العاده نسبت به دریافت سرویس 
اقدام نمایند. وی افزود: سرعت فوق العاده تا ۱000مگابیت بر ثانیه ،مودم و 
فیبرکشی رایگان و اقساطی ، ترافیک بالا تا 2400گیگا بایت، تنوع در روش 
های پرداختی و بسته های ترافیکی خاص از جمله مزایای سرویس های ارائه 
شده در این جشنواره می باشد. مدیرتجاری مخابرات منطقه گلستان گفت: 
متقاضیان با مراجعه به مخابرات ، همچنین تماس با سامانه 2020می نوانند 

نسبت به دریافت سرویس در قالب این جشنواره اقدام نمایند.

امضاء تفاهم نامه همکاری بین شرکت نفت 
سپاهان و پالایشگاه آبادان

اصفهان-مریم مومنی  تفاهم نامه همکاری بین شرکت نفت سپاهان و 
پالایشگاه آبادان امضاء شد.

تفاهم نامه همکاری بین شرکت نفت سپاهان و شرکت پالایشگاه نفت آبادان 
روز سه شنبه 20 شهریور ماه در محل دفتر مرکزی شرکت نفت سپاهان به امضا 
رسید. بنابراین گزارش در این تفاهمنامه که با حضورمهندس حسین نورالدین 
موسی رئیس هیات مدیره ، مهندس فرهاد امین دهقان مدیرعامل شرکت نفت 
سپاهان و مهندس حکیم قیم مدیرعامل شرکت پالایشگاه آبادان به امضاء رسید، 
توافق در خصوص تامین خوراک ، تولید روغن های پایه گروه 2 و ۳ ، تولید ادتیو 
و افزودنی های مورد نیاز روغن های نهایی و همچنین واگذاری یک قطعه زمین 

متعلق به پالایشگاه نفت آبادان درمنطقه آزاد اروند نهایی شد.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران منصوب شد

اصفهان-مریم مومنی  در حکمی از سوی محمد اتابک وزیر صمت، 
محمدعلی دهقان دهنوی معاون سابق اقتصادی وزارت اقتصاد و رئیس سابق 
سازمان بورس اوراق بهادار در دولت حسن روحانی جایگزین مهدی ضیغمی در 

صندلی ریاست سازمان توسعه تجارت ایران شد. 
محمدعلی دهقان دهنوی کیست؟ 

محمد علی دهقان دهنوی متولد ۱4 اردیبهشت ۱۳۵7 است. وی عضویت در 
هیات علمی گروه مالی و بانکداری دانشگاه علامه طباطبایی و معاونت آموزشی 
موسسه عالی آموزش بانکداری ایران را در سوابق کاری خود دارد. محمد علی 
دهقان دهنوی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از 7 بهمن ۱۳99 تا 2۱ مهر 
۱400 بود. وی معاون اقتصادی فرهاد دژپسند بود که پس از استعفای حسن 
قالیباف اصل ریاست این سازمان را به عهده گرفت. سازمان توسعه تجارت ایران 
یک سازمان دولتی زیرمجموعهٔ وزارت صنعت، معدن و تجارت است که به دنبال 
تسهیل، توسعه و تقویت تجارت خارجی ایران )به محوریت صادرات غیرنفتی( و 
دستیابی به سهم بیشتر بازارهای هدف به صورت یکپارچه و اثربخش می باشد. 
فعالیت های صنعت نمایشگاهی کشور نیز ذیل این سازمان برنامه ریزی و اجرا 
می گردد.  مراسم تکریم " مهدی ضیغمی" و معارفه "محمدعلی دهقان دهنوی" 
به عنوان معاون وزیر صمت و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران، 2۶ شهریور 

با حضور سید محمد اتابک وزیر صمت برگزار شد.

غ در مریوان ونده مباشرت در قاچاق مر پر
 به بیش از ۹ میلیارد ریال محکوم شد

سنندج-فاطمه ملایی  مدیرکل تعزیرات حکومتی کردستان از محکومیت 
بیش از 9 میلیارد ریال برای مباشرت در قاچاق مرغ در شهرستان مریوان خبر 
داد. حسین رحیمیان با اعلام این خبر اظهار کرد: پرونده مباشرت در قاچاق 20 
هزار و 700 قطعه مرغ به ارزش 9 میلیارد و 47۵ میلیون ریال در شعبه اول بدوی 

تعزیرات حکومتی شهرستان مریوان رسیدگی شد.
وی افزود: شعبه با توجه به عدم ارائه مدارک مثبته گمرکی در پرونده، اتهام 
انتسابی را محرز اعلام و متخلف را به پرداخت 9 میلیارد و 47۵ میلیون ریال جزای 

نقدی محکوم کرد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی کردستان گفت: به گزارش ماموران گمرک حین 
کنترل خودروها ،متوجه محموله قاچاق شدند و پرونده را جهت رسیدگی به 

تعزیرات حکومتی ارسال کردند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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گرگان-مهناز محمدزمانی  رئیس مرکز اسلامی استان 
گلستان از برگزاری ۳۵ برنامه شاخص تقریبی همزمان با 
هفته وحدت در سرزمین برادری »گلستان« خبر داد و افزود: 
تعدادی از علمای اهل سنت گلستان در این هفته به دیدار 

رهبر معظم انقلاب اعزام می شوند.
 حجت الاسلام والمسلمین نورعلی دیلم  اظهار کرد: »وحدت« 
یکی از مؤلفه های بزرگ و تأثیرگذار قدرت در میان مسلمانان 
جهان است.وی با بیان اینکه در هفته وحدت سال جاری 

مانند سال های گذشته ویژه برنامه های فرهنگی و معنوی 
بسیاری در استان گلستان برگزار می شود، ادامه داد: اهل بیت 
عصمت و طهارت )ع( وجه مشترک مسلمانان شیعه و سنی 
بوده و به عنوان یکی از مهمترین مؤلفه های ایجاد وحدت در 
استان گلستان که به رنگین کمان اقوام مشهور است، شناخته 
می شود.رئیس مرکز اسلامی گلستان با اشاره به اینکه برای 
گرامیداشت این ایام چندین برنامه محوری با عنوان، وحدت 
و پیشرفت در غرب استان با مرکزیت آق قلا و بندرترکمن 

و در شرق استان با مرکزیت گنبدکاووس برگزار می شود، 
افزود: برای مرکز استان جشن هفته وحدت و ولادت حضرت 
محمد مصطفی )ص( با حضور »آیت الله محسن قمی« معاون 
ارتباطات بین الملل مقام معظم رهبری نیز برگزار می شود.
وی استفاده از مدیران توانمند اهل سنت برای انتصاب در 
مجموعه های دولتی، نهاد ها و ارگان ها را بسیار حائز اهمیت 
دانست و خاطرنشان کرد: شایستگان و فرهیختگان همه اقوام 
و مذاهب باید در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران مورد 

استفاده قرار گیرند. حجت الاسلام دیلم با تأکید بر اینکه ۳۵ 
برنامه شاخص تقریبی همزمان با هفته وحدت در سرزمین 
برادری »گلستان« برگزار می شود، اضافه کرد: تعداد ۶ نفر 
از علمای اهل سنت استان در این هفته به دیدار رهبر معظم 
انقلاب اعزام می شوند. وی خبرنگاران را به عنوان نخبگان 
جامعه دانست که می تواند موضوعات تخصصی »وحدت« را 
در کنار زبان هنر به گونه ای تبیین کنند، تصریح کرد: باید پای 

کار باشیم تا وحدت در جامعه تقویت شود

گلستان
همزمان با هفته وحدت برگزار می شود؛

برگزاری 35 برنامه شاخص تقریبی در استان گلستان
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سخنگوی صنعت آب: 
باسالآبیخشکونسبتاگرممواجههستیم؛

راهیجزسازگارینداریم
 ســخنگوی صنعت آب با بیان اینکه از منظر مراجــع ملی و بین المللی 
هواشناسی، سال آبی جدید، ســالی خشک و نســبتاً گرم برای ایران 
پیش بینی شده است، گفت: سایه شــوم تغییرات اقلیمی همچنان بر 
روی منابع آبی بوده و کشورمان، راه دیگری جز سازگاری با این شرایط 

و مدیریت مصرف آب ندارد.
به گزارش شــرکت مدیریت منابع آب ایران، »فیروز قاسم زاده« در باره 
ابعاد و اثرات تغییرات اقلیمی بر منابع آبی ادامه داد: در شهریور ۱۴۰۲ 
بحث فعال شــدن »ال نینو« و اثر آن بر بارش های ایران و شــکل گیری 
پاییز پربارش برای کشورمان توســط مراجع ملی و بین المللی مطرح 
شد؛ اما پاییزی که اتفاق افتاد، یکی از خشــک ترین پاییزهای نیم قرن 
اخیر بود؛ به طوری که از سهم ۲۵ درصدی پاییز از بارش سالانه، حدود 
۱۶ درصد بارش تحقق یافت و به عبارتی کشــور وارد چهارمین ســال 

خشک متوالی با شرایط نامطمئن از نظر ذخایر سدهای کشور شد.
وی ایــن پدیده را به نوعــی ره آورد تغییــرات اقلیمــی و افزایش عدم 
قطعیت در وقایع اقلیمی دانســت و ادامه داد: اما ماجــرا به اینجا ختم 
نشد و وقایع حدی ناشی از تغییر اقلیم، باعث وقوع سیلاب های مهیب 
در نقاط مختلف کشور شد، سیلاب هایی که بعضاً حجم آورد آنها در یک 
واقعه از آورد کل سال آبی حوضه آبریز مربوطه بیشتر بود و امکان مهار 
آنها فراهم نبود.ســخنگوی صنعت آب خاطرنشــان کرد: به طور مثال 
در بلوچســتان جنوبی سیلاب های اســفند ۱۴۰۲ و فروردین ۱۴۰۳ 
در منطقه »دشتیاری«، سیلاب ســد »کهیر« و غیره ازاین قبیل بودند 
البته بعضاً نیز تند ســیلاب های مخرب رخ می داد کــه حجم آورد آنها 
بسیار نازل بود؛ اما به دلیل پیک بســیار بالا، باعث وقوع خسارت شدید 

می شد، مشابه آنچه در اردیبهشت ۱۴۰۳ در شهر مشهد اتفاق افتاد.
قاســم زاده گفت: مجموع این اتفاق ها باعث شــد در یک ســال نرمال 
بارشــی، در مناطقی از کشور با رشــد بارش بیش از ۵۰ درصد و حجم 
تولید رواناب بالا روبرو باشــیم و در مناطقی دیگــر، کاهش بیش از ۱۵ 
درصدی بارش و خشک شــدن برخی رودخانه ها تجربه شــده و حجم 
ورودی به مخازن ســدها در مقایســه با متوسط پنج ســال گذشته با 

کاهش حدود ۱۵ درصدی روبرو شود.
وی با بیان اینکه ناپایداری وضعیت منابع آبی و نقص در سیســتم های 
تأمین آب در چنین شــرایطی، دور از انتظار نیســت، ادامه داد: آنچه 
که امروز شاهد هســتیم، برآیند رشــد جمعیت و کاهش منابع آب در 
دسترس بوده که با متأثر شدن آن از ســال های خشک، منجر به برخی 

محدودیت ها و تنش ها شده است، اما این تمام ماجرا نیست.
ســخنگوی صنعت آب با تأکید بر اینکه پاییز ۱۴۰۳ بــه  عنوان فصل 
آغازین ســال آبی ۱۴۰۴ - ۱۴۰۳ از منظر مراجع ملــی و بین المللی 
هواشناسی، سال خشــک و نســبتاً گرمی برای ایران پیش بینی شده 
اســت، افزود: این یعنی سایه شــوم تغییرات اقلیمی همچنان بر روی 
منابع آبی کشــور بوده و رودخانه های خشک کشــور و کسری مخزن 

آبخوان ها، باید منتظر یک تلنگر دیگر نیز باشد.

قاسم زاده خاطرنشــان کرد: آنچه که واضح اســت، این است که عدم 
قطعیت های اقلیمی، بالا رفته اســت و روند عمومــی تغییرات نیز در 
درازمدت به نفع منابع آبی کشور ایران نیست؛ پس کشورمان ایران، راه 

دیگری جز سازگاری با این شرایط و مدیریت مصرف آب ندارد.
وی اســتفاده از روش های بهینــه مصرف، کاهش تلفــات منابع آبی، 
کاهش مصرف، تأمیــن اقتصادی تر نیازهای آبــی و افزایش بهره وری 
را از جمله راه های پایداری محیط زیســت کشــور و معیشت مردم در 
شرایط جدید برشــمرد و گفت: آنچه که به وضوح قابل درک است، همه 
این راه حل ها در بستر یک حکمرانی مطلوب و با نقش آفرینی صحیح و 
مسئولانه ســه ضلع حاکمیت، بخش خصوصی و جامعه مدنی در بستر 
قوانین و اسناد بالادستی قابل تحقق خواهد بود که اصلی ترین بعد آن، 

»وفاق ملی« برای مدیریت مصرف آب است.
ســخنگوی صنعت آب ادامه داد: امروز باید بپذیریم که مدیریت آب و 
رهیافت برای خروج از بحران آب، بدون ایجاد شــتاب در تغییر فرهنگ 
عمومی مصرف آب، ایجاد روحیــه دغدغه مندی عمومی برای مقابله با 
بحران آب، جلب مشــارکت همه گروداران و ایجــاد همدلی اجتماعی 

دراین خصوص مقدور نخواهد بود.
قاســم زاده، لازمه چنین تغییری را ایجاد فضای شفاف بین ذی نفعان 
و ذی مدخــلان، گفت وگوی بین اضلاع ســه گانه حکمرانــی و ایجاد 
زمینه های فهم مشــترک از موضوعات آب دانســت و افزود: در چنین 
شرایطی، ســازوکار جامع و شــفافی برای اولاً سیاست گذاری صحیح 
مدیریت مصرف آب، ثانیاً پیگیری و اجرای برنامه ها و سیاست ها و ثالثاً 

پایش، ارزیابی و حفاظت کمی و کیفی منابع آب، شکل خواهد گرفت.
وی خاطرنشــان کرد: امروز همه باید برای مدیریت مصرف آب تلاش 
کنیم و بدانیم که هر قطــره مصرف کمتر آب، به پایداری ســرزمین و 

تأمین مطمئن آب کمک خواهد کرد.
 

مدیرعامل توانیر:
برقمشترکانبدمصرفتابستانسالآیندههم

قطعمیشود
مدیرعامل شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی بــرق )توانیر( گفت: 
یکی از برنامه های ســال آینده هشدار به مشــترکان پرمصرف به ویژه 
مشترکان بالای ۴ و ۵/۲ برابر الگو است که قطعاً در برنامه های مدیریت 

مصرف در اولویت قطع برق خواهند بود.
به گزارش وزارت نیرو، مصطفی رجبی مشــهدی در نشســت بررسی 
وضعیت شــبکه برق منطقه تهران )البرز، قم و تهران( و آمادگی برای 
گذر از اوج بار ســال ۱۴۰۴ بر ضرورت ثبت تجربیات تابســتان امسال 
تأکید کرد گفت: شرایط بسیار ســخت تابستان امسال و ناترازی حدود 

۲۰ هزار مگاواتی برق در کشور را پشت سرگذشتیم.
وی ادامه داد: عبور از تابســتان در شرایط ســخت و گرم امسال بیشتر 
شــبیه به یک معجزه بود.مدیرعامل توانیر به تأکیــد وزیر نیرو، جهت 
جلب مشارکت سرمایه گذاری در صنعت برق اشاره و خاطرنشان کرد: 
شرایط برای جلب مشارکت بخش خصوصی و بهبود فضای کسب وکار 
باید فراهم شــود.رجبی مشــهدی به برنامه ریزی برای توسعه و توجه 
متوازن به همه بخش های شــبکه برق منطقه تهران اشاره کرد و گفت: 
موضوع رفع فرسودگی بســیار مهم تر از توسعه شبکه است، چرا که اگر 
شبکه موجود دچار مشکل شــود، تأثیر منفی بیشتری دارد و به همین 

دلیل باید تجهیزاتی که نیاز به تعمیر دارد در اولویت قرار گیرد.
وی ضمن تا کیــد بر ضــرورت اولویت بندی برنامه هــا و تعیین هدف 
قابل تحقق ادامه داد: الزام های تأمین مالی این برنامه نیز توســط توانیر 
باید تعهد شــود و البته درصد تحقق را نیز باید به گونه ای تعیین کرد که 

در صورت عدم دسترسی به آن، موجب دل زدگی پرسنل نشود.

سایهروشنبرتریگازیایرانازقطر
چندین سال است که ایران در برداشــت از پارس جنوبی از قطر جلوتر 
است اما به اعتقاد کارشناســان، تصمیم اخیر قطر مبنی بر اقداماتی که 
قصد دارد در این حوزه انجام دهد، ممکن اســت فرصــت را برای ایران 
کمتر کرده و چنانچه این موضوع مورد غفلت واقع شــود، احتمال دارد 

این برتری از دست ایران خارج شود.
میدان گازی پــارس جنوبی که در قطــر به نام میدان گنبد شــمالی 
شــناخته می شــود، یکی از بزرگ ترین منابع گاز طبیعی جهان است 
که بین ایران و قطر به صورت مشــترک قرار دارد. ایــن میدان عظیم 
گازی در خلیج فارس و در عمق زیادی از بســتر دریا واقع شده و سهم 

قابل توجهی از ذخایر گاز جهان را در خود جای داده است.
میدان گازی پارس جنوبی ۹۷۰۰ کیلومتر مربع وسعت دارد که از این 
مقدار، ۳۷۰۰ کیلومتر مربع در آب های ایران و ۶۰۰۰ کیلومتر مربع در 
قلمرو قطر قرار دارد. برداشت گاز از این میدان برای دو کشور بسیار حائز 
اهمیت اســت، چرا که هر کدام برای تأمین انرژی داخلی و صادرات به 
بازارهای جهانی به این میدان وابسته هستند. تا چند سال پیش، ایران 
از نظر برداشت گاز از این میدان نسبت به قطر عقب تر بود. قطر به دلیل 
دسترسی به فناوری های مدرن تر و ســرمایه گذاری های قابل توجه در 
صنعت نفت و گاز، توانســته بود بهره برداری گسترده تری از این میدان 

داشته باشد.

تولید گاز ایران بیشتر از قطر شد
این کشور در اوایل دهه ۲۰۰۰ با بهره گیری از شرکت های بین المللی و 
سرمایه گذاری های کلان، پروژه های عظیمی را برای استخراج گاز مایع 
)LNG( راه اندازی کــرد که منجر به افزایش قابــل توجه صادرات گاز 
این کشور شد. اما از اواسط دهه ۱۳۹۰، ایران با اجرای فازهای متعدد از 
توسعه پارس جنوبی و جذب فناوری های جدید در صنعت گاز توانست 
به تدریج تولید خود را افزایش دهد. در سال های اخیر، با افتتاح فازهای 
جدید پارس جنوبی، ایران توانسته است تولید گاز خود را از این میدان 
به سطحی برابر و حتی بیشتر از قطر برساند.ذخیره گاز در بخش ایرانی 
میدان پارس جنوبی ۱۴ تریلیون مترمکعب به همراه ۱۸ میلیارد بشکه 
میعانات گازی است که حدود ۷.۵ درصد از کل گاز دنیا و تقریباً نیمی از 
ذخایر گاز کشور را دربر می گیرد. ذخایر گازی بخش قطری این میدان، 
۳۶ تریلیون مترمکعب اســت که IEA میزان قابل اســتحصال گاز در 

بخش قطری را حدود ۲۶ تریلیون مترمکعب برآورد کرده است.
از علل پیشــی گرفتن ایران از قطر می توان به اجــرای فازهای متعدد 
پارس جنوبــی، ســرمایه گذاری داخلی و همکاری هــای منطقه ای و 
بین المللی اشــاره کرد، ایران طی سال های گذشــته فازهای مختلف 
توســعه این میدان را با موفقیت به پایان رسانده اســت. هر فاز شامل 
بهره بــرداری از چاه هــای جدید، نصب ســکوهای حفاری و توســعه 

زیرساخت های انتقال گاز می شود.

پیشرفت فناوری های داخلی و افزایش تولید ایران
بــا توجه بــه تحریم هــای اقتصــادی بین المللــی و محدودیت های 
ورود شــرکت های خارجی به ایران، کشــور مجبور به تکیه بر منابع و 
توانمندی های داخلی خود شد. این امر منجر به پیشرفت فناوری های 
داخلی و افزایش تولید شــد و اســتفاده از فناوری هــای نوین داخلی، 
بهره وری خــود را افزایــش دهد. این میــدان که بیــش از ۴۰ درصد 
از ذخایر گاز کشــور را تأمین می کند، از اهمیت حیاتــی برای اقتصاد 
ایران برخــوردار اســت. به ویژه در شــرایط تحریم هــای اقتصادی و 
محدودیت های بین المللی، توان ایران در اســتفاده از این منبع عظیم 
طبیعی به عنوان یک اهــرم مهم برای تأمین انــرژی داخلی و افزایش 
صادرات مطرح بوده اســت. توســعه میدان گازی پــارس جنوبی در 
ایران به صورت مرحله ای و بر اســاس اجرای فازهــای مختلف انجام 
شده است.هر فاز از توسعه این میدان شــامل حفاری چاه های جدید، 
نصب سکوهای اســتخراج گاز، و احداث خطوط انتقال به پالایشگاه ها 
اســت. در طول دو دهه اخیر، ایــران با اجرای بیش از ۲۰ فــاز از پروژه 
پارس جنوبی توانســته ظرفیت تولید گاز خود را به طرز قابل توجهی 
افزایش دهد. به دلیــل محدودیت ها و تحریم هــای بین المللی، ایران 
مجبور به توسعه فناوری های بومی برای حفاری و استخراج گاز توسط 

شرکت های داخلی شده است.

خودکفایی ایران در پروژه های پارس جنوبی
این خودکفایی به ایران این امکان را داده اســت که بدون وابستگی به 
شرکت های خارجی، پروژه های پارس جنوبی را ادامه دهد. همچنین با 
استفاده از فناوری های نوین حفاری و بهبود بهره وری چاه ها، توانسته 
اســت تولید گاز از هر چاه را افزایش دهد. این اقدامات منجر به افزایش 
تولید گاز طبیعی و میعانات گازی از میدان پارس جنوبی شــده است. 
ســاخت و راه اندازی پالایشــگاه های جدید در نزدیکی میدان پارس 
جنوبی باعث شده است که ایران بتواند به ســرعت گاز استخراج شده 
را پالایش و به مصرف داخلی و یا صادرات برســاند. این پالایشــگاه ها 
توانایی فرآوری گاز برای مصارف مختلف از جملــه تولید برق، صنایع 

پتروشیمی و صادرات گاز مایع )LNG( را دارند.
پارس جنوبی نه تنها منبعی مهم برای تأمین انرژی داخلی ایران بوده، 
بلکه در صادرات گاز و میعانات گازی نیز نقش ایفا می کند. با گســترش 
شبکه انتقال گاز به شهرها و روستاها، دسترسی به گاز طبیعی به عنوان 
سوختی پاک و ارزان در سراسر کشــور افزایش یافته، همچنین  ایران 
تلاش کرده اســت تا با توسعه زیرســاخت های صادرات گاز، بازارهای 

منطقه ای و بین المللی جدیدی برای گاز خود پیدا کند.
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سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی:

دهکهاییکتاسهخانهدارمیشوند

خریــدار  سرپرســت معاونــت مســکن و 
ســاختمان وزارت راه و شهرسازی بر شناسایی 
متقاضیان واقعی مســکن در طرح نهضت ملی 
مســکن تاکید کرد و گفت: راهبرد ما شناسایی 
و تامین مسکن برای دهک های کمتر برخوردار 

جامعه است.
 نشست آسیب شناسی طرح نهضت ملی مسکن 
با حضور مســعود بیات منش سرپرست معاونت 
مسکن و ساختمان، ارســلان مالکی مدیرعامل 
ســازمان ملی زمین و مســکن، شــهرام ملکی 
سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید، محمد 
آئینی مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید 
و سیدعباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن در 

محل سازمان ملی زمین و مسکن برگزار شد.
ارسلان مالکی مدیرعامل ســازمان ملی زمین و 
مسکن در نشست آسیب شناســی طرح نهضت 
ملی مســکن با حضــور معاونان حوزه مســکن 
وزارت راه و شهرســازی گفــت: بایــد بپذیریم 
که مــا در وزارت راه و شهرســازی متولی بخش 
مســکن هســتیم و این وظیفــه ماســت که با 

سیاســت گذاری های درســت در حوزه مسکن 
رونق ایجاد کنیم.

مالکی با بیان اینکه در طرح نهضت ملی مســکن 
نیاز به تغییر نگرش و تغییر سیاســت وجود دارد، 
افزود: یکی از مهمترین چالش ها در طرح نهضت 
ملی مســکن بحث تأمین مالی و تسهیلات بانکی 
اســت که باید این موضــوع را در شــورای عالی 

مسکن پیگیری کنیم.
معاون وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه 
در ســال های گذشــته در خصوص تأمین مالی 
پروژه های مسکن از طریق بازار سرمایه اقدامات 
مثبتی صورت گرفته اســت، تصریح کرد: جذب 
ســرمایه های خرد یکــی از ظرفیت هــای مفید 

تأمین مالی پروژه های نهضت ملی مسکن است.

اولویت وزارت راه تکمیل یک میلیون واحد 
مسکونی برای متقاضیان مؤثر

مســعود بیات منش سرپرســت معاونت مسکن 
و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی دیگــر 
ســخنران این نشســت با تاکید بر بحث تأمین 

مالی پروژه های طرح نهضت ملی مســکن، گفت: 
این موضوع از مشــکلات اصلی طرح نهضت ملی 

مسکن است.
وی با بیان اینکه هم اکنون نزدیک به یک میلیون 
متقاضی مؤثر طرح نهضت ملی مسکن در کشور 
وجود دارد، ادامه داد: اولویت بخش مســکن در 
وزارت راه و شهرســازی اتمام و تحویل واحدهای 
نهضت ملی مسکن به این افراد از طریق استفاده 
از ظرفیــت بانک ها در ســریع ترین زمان ممکن 

است.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین بر شناسایی 
متقاضیان واقعی مســکن در طــرح نهضت ملی 
مســکن تاکید و تصریح کــرد: راهبرد مــا باید 
شناسایی و تأمین مســکن برای دهک های کمتر 

برخوردار جامعه باشد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: باید در ستاد وزارت 
راه و شهرسازی وظایف ستادی مانند پشتیبانی و 
حل مشــکل تأمین مالی پروژه ها را انجام دهیم و 
مسائل اجرایی را به شرکت های تابعه وزارت راه و 

شهرسازی بسپاریم.

خریدار  وزیر نیرو با بیان اینکه اشــکال بزرگ 
صنعت برق کشور ناترازی اقتصادی است، گفت: 
انرژی های تجدیدپذیر یکی از روش های مطمئن 

برای جبران ناترازی برق است.
 به نقل از وزارت نیرو، عباس علی آبادی، در مراسم 
تکریم و معارفه معــاون وزیر و رئیس ســازمان 
انرژی های تجدیــد پذیر و بهــره وری برق ایران 
ضمن تشکر از زحمات سه ســاله محمود کمانی 
و همکارانش در این ســازمان گفــت: برق کالای 
بسیار گرانبهایی است که جمهوری اسلامی ایران 
در دهه های گذشته دستاوردهای بزرگی در این 

حوزه به دست آورده است.
وزیر نیرو با بیان اینکه هم اکنــون ایران در حوزه 
تولید و توســعه صنعت برق در ردیف کشورهای 
برتر جهان اســت، ادامه داد: اشکال بزرگی که در 
صنعت برق وجود دارد ناتــرازی اقتصادی در این 
حوزه است که سبب شــده تا میزان مصرف برق 
نسبت به ظرفیت های تولید به شدت افزایش پیدا 
کند و از سوی دیگر منابع مالی کافی برای توسعه 

ظرفیت تولید برق از بین برود.
علی آبادی با تأکید بر ضرورت توسعه انرژی های 
تجدید پذیــر به عنوان یکــی از روش های پاک و 
مطمئن برای جبران ناترازی در صنعت برق اظهار 
داشت: اکثر کشــورهای دنیا به ویژه کشورهای 
توســعه یافته با درک اهمیت توسعه انرژی های 
تجدید پذیــر در این حوزه ســرمایه گذاری های 
بســیار زیادی انجام داده اند و ما نیز به واســطه 
محدودیت هایی که در حوزه سوخت های فسیلی 

داریم، لازم اســت در بخش توســعه انرژی های 
تجدید پذیر گام های جدی تری برداریم.

وی خاطرنشان کرد: یکی از وظایف مهم سازمان 
انرژی هــای تجدید پذیر و بهــره وری برق ایران، 
یافتن روش هــای مطمئن، پایدار و متناســب با 
محدودیت های زیســت محیطی کشــور برای 
توســعه انرژی برق اســت و انتظار مــی رود این 
ســازمان در دوره جدید اقدامات مطلوبی در این 

حوزه انجام دهد.
وزیر نیرو با اشــاره به اهمیت پیشبرد برنامه های 
مرتبط با بهینه سازی مصرف انرژی در بخش های 
مختلف افزود: یکــی از اقدامات خوب ســازمان 
انرژی هــای تجدیــد پذیــر، پیگیــری ارتقای 
اســتاندارد کولرهای آبی و تجهیز این وســایل 
برقی با فناوری موتورهای BLDC است که باید با 
هدف بهینه سازی مصرف و افزایش بهره وری برق 

در کشور پیگیری شود.
علــی آبــادی از رصد بــه روز و دقیــق آخرین 
تحولات مرتبط بــا انرژی های پــاک در دنیا به 
عنوان یکی دیگر از دستور کارهای مهم سازمان 
انرژی هــای تجدید پذیر یــاد و در همین رابطه 
بیان کرد: لازم اســت همکاران ما در ســازمان 
انرژی های تجدید پذیر با بهره گیری از ظرفیت 
و توان دانشــگاه ها و شــرکت های دانش بنیان 
نســبت به آینده نگاری و آینده پژوهی در حوزه 
انرژی های پــاک اقدامات منســجمی را دنبال 
کننــد و با انجــام پژوهش و مطالعــه به وزارت 
نیرو برای اتخاذ بهتریــن تصمیم ها با کمترین 

هزینه ها در آینده کمک کنند.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به 
اقدامات صــورت گرفته به منظــور ریل گذاری 
صحیح برای توســعه انرژی هــای تجدید پذیر 
اضافه کرد: همچنان لازم اســت با هدف توسعه 
انرژی های تجدید پذیر در ایران برخی اشکالات و 

چالش های این حوزه اصلاح شود.
وزیر نیــرو در ادامه بــه ارزش و اهمیت بالای دو 
کالای برق و آب اشــاره کــرد و در این خصوص 
گفت: لازم است از مسیرهای مختلف برای اصلاح 
باور عمومی در خصــوص ارزش واقعی آب و برق 

گام های مهمی برداریم.
علی آبادی در بخش انتهایی ســخنان خود ضمن 
بیان برخی خصوصیات و توانمندی های مدیریتی 
محســن طرز طلب به عنوان معاون وزیر و رئیس 
جدید ســازمان انرژی های تجدیــد پذیر افزود: 
انتظار داریم ســاتبا در دوره جدید با بهره گیری 
از تمامی ظرفیت ها و تجربیات گذشــته به ویژه 
ظرفیت شــرکت های دانش بنیــان و نهادهای 
دانشگاهی در توســعه انرژی های تجدید پذیر و 

ارتقای بهره وری انرژی برق در ایران موفق باشد.

FATF

پژوهشــکده پولی و بانکی بانک 
مرکــزی، گــزارش »اهــداف و 
اولویت های FATF در ۲۰۲۶-
۲۰۲۴؛ بینش هایی برای ایران« 

را منتشر کرد.
 به نقــل از پژوهشــکده پولی و 
بانکــی، اگرچه ســریال پرفراز و 
 FATF نشــیب تعاملات ایران و
طی سال های گذشته در آخرین 
فصل خود به بن بســت رسیده، 
ملموس شــدن آثار و پیامدهای 
حل نشدن  اقتصادی-سیاســی 
این مســئله طــی این مــدت از 
یک ســو و مطرح شــدن دوباره 
رویکردهــای ناظــر بــر اصلاح 
و بهبــود روابــط بین المللــی با 
هدف حل مشــکلات اقتصادی 
در وعده هــای انتخاباتــی و نیز 
اولویت هــای سیاســت خارجی 

دولــت چهاردهــم از 
ســوی دیگــر، امیدها 
را برای گره گشــایی از 
 FATF روابط ایران و
انتظــارات  و  احیــا 
را  اقتصــادی  آحــاد 
تحت الشعاع خود قرار 

داده اســت.در این راستا، توجه 
به ایــن نکته ضروری اســت که 
روندهای حاکم بر اســتانداردها 
و توصیه هــای FATF نیز طی 
مدتــی کــه از انقضــای برنامه 
اقدام ایــران و توقف تعاملاتش با 
این نهاد می گذرد، دســتخوش 
تغییــرات و به روزرســانی های 
بســیاری قرار گرفته که ممکن 
است در روابط آینده میان ایران 
و این نهاد تأثیرگذار باشد و عملًا 
انتظــارات مضاعفــی را علاوه بر 

آنچه در برنامــه اقدام 
قبلی از ایــران انتظار 
می رفتــه، بر کشــور 
ازاین رو،  کند.  تحمیل 
لازم اســت پیشاپیش 
نســبت بــه آگاهی از 
یادشــده  تغییــرات 
و طراحــی ســناریوهایی برای 
مواجهه بــا آن ها اقــدام کرد.در 
همین زمینه، بسیاری از روندها 
جدیــد  جهت گیری هــای  و 
FATF در ابتدای دوره ریاســت 
ادواری کشــورهای مختلــف بر 
ایــن نهــاد، به صــورت عمومی 
منتشر می شــود که تا حد زیادی 
سیاست ها و مواضع FATF را در 
کوتاه مدت و میان مدت ترســیم 
می کند. ازاین رو در این گزارش، 
سعی شــده اســت ضمن مرور 

مواضع رسمی اعلام شده از سوی 
مکزیک به عنوان رئیس دوره ای 
جدید FATF )۲۰۲۴ تا ۲۰۲۶(، 
بینش هایی در قالب ســناریوها و 
احتمالاتــی در خصــوص آینده 
روابط ایران و FATF اســتخراج 
و بررســی شــود. در این راستا، 
به نظــر می رســد ازســرگیری 
ارتباطــات و ادامــه تعامل ایران 
و FATF در دو کانــال یا محور 
اصلــی »پیگیــری مطالبــات و 
انتظارات قبلی FATF از ایران« 
و »مطالبات و انتظارات احتمالی 
جدیــد FATF از ایــران« قابل 
بحث و پیگیری خواهد بود که از 
قضا، بخش عمده ای از اولویت ها 
و اهــداف FATF در دوره پیش 
رو از پتانسیل اثرگذاری در هر دو 

کانال یادشده برخوردار است.
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